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Nujna je enotnost 
borbe za mir 

»V novo, 1964. leto stopamo z upra-
vičenimi upi v nadaljnji napredek 
krepitve miru na svetu in sporazume-
vanja med narodi. Narodi vseh celin 
so zaskrbljeni za svojo prihodnost in 
zato svet še nikoli ni bil tako enoten 
kakor zdaj, ko gre za vprašanje vojne 
in m i r u . . . Nihče ne more preprečiti 
milijonskim množicam na svetu, da se 
ne bi združevale v doslej nevidenem 

gibanju za mir, za boljše in pravičnej-
še odnose med narodi in državami.« 

Tako je dejal v letošnji novoletni 
poslanici, ki jo je naslovil vsem dr-
žavljanom in državljankam socialistič-
ne Jugoslavije, predsednik republike 
tovariš Josip Broz Tito. Tudi Jugosla-
vija se v prvih vrstah miroljubnega 
sveta bojuje za te velike cilje. Bori se 
za mednarodno sodelovanje in pomoč 

državam v razvoju, za razorožitev, za 
miroljubno urejanje spornih proble-
mov itd. 

Letošnja novoletna poslanica pred-
sednika Tita pa poleg tega, da imenu-
je leto 1963. kot nekakšno prelomnico 
v izboljšanju mednarodnega ozračja, 
vendarle opozarja, da to razveseljivo 
stanje ne bi smelo demobilizirati sil 
miru na svetu. Enotnost akcije v borbi 
za mir naj bo v prihodnjem letu še 
krepkejša in kazalo bi različne manjše 
in večje probleme, ki so še med na-
rodi in državami, podrediti tistemu, 
kar je danes najvažnejše — to sta mir 
in uresničevanje takih odnosov na 
svetu, ki bodo olajšali miroljubno ure-
janje različnih spornih vprašanj, ki 
že obstajajo ali pa utegnejo nastati 
med posameznimi državami. 

»V minulem letu smo zabeležili v 
naši državi pomembne uspehe na vseh 
področjih družbene dejavnosti,« je v 
poslanici dejal tovariš Tito. »Proiz-
vodnja naše industrije se je zvečala 
glede na 1962. leto za približno 15 od-
stotkov, produktivnost dela pa za nad 
10 odstotkov. . . Naše kmetijstvo je 
stopilo velik korak naprej. Toda treba 
je vztrajno in pogumno iti dalje. Zlasti 
bomo morali zvečati živinski fond in 
zagotoviti prehrano, poskrbeti za ren-
tabilnost proizvodnje in razširiti set-
vene površine v socialističnem sek-
torju , . . Zato moramo še naprej širiti 
socialistični sektor ...« 

Ob zaključku pa je tovariš Tito de-
jal: »Ko stopamo v novo, 1964. leto, 
menim, da ni vzroka, da bi bili za-
skrbljeni nad mednarodnim položajem 
niii nad našim notranjim -racvojen*. 
Prepričan sem, da bomo v prihodnjem 
letu dosegli še večje rezultate na vseh 
področjih dejavnosti naše socialistične 
skupnosti. Če bi že morali biti nad 
čem zaskrbljeni, potem vsekakor nad 
napakami, ki jih še vedno precej de-
lajo nekateri naši ljudje, zlasti posa-
mezni ivodilni, kar povzroča ogorčenje 
naših občanov . . . Glede na te napake 
moramo ostati budni tudi v prihodnje 
in onemogočiti,, da bi takšni pojavi 
škodili skupnosti.« 

Na koncu svoje poslanice pa je 
predsednik republike tovariš Josip 
Broz-Tito vsem državljanom in držav-
ljankam socialistične Jugoslavije za-
želel srečno novo 1964. leto. 

S SEJE SKUPŠČINE VELENJE 

Šolski problemi?ospredju 
(POROČILO) 

Na zadnji seji skupščine občine Velenje je občinski sanitarni 
inšpektor FIÎANC NOVAK seznanil odbornike o problematiki, 
kajti na področju h i g i e n e živil predstavlja resno vprašanje nehi-
gienski način proizvodnje v živilski obrti, in sicer v pekarni in 
klavnici. Težave pa so tudi na področju komunalne higiene, kjer 
je popis vodnih objektov prikazal, da dobra četrtina prebivalcev 
uživa neprimerno vodo. 

V nadal jevanju so odborniki raz-
pravljal i o nujnosti preusmeritve 
učencev višjih razredov obrobnih 
osnovnih šol v centralne osemletke, 
k j e r je zaradi materialnih in ka-
drovskih pogojev sodoben predmet-
ni pouk. To pa je možno le z uva-
janjem lokalnih avtobusnih prog. 
Doslej sta z lokalno progo poveza-
na le Zavodnja in Bele vode s Šo-
štanjem. Zahtevo pa stavi ja jo voliv-
ci v Skalah, v Šentilju, v Paki ter 
Gaberkah. V zvezi s tem pa nastopa 
vprašanje voznih olajšav za učence. 
Odborniki so se odločili za enotno 
ceno prispevka vseh učencev ne gle-
de na relacijo yožnje. 

V zvezi z ustanovitvijo skupnega 
sklada za f inansiranje šol II. stop-

n j e so se odborniki izrekli za razrez 
sredstev po povprečnem narodnem 
dohodku občine, vendar pa so zah-
tevali dodatno pripombo, s katero 
n a j bo območju občine zagotovljeno 
določeno število mest na šolah II. 
stopnje. 

Največ razprav je sprožil predlog 
odloka o 100-odstotnem povišanju 
dopolnilnega proračunskega pri-
spevka iz osebnega dohodka delav-
cev. Občina Velenje je vse doslej 
imela le 6-odstotni proračunski pri-
spevek in se je šele s sprejetjem 
novega odloka približala stopnji le-
tega v ostalih občinah. Povišanje je 
narekovala nujnost uravnovešenja 
proračunskih izdatkov. Zanimivo je, 
da so sklenili, naj bi se 2 odstotka 
od dopolnilnega proračunskega pri-
spevka stekalo v sklad za šolstvo. V 
kolikor ta sredstva ne bodo manjša-
la pritoka iz proračuna v sklad za 
šolstvo, bo ta odlok vsekakor po-
memben za razvoj šolstva samega. 

K. J. 

Dedek Mraz 
med šolarji 

Dedek Mraz je obiskal vse celjske 
šole. Ustavil se je tudi na IV. osn. 
šoli, kjer so ga otroci pričakali v te-
lovadnici. Pripravili so lep program, 
nato pa jim je spregovoril še dedek 
Mraz. Za to priložnost so telovadnico 
lepo okrasili in postavili veliko novo-
leino jelko. Kar prehitro je minil kra-
tek čas"Dedkovega obiska in že so mu 
mahali v slovo s prošnjo, naj jih 
drugo leto ponovno obišče. 

Obroč sklenjen po dvajsetih letih 

JUBI-
LEJ ŠTIRINAJSTE 

• OB DVAJSETI OBLETNICI POHODA XIV. PROLETARSKE DIVIZI-
JE OSREDNJA PROSLAVA NA GOSPODARSKEM RAZSTAVIŠČU 
V LJUBLJANI 

• PRISRČNO IN SVEČANO VZDUŠJE OB SREČANJIT Z BELO KRA-
JINO, OD KODER JE DIVIZIJA PRED 20. LETI ŠLA NA ZGODO-
VINSKI POHOD. 

Štirinajsta divizija je razširila pla-
men revolucije na tisti del okupirane 
Slovenije, kjer se je okupator najbolj 
zagrizeno držal in kjer je revolucio-
narno osvobodilno gibanje imelo naj-
težje pogoje. Štirinajsta divizija je 
razbila iluzije reakcije, da je mogoče 
zatreti revolucionaren odpor ljudstva. 

V tem smdslu je o poslanstvu XIV. 
divizije in njenem pohodu na Šta-
jersko v soboto zvečer govoril pred 
približno petstotimi udeleženci po-
hoda in ogromnim številom Ljub-
ljančanov podpredsednik ZIS in 
nekdanji komisar glavnega štaba 
NOV IN POS tovariš Boris KRAIG-
HER. 

Ljubljana je borcem XIV. na ta 
dan odprla spominsko razstavo, zve-
čer pa priredila izredno impresivno 
in umetniško dovršeno akademijo pod 
naslovom »-ŽIVI ZID«. (Upamo, da 
dvakratna uprizoritev v Ljubljani ne 
bo ostala pod kupolo velike razstavne 
dvorane, da jo bo Slovenija videla v 
TV ali pa vsaj slišala v radiu). 

Nepopisni so bili že prizori v Ljub-
ljani, saj so se mnogi borci videli za-
res po dvajsetih letih. Pri tovariškem 
pomenku v Klubu poslancev so oži-
veli spomini. 

Še posebej prisrčno pa je bilo, ko 
se je okoli 500 preživelih udeležencev 
legendarnega pohoda v nedeljo pri-
peljalo v B<4o Krajino. Vasica SU-
HOR, kjer so se pred dvajsetimi leti 
Tomšičeva, Šercerjeva in Trinajsta 
brigada zbrale za pohod, je borce nad 
vse prisrčno sprejela. Rožmarin in 
nagelj ter kupica žganja, potem pa 
objemi, stiski rok, vzkliki presene-
čenj in nenadejanih srečanj. Tu in 
v sosednih vaseh so borci XIV. di-
vizije preživeli nepozabno popoldne, 
pod istimi strehami, med istimi l jud-
mi. Bili so deležni enake, za Belo 
Krajino značilne gostoljubnosti. 

UDELEŽENCI LEGENDARNEGA 
POHODA ŠTIRINAJSTE DIVIZIJE 
SO TAKO PO DVAJSETIH LETIH 
SKLENILI OBROČ, KI POVEZUJE 
NAJSVETLEJŠE STRANI REVOLU-
CIJE Z GIGANTSKIMI KORAKI 
PRI RAZVOJU NAŠE SOCIALI-
STIČNE DOMOVINE. | P l e n u m o k r a j n e g a k o m i t e j a Zveze k o m u n i s t o v 

Kadrovska politika je še pomanjkljiva 
V ponedeljek dopoldne je bila v 

Celju razširjena seja okrajnega ko-
miteja Zveze komunistov, ki so se 
je udeležili tudi nekateri poslanci 
celjskega okraja, člani centralnega 

komiteja Zveze komunistov Slove-
nije ter predstavniki okrajnih komi-
tejev Zveze komunistov Ljubljane 
in Maribora. 

Na dnevnem redu je bila razprava o ne-
katerih aktualnih problemih § področja ka-

drovske politike. O tej temi smo v 51. šte-
vilki »Celjskega tednika«, dne 20. decem-
bra preteklega leta objavili obširen intervju 
s predsednikom kadrovske komisije pri 
okrajnem komiteju tovarišem Zvonetom 
Draganom, ki je na ponedeljkovi seji po-
dal tudi uvodne misli. 

Po obširni in pestri razpravi se je 
na seji izoblikovala tale temeljna 
misel: v zadnjem obdobju se je 
kadrovska politika sicer zelo izpo-
polnila, toda glede na sedanje, pred-
vsem pa perspektivne potrebe naše-
ga razvoja je na področju kadrova-
nja še veliko slabosti. Ne samo, da 
na mnogih delovnih mestih v go-
spodarstvu, pa tudi v družbenih 
službah delajo l judje z neustrezno 
strokovnostjo,, tudi evidence o tem 
so pomanjkljive. V prihodnje bo 
treba več pozornosti posvetiti tudi 
»investicijam« v kadre ter smotrne-
mu kadrovskemu načrtovanju, ki bo 
v nekem pogledu tudi osnova za de-
lo izobraževalnih institucij. 

O kadrovski politiki bodo v pri-
hodnjih tednih razpravljali tudi ob-
činski komiteji Zveze komunistov. 

Leto tehnične vzgoje mladine 
V ponedeljek je bilo v Celju posvetova-

nje, ki s« je sklical okrajni odbor Jugoslo-
vanskih pionirskih iger. Na posvetovanju, 
ki sta se ga udeležila tudi republiška pred-
stavnika. so razpravljali o dosedanjem delu 
odbora ter o programu za prihodnje ob-
dobje. Kakor je bilo ugotovljeno v uvod-
nem poročilu predsednika okrajnega odbora 
Vladimirja Vebra bi moralo biti težišče de-
javnosti v komunah, pri čemer pa se je do-
slej izkazalo le šest občinskih odborov JPI. 
medtem ko v ostalih občinah delo šepa. 
Občinski odbori so doslej izdelali programe 
v osmih občinah, v dveh programov se ni. 
Tudi povezava občinskih odborov z ostalimi 
činitelji v komuni ni dovolj dobra, zlasti pa 
ni uspelo vključiti DIT, a v tom oto društva, 
društva ljudske tehnike in drugih. To pa 
bi bilo toliko nujneje, ker poteka to leto 
JPI pod geslom Leto tehnične kulture mla-
dih. 

V okviru občin bi kazalo prirejati posve-
tovanja o (ehnični vzgoji ter s tem v zvezi 
o opremljenosti učilnic in tehnični litera-
turi. Občinski odbori bi morali nuditi po-
moč drugim organizacijam in šolam. 

Na posvetovanju so razpravljali tudi o 
nagradnem natečaju JPI za okraj Celje. Do 
15. januarja bodo namt-eč na šolah razpisali 
5 nagradnih natečajev, za katere je predvi-
deno skupaj 80 kolektivnih in 23 individual-
nih nagrad v višini enega milijona 90« ti-
soč dinarjev. Nagradni natečaji bodo zajeli 
najboljšo spoznano, opisano in proučeno 
proizvodnjo v svojem kraju, uajboljšo pro-
učeno in prikazano komunalno dejavnost 
v kraju ali komuni, najboljše občinske foto 
razstave, nadalje varnost prometa na cestah 
ia estetsko oblikovanj« teaa ičn i i izdelkov 

in likovne upodobitve iz tehnične tematike. 
Kakor je bilo poudarjeno je osnovna misel 
nagradnih natečajev v tein, da se otroci 
vključujejo v pionirske igre in se tako se-
znanjajo s kraji, v katerih živijo in z do-
sežki tehnike v svetu. Pri tem naj bodo 
akterji tekmovanja otroci in ne odrasli, za-
radi cesar bo treba sprostiti njihovo ustvar-
jalnost, programi pa bodo morali biti 
ustrezno pedagoško pripravljeni. Za to je 
najprimernejši čas prav v polletnih počit-
nicah. Razen tega. da bi v največji meri 
angažirali zlasti biologe, kemike, f izike, 
geografe in druge prosvetne delavce, bi ka-
zalo prav tako aktivirati tudi družbene či-
nitelje v celoti, predvsem pa vzpostaviti 
solidne odnose med učenci in gospodarskimi 
organizacijami ter tehnično inteligenco. 

USPEŠNO TEKMOVANJE MED MLADINO 
2e v začetku preteklega leta je okrajni 

komite Zveze mladine Celje med mladinski-
mi organizacijami razpisal tekmovanje v 
počastitev 20. obletnice ustanovitve sociali-
stične Jugoslavije. Tekmovanje, ki je pote-
kalo na vseh področjih mladinske dejavno-
sti, so zaključili na Dan republike in je v 
celoti doseglo svoj namen. Organizacija 
Zveze mladine v celjskem okraju se je v 
letošnjem letu v večini primerov izredno 
elastično prilagajala akcijam, ki jih je za-
hteval čas. 

Vrstni red uspešnosti posameznih občin-
skih organizacij ob zaključku tekmovanja 
pa je naslednji: 1. Celje, 2. in 3. mesto si 
delita Sevnica in Zalee, 4. in 5. Šmarje in 
Velenje, é. Krško, 7. Laško, 8. Brežice, ». 
Koajice, 16. See í jar ia i l , Mozirje. 

še nadalje bo suho in dokaj hlad-
no vreme. V višjih legah in na Pri-
morskem bo precej jasno, medtem 
ko se bo v nižjih legah zadrževala 
oiska oblačnost ia zamegljeno»! 

V DANAŠNJI ŠTEVILKI: 

ф Internu s predsednico social-
no-zdravstvenega zbora Zvez-
ne skupščine tovarišico OLGO 
VRABIČ. 

ф Statuti: Stari dolg v novem 
letu! 

ф Obiskali smo laško komuno . . . 
ф Na vidiku četrta izmena v šo-

li »Ivanke Uranjekove«. 
ф 10 let zapora za morivca last-

ne žene. 
ф Roman — slikanica — humo-

reska — križanka. 
ф Začetki partizanske vojne di-

plomacije (memoar). 
ф Reportaže o skoku v novo leto 
# Novoletne želje — Beseda ob-

čanov 
Ф Šport — ŽKK Celje, četrtič 

prvak 

V PRIHODNJI ŠTEVILKI: 
# V žarišču: Diagnoza nad »bo-

lehnim zdravstvom« 
ф Mladi pisci za mlade bravee 
ф Roman — humoreska — slika-

nica 
ф Še vedno na obisku v laški 

občini 

C E L J E , 10. J A N U A R 1964 
Št. 1 Leto XVI. 
G l a v n i u r e d n i k T O N E M A S L O 
Odgovorni urednik JURE K R A S O V E C 
List izEaja ob pe tk ih . I zda j a in tiska 
Časopisno p o d j e t j e »Cel jski tisk<. Ured-
ništvo in u p r a v a : Ce l je , Trg V. kongre-
sa 5, poštni p r e d a l 152. Telefon 24-23. 
Tekoči račun: 603-11-1-656. Letna naroč-
nina 1000, pol le tna 500, če t r t l e tna 250 din. 

Inozemstvo 2400. 



MARJAN 
RAVNIKAR 

Ekonomski, vojni in politični 
vzroki ter apetiti se v enem samem 
koledarskem letu ne spreminjajo. 
Ravno tako se čez noč spreminja-
jo dolgoletni napori za konstruk-
tivno sodelovanje med narodi. Če 
je to tako, potem lahko rečemo, da 
smo v novo leto 1964 stopili, čvrsto 
in odločno z željo, da nadaljujemo 
vspodbudno delo ter skupaj z vse-
mi narodi sveta rešujemo in od-
pravljamo nevralgične ostanke pre-
teklosti. 

Za' realni optimizem je dovolj 
dokazov. Pobožne želje Cap Davi-
da iz Genove so za nami. Njih niso 
zamenjale želje, pač pa zelo kon-
kreten moskovski sporazum. Trgo-
vinski stiki med zahodom in vzho-
dom so prav tako zelo konkretni. 
Poslanice državnikov preveva želja 
za sodelovanje in mirnim reševa-
njem sporov. Ponudba Hruščova za 
sklenitev sporazuma, ki naj bi oze-
meljske in mejne spore reševal sa-
mo za zeleno mizo, je najnovejši 
dokaz resnega iskanja mirnega so-
žitja. Tudi zmanjševanje vojnih 
priprav nekaj pomeni, čeravno ne 
toliko (moderna oborožitev), kot 
na prvi pogled to izgleda. Strahot-
na moč atomskega orožja sama 
terja, da svet nadaljuje delo iz 
minulega leta, na osnovi, ki je bila 
ustvarjena v prejšnjih letih. • 

Pri vsem tem ne smemo pozabiti 
na veliko moralno in politično moč 
narodov v nevezanih deželah. Le-
tem je prihodnost dosegljiva samo 
v mirni graditvi in povečanju stan-
darda. To odgovarja odpravljanju 
posledic, ki so jih pustili koloniza-
torji in bivši sistemi. 

Delo, ki čaka državnike v letoš-
njem letu, se bo moralo odvijati v 
smeri zmanjševanja razlik med vi-
soko razvitimi in nerazvitimi de-
želami. Bolj preprosto rečeno — 
za odpravo razlik med sitimi in 
lačnimi. Prav v tem nasprotju le-
žijo vzroki vojnih katastrof, ki bi 
lahko človeštvo zatekle. Smo pred 
odločitvijo: Ali mirno sodelovanje, 
in pomoč nerazvitim brez zahrbt-
nih misli, ali pa uresničitev načr-
tov močnih, ki izvajajo vojaške in 
ekonomske pritiske. Ne bi bili resni-
coljubni, če bi mislili, da ni Ame-
ričanov, ki trdijo, da je njihov si-
stem edini vreden izvoza za vsako 
ceno. Pred očmi moramo imeti 
francoske sanjače, ki vidijo Fran-
cijo do Pir ene j ev do Urala. Prav ta-
ko moramo imeti pred očmi Bonn, 
ki ima podobne temne želje. Tudi 
na kitajsko politiko, ki jo je po-
novno potrdil Cu En Laj ob Ska-
darskem jezeru, ne smemo pozabiti. 

Vsi ti problemi so nastali že v 
prejšnjih letih pa niso rodili sve-
tovne nesreče. Zato danes, ko zače-
njamo novo leto na temelju pozitiv-
nih in čvrstih pobud, lahko kljub ne-
rešenim problemom živimo v upa-
nju, da so perspektive svetle, da 
je sodelovanje možno, da je možna 
rešitev starih in morebitnih novih 
težav. 

I N T E R V J U S T O V A R I Š I C O O L G O V R A B I Č 

KOMUNA NOSILEC 
socialne in 
zdravstvene 
zaščite 

Pred kratkim je socialno zdravstveni zbor zvezne skupščine sprejel 
letni program dela. Ob tej priložnosti so novinarji naprosili za razgo-
vor predsednico tega zbora tovarišico Olgo Vrabičevo, ki jim je po-
drobno razložila nekatere najvažnejše naloge socialno zdravstvenega 
zbora v prihodnjem razdobju. Iz tega razgovora s tovarišico Vrabiče-
vo, ki je poslanka našega območja, smo zbrali nekaj najzanimivejših 
misli. 

Tovarišica Olga Vrabičeva je v raz-
govoru z novinarji najprej povedala, 
da so pri sestavljanju programa težili 
za tem, da bi vanj vnesli vsa področ-
ja dejavnosti socialno zdravstvenega 
zbora: zdravstveno zaščito, socialno 
zavarovanje, zaščito v delovnih orga-
nizacijah itd. Tako bodo vso pozor-

nost posvetili zdravstvenemu stanju 
naših prebivalcev, zaščiti matere in 
otroka, problemom zdravstvenega 
varstva zaposlenih občanov itd. Poleg 
tega bo socialno zdravstveni zbor iz-
delal tudi kompleksno analizo o tem, 
kako se .izvaja zakon o organizaciji 
zdravstvene službe in kakšen odraz 

ima v praksi uvajanje novega za-
kona o finansiranju socialnega zava-
rovanja. Teh vprašanj pa ne bodo ob-
ravnavali samo s stališča strokovnih 
služb, temveč bodo predvsem ugoto-
vili odnos teh služb do občanov, za-
voljo katerih te dejavnosti tudi delu-
jejo. 

Socialno zdravstveni zbor zvezne 
skupščine bo v prihodnje obširno ob-
ravnaval tudi vprašanje rehabilitaci-
je. Le-ta mora zajemati tako fizično 
in mentalno zdravljenje kot tudi 
usposabljanje za delo. »Te težnje so 
tudi v skladu z novo ustavo, ki pravi, 
da je delo merilo posameznikovega 
prispevka skupnosti. Torej je družba 
tudi dolžna, da tistim ljudem, ki ni-
majo dovolj pogojev za to, pomaga in 
jih usposablja za vključevanje v pro-
izvodnjo,« je dejala tov. Vrabičeva. 

V razgovoru so tovarišica Vrabiče-
va in novinarji izmenjali celo kopico 
zanimivih vprašanj in odgovorov. Med 
njimi je bilo tudi tole: 

»Kakšne so možnosti za to, da bi o 
nekaterih vprašanjih, ki jih delovni 
ljudje obravnavajo v različnih orga-
nizacijah, razpravljal tudi socialno 
zdravstveni zbor?« 

Odgovor: »Za zbor je sodelovanje z 
družbeno političnimi organizacijami 
dragoceno in nujno. Tako mora biti 
socialno zdravstveni zbor tribuna, na 
kateri bodo družbeno politične orga-
nizacije, ki se bavijo z določeno pro-
blematiko, razlagale svoja stališča do 
predloženih vprašanj, tribuna, kjer 
bodo razpravljali o najboljši rešitvi 
problemov itd.« 

Nazadnje so novinarji tovarišici 
Vrabičevi zastavili še vprašanje o 
tem, kako obravnavajo statuti komun 
področje zdravstva in socialnega var-
stva. 

»V mnogih statutih komun so vpra-
šanja zdravstva in socialnega varstva 
pravilno zastavili. Se vedno pa je pre-
več takih, ki so to področje zane-
marili. Tako ni na primer v nekaterih 
statutih problematika matere in otro-
ka niti toliko konkretizirana kot je to 
področje obdelano v zvezni in repub-
liški ustavi. Pa vendar bi morala biti 
prav komuna osnovni nosilec teh de-
javnosti. Vedeti namreč moramo, da 
bodo vsa zvezna in republiška priza-
devanja ostala samo koristna priporo-
čila, če jih ne bodo v komunah in de-
lovnih organizacijah konkretno reali-
zirali.« 

Stari dolg v novo leto 
ALI SESTAVLJANJE STATUTOV V DELOVNIH ORGANIZACIJAH 

SE VEDNO AKTUALNO 

' J Čeprav nas do aprila, ki je poslednji rok za sprejetje statu-
tov v delovnih organizacijah, ločijo pravzaprav samo še trije 
meseci, je v celjskem okraju število kolektivov, ki so statute že 
sprejeli, še vedno izredno majhno. Večina delovnih organizacij 
je ta dolg prenesla torej v novo leto. Zanimalo nas je stalfšče 
okrajnega sindikalnega sveta in naprosili smo tajnika tovariša 
Igorja Beleta, da nam o sprejemanju in izdelavi statutov v delov-
nih organizacijah pove kaj več. Takole je dejal: 

»Do petega decembra preteklega 
leta so od 560 delovnih organizacij, 
kolikor jih je v celjskem okraju, 
samo v desetih sprejeli svoj statut. 
Teze so do tega roka sicer pripra-
vili v 216 kolektivih in v 92 o statu-
tu že razpravljajo, še vedno pa je 
kar 242 takih delovnih organizacij, 
ki so z delom okrog statutov šele 
začeli. Nedvomno so ti podatki pre-
cej pomanjkl j ivi , ka j t i zanimivo je, 
da nekatera podje t ja kar nekako 
skrivnostno va ru j e jo svoja prizade-
vanja v tem pogledu. Zatorej na 
ok ra jnem sindikalnem svetu meni-
mo, da bodo do aprila — razen mor-
da redkih izjem — statute vendarle 
sprejeli v vseh delovnih organizaci-
jah.« 

ф »In katera so pod jetja, ki pretl-
njač i jo pr i sestavl janju statutov?« 

»Najugodnejši je položaj v indu-
striji, medtem ko je na področju 
obrti, komunalne dejavnosti, trgovi-
ne, gostinstva in družbenih služb 
mnogo slabše. Mislim, da so vzroki 
z.a tako s tanje v glavnem v pomanj-
kan ju kadrov v teh manjših organi-
zacijah, ali pa morda — kar je še 
važnejše — v razmeroma slabše raz-
vitem delavskem in družbenem 
uprav l j an ju . Kl jub temu pa vsebi-
na nekaterih osnutkov statutov še 
zagotavlja kvali tetnejše premike 
tudi na tem področju.« 

ф »Kaj pa menite o kvaliteti, o 
vsebini statutov?« 

»Povedati je treba, da je kvalite-
ta že sprejetih statutov dobra. Za-
nimivo pa je, da je skoraj v vseh 

zelo slabo obravnavan prehod na 
42-urni delovni teden ter da je kljub 
številnim razpravam o pomembno-
sti kadrovske politike in izobraže-
vanja, pomanjkljiv tudi ta del sta-
tutov. V nekaterih že izdelanih os-
nutkih statutov so slabo obdelane 
tudi materialne pristojnosti eko-
nomskih enot ter sistem not ran je 
delitve. Mars ikaj bodo seveda še 
popravili, s a j se je pokazalo, da so 
v razpravah o osnutkih statutov pro-
izvajalci predlagali marsikatere do-
polnitve in popravke. Razprave o 
osnutkih statutov so v nekaterih 

delovnih organizacijah lepo pripra-
vili. Tako pa je tudi prav, saj naj 
bi o tem tako pomembnem doku-
mentu razpravljal resnično ves ko-
lektiv.« 

Stari dolg torej ostane! Ne bilo 
bi prav, če bi ga tudi odslej prena-
šali iz meseca v mesec! -ij 

Franc Pristovšek 
NOVI PREDSEDNIK OBČINSKEGA 
ODBORA SZDL V VELENJU 

Na zadnjem plenumu občinskega 
odbora Socialistične zveze v Velenju 
so izvolili novega predsednika tova-
riša Franca Pristovška. Dosedanji 
predsednik občinskega odbora Socia-
listične zveze tovariš Damjan Brvar 
je odšel na novo službeno dolžnost 
predsednika okrajne zveze Svobod in 
prosvetnih društev v Çelje. 

Tovariš Franc Pristovšek se je ro-
dil 1931. leta v Celju, kjer je obisko-
val osnovno šolo in gimnazijo. Leta 
1956 pa je diplomiral na pravni fakul-
teti v Ljubljani, zatem pa vse do leta 
1961 opravljal dolžnost rçamestnika 
okrajnega javnega tožilca v Celju. 
Pot pa ga je vodila v Velenje, kjer 
je doslej vršil dolžnost vodje splošne 
službe pri rudniku lignita. 

Kot znan športni delavec je kmalu 
po prihodu prevzel mesto predsedni-
ka občinske zveze za telesno vzgojo 
v Velenju ter s svojimi sugestijami 
uspešno usmerjal oživljanje športne-
ga življenja v Šaleški dolini. Aktivno 
pa je deloval v vrstah Socialistične 
zveze kot član občinskega odbora ter 
v komisiji za statute pri občinskem 
sindikalnem svetu. Kot pravniku pa 
so mu zaupali predsedništvo pravno 
organizacijskega odbora gospodarske 
zbornice v Celju in podpredsedništvo 
istega republiške gospodarske zbor-
nice. 

Na novem delovnem me^tu mu že-
limo obilo uspeha. -ik 

Na pragu sedemletnih prizadevanj 
Ce danes skušamo ocenjevati go-

spodarski razvoj v preteklem letu, po-
tem je nedvomno najbistvenejša zna-
čilnost ta, da je ugodna dinamičnost 
gospodarskega razvoja v našem okra-
ju v drugi polovici 1962. leta karak-
teristična v 1963. letu na vseh pod-
ročjih gospodarske aktivnosti. 

Ta nenehna rast pa je posledica 
boljšega gospodarjenja in temeljitej-
šega obvladovanja gospodarskih pro-
blemov v samih delovnih kolektivih. 
Gotovo pa bi bilo napak, če ne bi pri-
znali, da so v prizadevanjih za izpo-
polnitev družbenega plana za leto 1963 
odigrali veliko in pomembno vlogo 
družbeno politični in gospodarski či-
nitelji. Za okrog 14,5 odstotkov pove-
čan obseg industrijske proizvodnje v 
primerjavi z letom 1962 govori o na-
porih, o hotenjih in prizadevanjih ko-
lektivov kakor posameznikov, govori 
o uspehih, ki niso značilni le zaradi 
povečanega obsega samega, temveč 
predvsem pomembno značilni zaradi 
novih kvalitet, ki so se v 1963. letu 
porajale v večji meri v gospodarstvu. 

Trdnejši temelji nadaljnje rasti go-
spodarstva pa imajo svojo osnovo v 

povečani storilnosti in nenehni širitvi 
izvozne dejavnosti; prav to pa je 
svojstvenost preteklega leta. 

Posebna značilnost leta 1963 je bolj 
dinamičen razvoj osebne in investi-
cijske potrošnje, saj sta se prvič plan-
sko skorajda ujemali. Velik porast 
proizvodnje in storilnosti pa je omo-
gočil porast nominalne osebne potroš-
nje. Le-ta je zaradi rasti življenjskih 
stroškov realno zaostajala, vendar pa 
je vsekakor ugodna ugotovitev, da 
sta se porast realnih osebnih dohod-
kov" in porast storilnosti gibala dokaj 
vzporedno. 

Če bi skušali ugotoviti, kje je osno-
va za dosego takšnih kvalitet v go-
spodarskem življenju, potem je to pač 
omogočil nov gospodarski sistem in 
hitrejše prilagajanje našega gospodar-
stva novim, vzpodbudnejšim pogojem 
gospodarjenja. Pri tem prilagajanju pa 
so pomembno delovale subjektivne si-
le družbe in s tem omogočale hitrejšo 
in konkretnejšo uresničitev sklepov 
Izvršnega komiteja in IV. plenuma 
CK ZKJ. 

Toda kljub ugodnemu razvoju za-
sledimo na posameznih področjih 
družbenega plana neskladja, ki bi 
utegnila postati neugodna zavora. 
Takšna neskladja so se pojavljala in 
se še bodo — najobčutljivejša pa so 
na področju preskrbe s kmetijskimi 
in živilskimi proizvodi, posebno živi-
norejo ter v prevoznih storitvah, v 
trgovini na drobno in storitveni obrti. 
Pozabiti pa ne smemo družbenih služb 
ki kljub svojemu napredku vendarle 
še niso vsklajene s potrebami gospo-
darstva. 

Takšne in podobne napake ter po-
manjkljivosti bo treba tudi v bodoče 
sproti odpravljati. 

S strnitvijo vseh naših sil in priza-
devanj bomo omogočili uveljavitev 
vseh pozitivnih teženj in njihove 
skladno rast v gospodarstvu kot v 
družbenih službah, kar pa se mora od-
raziti tako v povečanem obsegu indu-
strijske proizvodnje, v povečanju sto-
rilnosti, v večji vključitvi v medna-
rodno delitev, v dvigu realnih oseb-
nih dohodkov, v stabilnih cenah ir 
pravilni politiki notranje delitve sred 
štev. 

Občni zbor 
gasilskih društev 

V preteklih dneh je bilo v celjski občini 
več rednih letnih občnih zborov gasilskih 
društev. Značilno .je, da so potekali v duhu 
smernic, ki jih je nakazal peti kongres 
(iasilske zveze Slovenije. 

Prvi občni zbor je imelo gasilsko društvo 
Teharje, sledil je občni zbor gasilskega 
društva v Vojniku, zatem pa še občna zbo-
ra gasilcev v Prožinski vasi in Zagradu. 

Na vseh teh zborih se je uveljavilo na-
čelo rotacije, saj so stare kadre zamenjali 
novi, mlajši. Na občnih zborih so največ 
govorili o požarni preventivi in sodelovanju 
občanov pri preprečevanju požarov in o 
notranjih odnosih v društvih. Kot eden 
izmed problemov je izstopilo vprašanje ma-
terialnih sredstev in s tem v zvezi opreme, 
ki je ponekod že močno zastarela. Gasilci 
v Prožinski vasi so med drugim sklenili, 
da bo vsak član opravil »в prostovoljnih ur 
pri obnovi doma. Izrazili so prepričanje, da 
jih bodo podprli tudi ostali činitelji, ker 
v<,ega ne bodo zmogli sami. Ko bo dom 
obnovljen, bo služil tudi ostalim organiza-
cijam. 

M. A. 

Referendum o 
statutu v Velenju 

Velenjski r uda r j i so se zadnje 
dni decembra z referendumom iz-
rekli za novi s tatut podje t ja . Vzduš-
je v novem jašku je bilo svečano. 
Vseh 15 prostorov, k je r je bil re-
ferendum, pa so svečano okrasili. 
Najlepši uvod v referendum so ru-
dar j i sami pripravili: dan pre j so 
dosegli nov proizvodni rekord. 
24. decembra so namreč nakopali 
v enem dnevu 11.570 ton premoga 
in s tem dosegli sk ra jno zmoglji-
vost transportnih naprav jaška. 

Nov statut je bil v razpravi leto 
dni. Po temeljitih razpravah v vseh 
samoupravnih organih je central-
ni delavski svet na 20. rednem zase-
danju 23. decembra s tatut sprejel 
in razpisal referendum. Ta ima dve 
bistveni značilnosti: samoupravlja-
n je ni več pravica, pač pa dolžnost 
vsakega člana kolektiva, poleg te-
ga pa ima statut še poudar jeno 
težnjo po us tva r j an ju sredstev, nc 
pa njihovi delitvi. 

B. P. 

OBČNI ZBOR KRAJEVNE ORGANIZACIJE 
ZB V RADEČAH 

Več skrbi za 
probleme borcev 

Pretekli teden je več kot 100 borcev s 
področja Krajevne organizacije v Radečah 
prisostvovalo občnemu zboru. Med ostalimi 
so bili navzoči tudi predsednik Občinskega 
odbora ZB Laško tov. CERIN in predsednik 
Obč. odbora ZB Hrastnik tov. RZEK JOŽE. 
V vsestranski razpravi so bila v središču 
predvsem vprašanja, ki se nanašajo na 
zdravljenje borcev in njihovo oskrbo. Kri-
tiziran je bil tog odnos nekaterih komipij, 
ki se ukvarjajo s tem vprašanjem. Pri tem 
pa je bilo poudarjeno, da se morajo ob-
činski odbori več in bolje zanimati za posa-
mezne primere. Enako so v razpravi borci 
govorili tudi o problematiki priznanja po-
sebne dobe, o stanovanjskih problemih in 
o sprejemu novih članov. Posebej so še 
poudarili, da je nujno, da se v statutu de-
lovnih organizacij vnese tudi možnost in 
ugodnosti za prekvalifikacijo borcev in ak-
tivistov NOB. Občni zbor je tako po vse-
bini razprave kot po izčrpnem poročilu, ki ga 
je podal predsednik KO Radeče tov. Miler 
Fcrči, vsestransko uspel. 



Savinjski kmetijski gigant 
PO ZDRUŽITVI S KMETIJSKIMI ZADRUGAMI BO ORGANIZIRAL 
KMETIJSKI KOMBINAT V ŽALCU PROIZVODNJO NA 4.208 HEK-
TARJIH, OD TEGA 3.235 HEKTARJIH OBDELOVALNIH POVRŠIN 

Pred dnevi je prišlo v Savinj-
ski dolini do edinstvene zdru-
žitve v kmetijstvu, in sicer so 
se združili kmetijska zadruga 
»Savinjska dolina« v Žalcu, 
kmetijska zadruga Celje in za-
družno trgovsko podjetje HME-
ZAD iz 2alca s kmetijskim 
kombinatom Žalec. Pogoji za to 

združitev so že dozoreli, kajti 
v zadnjem času Je nehote pri-
hajalo že do dvotlrne politike. 
Važno pa je, da novo podjetje 
prevzema nase vse vsehinske 
oblike v odnosih zasebni proiz-
vajalec in kmetijska zadruga, 
vendar pa z močnejšim poudar-
kom, da ni kmečko vprašanje 
socialni problem, temveč pro-
blem premostitve: kmet — dela-
vec v kmetijstvu. Delo hmeljar-
je je z uvedbo vse večje meha-
nizacije itak vrednoteno kot 
delo kvalificiranega delavca. 

Ob izredno naglem podružb-
ljanju obdelovalnih površin 
prihaja že sedaj do izraza vpra-
šanje izkoriščanja gospodar-
skih poslopij, ki so do včeraj 
služila zasebniku. Na to so v 
kmetijskem kombinatu že misli-
li, tako da delavca v kmetijstvu 
v pasivnih obdobjih koopera-
cijsko vežejo z gospodarskimi 
objekti za gojenje svinjereje in 
perutnine. 

O moči novega podjetja ali 
prve »kmetijske industrije« v 
Sloveniji nam zgovorno priča 
število 1800 stalno zaposlenih, 
ki pa v sezonskih mesecih po-
rase na okrog 3000. 

-J. 

NOVOLETNI SPREHOD PO CELJSKIH TRGOVINAH 

Naval pred in inventura po 
novem letu 

Zadnji teden starega leta je bilo za Celjane pravo obdobje 
preizkušnje potrpežljivosti. Zlasti še to velja za tiste, ki jih iz-
kušnje preteklih let še niso naučile, da je treba novoletna da-
rila kupiti že v prvih dneh decembra, kajti kasneje lahko izbi-
ramo pravzaprav samo še med napol praznimi policami. In čeprav 
so imeli v tistih dneh ogromno dela, so bili trgovci menda edini, 
ki se niso pritoževali nad gnečo in dolgimi vrstami. 

V največj i celjski blagovnici — 
v Ljudskem magazinu — so na Sil-
vestrovo doživeli pravcati rekord. 
Postregli so nad osem tisoč kupcev 
in imeli več kot petnajs t milijonov 
prometa. 

»Kako je bilo pred silvestrom?« 
smo povprašali. 

»Prometa je bilo nekoliko manj, 
toda še vedno več kot deset milijo-
nov dinar jev dnevno. V tistih dneh 
smo postregli tudi po šest do sedem 
tisoč kupcev. Skratka, promet se je 
v zadnjem tednu starega leta po-
dvojil.« nam je povedal poslovodja 
tovariš Lah. 

»In česa ste na jveč prodali?« 
»Največ l judi se je zbiralo v od-

delku ženskega in moškega perila, 
pa v konfekcij i in pri igračah, med-
tem ko v oddelku tekstilnega blaga 

ni bilo hudega navala.« 
Podobno kot v Ljudskem magazi-

nu je bilo tudi v drugih prodajal-
nah manufakturnega blaga — le, da 
nam tam niso mogli dati podatkov. 
Če bi bili zlobni, bi zdajle pripom-
nili. da morda zavoljo velikega do-
hodka še niso prišli do sape! Toda 
zlobni nismo, prav zares ne! 

Tako je bilo v celjskih trgovinah 
v zadnjih dneh leta. Zato nas je 
tembolj presenetila korenita spre-
memba. ki smo jo doživeli t akoj po 
novem letu. Z vseh vrat so nas po-
zdravljal i napisi »Inventura«—»Za-
prto« in tako smo morali v soboto 
romati od Ljudskega magazina do 
Volne, pa mimo »Solčave« in »Ma-
nufakture^ vse t ja do nove, preure-
jene »Vesne«, ki je bila tisti dan 
edina manufakturna trgovina, ki je 
ni krasila zlovešča tablica inventu-
re. Sicer razumemo, da je bil tisti 
čas kar na jbo l j primeren za obra-
čune. toda inventura na isti dan v 
tolikih različnih poslovalnicah — to 
je pa le malo prehudo. Čez dva dni, 
ko so trgovine spet odprli, pa smo 
se potolažili. Police so spet polne in 
ponovno je tu priložnost, da si iz-
praznemo ž^pe. i.j. 

Mile Iršič 
V življenju ni nič bolj kru-

to in boleče od spoznanja, da 
smo za vedno izgubili človeka, 
ki nam je bil drag, ki smo še 
včeraj z njim delili vsakda-
njost, se radostili in žalostili, 
upali in pričakovali. Tako je 
bilo tudi "tisto mračno jutro 
na dan Novega leta, ko je pre-
sunljivo odjeknila vest, da je 
tragično umrl Mile. Komaj ne-
kaj ur zatem, ko sano si še 
žeieli srečo! Tako nenadno, 
nepričakovano in nerazumlji-
vo. Samo bežen trenutek in 
kratka življenjska pot je bila 
za zmeraj pretrgana. 

Mile Iršič je bil rojen lefa 1929 
v Makedoniji, kamor je očeta pri-
peljala služba državnega nameščen-
ca. Vojna je družino zatekla v Ce-
lju, kjer se je moral Mile odpove-
dati gimnaziji in se vpisati v me-
ščansko šolo. Ker oče ni Iiotel spre-
jeti nemško službo pod orožjem, so 
ga zaprli. Mile in sestra Branka sta 
ostala sama, njuna mati, takrat tež-
ko bolna, je brla v bolnišnici. Bran-
ko so vzeli sosedje, trinajstletni Mi-
le pa je stopil na pot tolikih sloven-

skih otrok, ki je vodila iz taborišča 
v taborišče. Šele leta 1944 se je vr-
nil k očetn, ki so ga bili medtem 
izpustili, in se kot petnajstletni mla-
denič vključil v pionirsko akcijsko 
skupino. IV tistem časn je bilo prav 
tako drzno in nevarno izrezovati pe-
terokrake zvezde in šivati zasta-
vice kot biti v vrstah borcev po ho-
stah. Se isto leto je postal Mile 
član Zveze komunistične mladine, 
proti konca vojne pa celo sekretar 
SKQJa na terenu Babno-Medlog in 
Ložnica. 

Ko je po vojni Mile končal 
gimnazijo, se je odločil za štu-
dij na filozofski fakulteti. To-
da nesreče so se vrstile. Umrl 
je oče, umrla je mati. Vse to 
ga je oviralo, da ibi študij do-
končal. Moral se je zaposliti. 
Nagnjenje do novinarskega 
poklica ga je peljalo skozi re-
dakcije Slovenskega poroče-
valca, celjskega radia, celjske 
redakcije Večera in zadnja 
tri leta našega tednika. Med-
tem si je ustvaril družino in 
dom. V tem času se je udej-
stvoval kot politični delavec, 
kot športnik in stopil v vrste 
Zveze komunistov. Toda v ča-
su njegovega osebnega in po-
klicnega vzpona se mu je pri-

d r u ž i l a najnepri jetnejša živ-
l jenjska spremljevalka — bo-
lezen. Poklicu se je posvečal 
z vso ljubeznijo in zavzetost-
jo in je bil zato pogosto raz-
pet med nj im in .družino. Ko 
je pred mesecema sprejel me-
sto tehničnega urednika ted-
nika, se je dela lotil z ne-
zmanjšano vnemo. Minevali so 
dnevi, popoldnevi pa tudi ve-
čeri in noči za mizo, kjer je 
iskal novih poti in oblik, da 
bi naš list dobil lepšo podobo; 
mineval je čas /vse do tistega 
usodnega jutra . . . 

Mile je bil skromen in po-
šten človek, odkrit in iskren 
tovariš. Takega smo ga vsii 
poznali; prav zato »ga toliko 
bolj pogrešamo in prav zato 
ga bomo ohranili v najlepšem 
spominu. 

LETOS 
za 70.000 do la r j ev izvoza! 

Znanemu družbenemu delavcu in 
direktorju tovarne «Peta« v Radečah, 
tov. Tonetu Zupančiču, smo postavili 
naslednja vprašanja: 

— Kateri so trenutno največji pro-
blemi v vašem podjetju? 

— V preteklem letu je bilo proble-
mov precej. Veliko smo jiii uspeli re-
šiti. Trenutno nas najbolj daje okoli 
žage, ki nam proizvaja osnovno su-
rovino. Predlogi so, da bi ustanovili 
močan žagarski obrat v Sevnici, ki bi 
zadostoval za celotno Zasavje. Oseb-
no sem prepričan, da bi za naš primer 
takšna rešitev povečala proizvodne 
stroške. Imamo namreč lasten žagar-
ski obrat. 

— In kako je z izvozom? 
— Lani smo izvozili v ZDA in An-

glijo za 55.000 dolarjev naše proiz-
vodnje. Za letos srao planirali 70.000 
dolarjev izvoza, medtem ko bi za do-

Razgovor z direktorjem podjetja 
»Peta« tov. Tonetom Zupančičem 

mače tržišče dali 30 do 40 odstotkov 
naše proizvodnje. 

—• Še morda kakšen problem? 
— Iz prejšnjih besed vidite, da ima-

mo namen dvigniti proizvodnjo. To pa 
za 30 odstotkov. Jasno da bomo po-
trebovali kredit za Kpkonstrukcijo, 
Potrebovali bi okoli 100 milijonov di-
narjev za izgradnjo novih proizvodnih 
hal. Prav tako moramo urediti vpra-
šanje osebnih dohodkov. Lani smo do-
segli že lepo povprečje, in sicer: od 
19.000 na 25.000 dinarjev dohodka na 
zaposlenega v enem letu. 

I. P. 

0 gradbeništvu: za nazaj in za bodoče 
ф Plan za leto 1963 predvidoma izpolnjen s 105 odstotki. 
ф Povečanje gradbene dejavnosti za leto 1964 za 12 do 13 odstotkov. 
ф Izstopajo problemi okoli opekarske industrije. 

Nekaj dni pred novim letom je svet 
za gradbeništvo pri okrajni gospodar-
ski zbornici razpravljal o delu grad-
benih organizacij v letu 1963 in per-
spektivah v letu 1964. 

Ugotovili so, da je do oktobra lani 
ta dejavnost dosegla letni plan z 88 
odstotki. Gradbena dela so bila popol-
noma izvršena, zaostajajo pa obrtna 
in instalacijska dela. Kljub temu bo 
predvidoma letni plan presežen za 5 
odstotkov. 

V preteklem letu je bilo za to de-
javnost značilno pomanjkanje neka-
terih materialov, to pa„je vzrok za za-
mujanje rokov, za neizkoriščanje ka-
pacitet.. Çe bi razpolagali s 30 odstot-
kov več materiala, bi bile obstoječe 
kapacitete še vedno nepopolno izko-
riščene. Zal bo položaj tak tudi v tem 
letu. 

V letu 1964 je predvideno poveča-
nje gradbenih del za okoli 13 odstot-
kov več kot v lanskem letu. Od vseh 
gradbenih del bo 44 odstotkov na-
menjenih za razširitev, rekonstrukcije 
in obnove industrije, 35 odstotkov sta-
novanjske gradnje, sledi pa komunal-
na dejavnost in objekti za kulturne, 
socialne dejavnosti, gostinstvo, obrt 
itd. 

V načrtu pa še ni zajeta gradnja 

EKK Velenje, ki bo letos verjetno že 
v izgradnji. 

Po daljši razpravi je svet osvojil 
priporočilo gradbincev naj bodo pod-
jetja previdna pri nabavi novih kapa-
citet, naj jih trenutna konjuktura ne 
zavede, kajti perspektiva gradenj ni 
najsijajnejša. 

Govora je bilo tudi o opekarski in-
dustriji. Krizo v teh podjetjih povzro-
ča nesodobna proizvodnja, neustrezni 
kadri in pomanjkanje sodelovanja. 
Najslabše je sodelovanje med grad-
binci, projektanti in opekarnami. 
Gradbena operativa prehiteva ope-
karstvo, saj terja nove elemente kot 
so: stropni, stenski, nosilni in drugi 
elementi. Teh pa v 7-letnih planih 
nikjer ni. Tudi o teh vprašanjih je 
svet sprejel priporočila. N. K. 

Nova osemletka v Lesičnem med gradnjo 

Komisija za delovna razmerja 
Keramične industrije Liboje — 

Celje 

r a z p i s u j e 

naslednja prosta delovna mesta: 

1. Referent za izvoz-uvoz 
višja komercialna šola ali 
ESŠ z daljšo prakso v ko-
mercialnem sektorju; 

2. Skladiščnika tehničnega 
materiala 
srednja strokovna izobrazba 

ali daljša praksa. 
3. Skladiščnika gotovih 

izdelkov 
srednja strokovna izobrazba 
ali daljša praksa; 
Razpis velja do zasedbe de-

lovnih mest. 

i • 
Delajo tudi ob nedeljah 
V radeški tovarni dokumentnega in 

kartnega papirja so lanskoletni plan 
uspešno zaključili z realizacijo 110%. 
Zaradi množice naročil njihovih kva-
litetnih izdelkov delajo celo ob ne-
deljah. 

Pretekle mesece in letošnje leto je 
kolektiv pred velikim problemom za-
radi slabe dobave premoga in smre-
kove beljene celuloze. Brez teh suro-
vin je delo v tovarni onemogočeno. 
Navzlic pogodbam in planiranju, še 
rudnika premoga v Zagorju in Trbov-
ljah ne držita rokov. Dogaja se, da 
tovarna nima zaloge niti za 24 ur, za-
to je delovni kolektiv upravičeno za-
skrbljen, kako bo z letošnjo realiza-
cijo proizvodnega plana. Pomanjka-

nje prvorazredne smrekove beljene 
celuloze, katere tovarna ne dobiva v 
zadostnih količinah, je drugi problem 
delovnega kolektiva Tovarne doku-
mentnega in kartnega papirja v Rade-
čah. 

Letos je delavski svet sprejel sklep 
o rekonstrukciji tovarne. Prva zemelj-
ska dela so že v teku. Večino sred-
stev, ki so potrebna za rekonstrukcijo 
bo prispevala tovarna iz svojih skla-
dov. Planira se, da bo proizvodnja v 
letu 1965, ko bodo rekonstrukcijska 
dela dovršena, narasla za 100 %. 

Tovarna je v preteklih letih izgra-
dila tudi lično naselje družinskih sta-
novanj, ki je v neposredni bližini to-
varne. s. J. 

Komisija za volitve in imenovanja občinske skupščine Celje 

r a z p i s u j e 

» mesto 
. i . 

ravnatelja Muzeja revolucije v Celju 
Pogoji: ustrezna visoka ali višja strokovna izobrazba, da je 

kandidat udeleženec revolucije NOB in da je ves čas od osvobo-
ditve pa do danes na odgovornih družbeno-političnih položajih. 

Kandidati naj vlagajo ponudbe do 20. 1. 1964 na Komisijo za 
volitve in imenovanja občinske skupščine Celje. Ponudbe naj bo-
do opremljene z izčrpnim življenjepisom in dokumentaoijo, zah-
tevano v pogojih tega razpisa. 

Lani šest brigad 
Mladina celjskega okraja se je v pretek-

lem leta pri mladinskih akcijah zelo izka-
zala. Iz celjskega okraja se je" lani udele-
žilo akcij kar 439 brigadirjev in brigadirk, 
kar j e vsekakor svojevrsten rekord. Dve 
brigadi sta delali na avtocesti, štiri pa na 
okrajni lokalni akciji pri gradnji cest proti 
Rogast i Slatini in Logarski dolni. 

Mladina pa se Je pripravila tudi za le-
tošnje leto. Sklenila je, da bodo brigadir-
ji in brigađirke v tem obdobju opravili 
100 tisoč prostovoljnih ur, v vrednosti več 
kot 20 milijonov dinarjev. Vse to delo bodo 
opravili v občasni delovni akciji . 

Predavanja po vaseh 
Občinski odbor RZDL v Konjicah je te 

dni razdelil vsem krajevnim organizacijam 
na svojem območju teze predavanj, ki jih 
bodo imeli na seminarju predsednikov in 
sekretarjev krajevnih odborov SZDL. Pre-
davanja o vlogi SZDL, o pripravah za se-
stavo statutov komune in krajevnih skupno-
sti ter o nekaterih letošnjih gospodarskih 
nalogah bodo imeli vodilni predstavniki po-
litičnih in oblastnih ter apravnib forumov 
občine. 

V. L, 



OBISK V LASKI KOMUNI — OBISK V LAŠKI KOMUNI — OBISK V LAŠKI KOMUNI — OBISK V LAŠKI KOMU' 

V bodoče še več in boljše 
V LAŠKI PIVOVARNI SO ZACELI Z GRADNJO SLADARNE 

Stroj za polnjenje steklenic lahko v eni uri avtomatsko napolni 
in zamaši 8000 steklenic 

Laško pivo. Zlatorog, Gol-
ding, Novoletnik . . . No, saj o 
njem ni potrebno govoriti. Vsi 
ga poznate. Ravno tako pa 
(verjetno samo z etikete) tudi 
proizvajalca: Pivovarno La-
ško. Toda ali veste, da so v 
Laškem varili pivo že pred 
400 leti? In to (kot večino 
žganih pijač) v samostanu?! 

Pa tudi sedanja pivoyarna 
ima kar lepo tradicijo — lani 
v decembru je praznovala 
svoj srebrni jubilej, 26-letnico 
obratovanja. 

Oglejmo si jo: 
V varilnici se pivo v poseb-

nih kotlih prvo vari. Obrato-
vodja mi je povedal, da so s 
postavitvijo dveh novih kot-

lov zelo povečali proizvodnjo. 
Ker so povečali zmagljivost 

varilnice, so morali vzporedno 
povečati tudi vrelno klet. V 
njej pivo nekaj časa vre (od-
visno od količine slada in 
kvalitete piva) v betonskih 
kadeh. 

Ko se pivo prevre ga pre-
točijo v vložno klet, kjer mo-
ra v velikih sodih odležati 
najmanj 6 tednov. Tako pre-
ležano pivo se nato filtrira 
skozi poseben filter ter polni 
v sode ali steklenice. 

V nalivalnici je ogromen 
stroj. V eni uri napolni avto-
matsko 8 tisoč steklenic. Te 
gredo nato po tekočem traku 
v velik nov pasterizator, ki 

podaljša pivu trajnost na 90 
dni. To je omogočilo laški pi-
vovarni, da se je lahko spu-
stila tudi na tuje tržišče, in 
sicer v Italijo. 

Povedali so mi, da so s po-
večanjem varilnice vrelne 
kleti in z nabavo stroja za 
polnjenje steklenic povečali 
proizvodnjo od 8000 hI v letu 
1938 na 126.000 hI v letu 1963. 

Problem pa je slad, ki ga 
uvažajo. Zato so lansko leto 
pričeli graditi sladarno, ki bo 
gotova v letu 1965. Razen te-
ga pa bodo povečali vložno 
klet, nabavili nov stroj za 
polnjenje steklenic z zmoglji-
vostjo 20.000 steklenic na uro 
ter še druge naprave. Celotna 
vrednost investicij bo znašala 
nad milijardo dinarjev. 

V pivovarni skrbe tudi za 
prehrano delavcev, saj so ure-
dili menzo, v kateri dobi vsak 
delavec topel obrok. 

Na kraju mojega obiska pa 
sem moral še poskusiti njihov 
izdelek — Novoletnik. 

L. S. 

Kako so Radečani 
praznovali novo leto 

Kot vsako leto, t ako so bile tu-
di l e tos Radeče v prazničnem raz-
položenju že n e k a j dni pred no-
vim letom. Zato so predvsem po-
skrbe l i p ion i r j i in n a j m l a j š i , ki 
j ih j e že pred novim letom obi-
skal Dedek Mraz. Tokra t so v 
Radečah obdar i l i 559 šoloobveznih 
ot rok, poleg tega pa so j im nudili 
brezplačno kino preds tave . Dram-
ski krožek osnovne šo?e M a r j a n a 
Nemeca pa j e p r ip rav i l igrico »Vi-
l inček z Lune«, ki so jo uprizori-
li ka r š t i r ik ra t . Radeška šola j e 
bila še posebe j o b d a r j e n a od de-
lovnega ko lek t iva Tovarne p a p i r j a 
v vrednost i okrog 100.000 din. Ob-
dar i tve so bile tudi na šolah o 
Svibnem, na Jagn jen ic i in Vrho-
vem. 

S ta re j š i so pr ičakal i novo leto 
v Domu TVD Par t izan v Radečah, 
v Domu DPD Svobode v Zidanem 
mostu, v ku l tu rnem domu v Vrho-
vem. v šoli na Svibnem in v šte-
vilnih pr ivatnih gostilnah v okoli-
ci Radeč. O c e n j u j e j o , da je več 
kot 800 Radenčanov in okoličanov 
pr ičaka lo novo leto v omen jen ih 
lokal ih, n e k a j več kot sto pa jih 
je odpotovalo na p r a z n o v a n j e v 
Rimske Toplice, Hras tn ik , Laško 
in Sevnico. Kot vsa p r e j š n j a leta 
j e bilo tudi l e tošn je p raznovan je 
veselo in je t r a j a l o do zgodnj ih 
j u t r a n j i h ur . 

O k r e p l j e n a posadka Pos ta je LM 
Y Radečah ni imela s k o r a j nobe-
nega dela, niti v t e j noči niso za-
znali prometnih nesreč. 

Primer poklicnega 
humanizma 

P r i p e t i l o se j e v V o j n i k u . N a ces t i . T a m , k j e r se v s a k d a n 
k a j p r i p e t i : k a j t e ž j e g a a l i k a j l a ž j e g a , s k o r a j n i k o l i k a j 
l e p e g a . C e s t a j e n a m r e č k a k o r f r o n t a , k j e r j e č l o v e k o v a g l a v a 
n e n e h n o i z p o s t a v l j e n a n e v a r n o s t i m , i n če se zgodi , k o t se 
j e zgod i lo v V o j n i k u , j e n e v a r n o s t še t o l i k o h u j š a . 

Č l o v e k , po p o k l i c u z d r a v n i k , j e s t a l ob ces t i , z o t r o k o m , 
k i ga j é n e k d o povoz i l . V b l i ž in i j e s t a l n j e g o v a v t o m o b i l , 
o b r n j e n v n a s p r o t n o s m e r n e s r e č e . K o se j e n a k r a j u u s t a v i l 
o s e b n i a v t o m o b i l iz C e l j a , j e č l o v e k , po p o k l i c u z d r a v n i k , po -
v e d a l , d a j e o t r o k a n a j b r ž povoz i l t e ž e k t o v o r n i k a m i o n s 
p r i k o l i c o , k i j e s t a l n e k o l i k o n i ž j e p r i b e n c i n s k i č r p a l k i . 
N e k d o iz a v t o m o b i l a j e s top i l do š o f e r j a t o v o r n j a k a in ga 
opozoril , n a j se j av i p r o m e t n i m i l i c i . T a j e o g o r č e n o z a n i k a l 
s l e h e r n o zvezo z n e s r e č o , v e n d a r se j e k l j u b t e m u j a v i l . N a j -
b rž , k e r j e i m e l č i s to v e s t . 

I n k a j so u g o t o v i l i p r o m e t n i o r g a n i ? To, da o t r o k a n i p o -
voz i l š o f e r t o v o r n j a k a , p a č p a z d r a v n i k ! Da b i ze lo n a i v n o 
z a b r i s a l za s a b o s led , j e o b r n i l a v t o m o b i l v s m e r , n a s p r o t n o 
t i s t i , k j e r j e p r i š l o d o n e s r e č e . T o d a p r i t e m j e p o z a b i l u p o -
š t e v a t i o k o l i š č i n o , d a so n a š i p r o m e t n i o r g a n i p r e v e č i z k u š e n i , 
d a b i m u n a s e d l i . V t e m k o j e z d r a v n i k p o v s e j v e r j e t n o s t i 
s a m o r a z m i š l j a l o s v o j e m p o k l i c n e m h u m a n i z m u ( n a m e s t o da 
bi ga p o k a z a l ! ) so o t r o k a o d p e l j a l i v c e l j s k o b o l n i š n i c o . 

P r i t e m s e v e d a n i n e n a v a d n o to , da j e o t r o k a povoz i l 
z d r a v n i k (ki v p r o m e t n e m p o g l e d u n i n ič m a n j i z p o s t a v l j e n 
n e s r e č a m k o t vs i d r u g i ) , b o l j n e n a v a d n o in n e n o r m a l n o j e 
d e j s t v o , d a цпи k l j u b s v o j i z d r a v n i š k i t i t u l i n e g l e d e n a de -
j a n s k i v z r o k n e s r e č e , n i p r v i p o m a g a l ! 

(oh) 

Razgovor na vozu 
Lepa, debela rjavca sta enako-

merno prhala v meglen zimski 
dan. Sneg je prijetno škripal pod 
kolesi, midva z voznikom pa sva 
se zavijala v eigaretni dim, ki se 
je vtapljal v meglo. Mož, ki je 
sedel pred mano je bil redkobese-
den. Komaj, komaj sva zakrpala 
nekaj stavkov iz katerih sem zve-
del, da se pelje v JAGNJENICO, 
to je vasica v katero sem tudi 
sam namenjen. Ko sva zapustila 
radeško papirnico in novo stano-
vanjsko naselje na hribu sem zo-
pet poskusil že vnaprej zamrznjen 
pogovor. 

— Striček, ali je res, da ste do-
bili v vaši vasi lansko leto nagra-
do za najboljše urejeno volišče? 

»To je že res, res je pa tudi, da 
je v naši vasi več še večj ih uspe-
hov, ravno tako je res, da vas 
»cajtingarjev« ni blizu . . . « 

Zopet sva bila tiho. Ta dan sem 
imel smolo. Cas me je dajal, av-
tobus sem zamudil . . . 

Kako je kaj sedaj pri vas, ko 
ste pod laško občino? 

Ja. veš kako, je — isto. Samo 
dohodek na glavo prebivalca je 
malo manjši. Preje smo bili le 
pod knapovsko občino in kjer so 
knapi, tam je denar . . .« 

— Saj je • Laški občini tudi in-
dustrija. 

>Ali sem rekel, da ni industrije? 
Samo v razmerju z ostalim prebi-
valstvom je delavstvo v manjšini.« 

— Pa turizem? 
>Na višku, o tem beremo vsako 

leto. Sicer je investicij tudi ne-
kaj, pa kaj bi . . .< 

— Poslušajte . . . 
>2al zavijem sedaj na levo. Ti 

moraš pa še malo naprej. Ko pri-
deš drugič me poišči. V kratkem 
bomo kolinili. Pridi. Vprašaj za 
tajnika krajevnega urada pa te 
bodo poslali k meni. Prideš? 

— Pridem. Za koline verjetno 
ne, toda pridem. 

Včasih ima človek smolo. Neka-

t e r i celo večkra t . Zopet sem nebo-
g l jeno zrl po zasneženih hr ibih iz 

, ka te r ih so rasle v iv je obdana dre-
vesa. Nato sem se obrni l . Iskal 
sem t a j n i k a k r a j e v n e g a u rada v 
Jagn jen ic i . On pa r avnokar zav i j e 
v levo, v sneg. 

Vesti iz Slovenskih Konjic 

NAJMANJ 25.000 DINARJEV 
Na zadnjem zasedanju ple-

numa" Občinskega sindikalne-
ga sveta v Konjicah so skle-
nili, da je potrebno v vseh de-
lovnih organizacijah proučiti 
vsa4 tista delovna mesta, na 
katerih zaposleni delavci za-
služijo manj kot 25:000 dinar-
jev mesečno. Teh je na ob-
močju občine sicer vedno 
manj, širša politična akcija 
vseh organov pa bo omogo-

SEDEM NOVIH OBRTNIH POD-
JETIJ 

Z novim letom j e v Konj icah 
pričelo samosto jno poslovati se-
dem novih obr tn ih pod j e t i j , ki so 
do konca lanskega leta bila kot 
servisni obrat i s t anovan j ske skup-
nosti . Ta j e s eda j obdržala le še 
tiste dejaynos<i, ki se bav i jo iz-
k l jučno z s tor i tvami občanom in 
hišnim svetom. Za vsa nova samo-
s to jna p o d j e t j a pa bodo uvedli 
skupni kn j igovodski center . 

SPOMNILI SO SE JIH . . . 
Vodstvo . u s n j a r s k e g a kombinata 

»KONUS« v Konj icah je pred kra t -
kim sklicalo ses tanek vseh upoko-
jencev, ki so pred upoko j i tv i jo 
bili v delovnem r a z m e r j u pr i tem 
p o d j e t j u . P reds tavn ik i p o d j e t j a so 
z n j imi obravnava l i s edan j e nalo-
ge kombinata , ki se j e v zadn j ih 
letih z p r ik l juč i tv i j o novih obra-
tov razvil v eno n a j v e č j i h pod je -
t i j te s t roke v naši državi . Razgo-
voru j e sledila p r i j e tna zakuska , 
združena z veselimi pr ipravumi za 
p r i čakovan je novega leta . 

V. L. 

čila, da bodo v podjetjih ana-
lizirali njihovo potrebo, zatem 
pa ukinili ali pa združili s so-
rodnimi delovnimi mesti. 

V. L. 

POLITIČNA ŠOLA 
V ROGAŠKI SLATINI 

V Rogaški Slatini so na po-
budo delovnih ljudi in poli-
tičnih organizacij, tudi letos 
pripravili program za poli-
tično šolo. Slušatelji iz Ste-
klarne, Zdravilišča in ostalih 
delovnih kolektivov bodo po-
slušali predavanja že v tem 
mesecu. 

— 0 — 

V CERKLJAH STANOVA-
NJA ZA PROSVETNE 
DELAVCE 

Brežiška občinska skup-
ščina je odobrila posojila 
19 milijonov za družinska 
stanovanja; ki bodo izgraje-
na v Cerkljah za potrebe 
prosvetnih delavcev. Plani-
ra se, da bodo začeli z grad-
njo stanovanj za potrebe 
prosvetnih delavcev tudi v 
drugih krajih. Tako bodo re-
šili pereč problem, ki tare 
večino šolskih centrov. 

Janez Sever 

BOGAT DEDEK MRAZ 
V DOBJU 

Letos je učence osnovne 
šole v Dobju izredno bogato 
obdaril dedek Mraz. V po-
castitèv novega leta so dijaki 
priredili svojim staršem bogat 
kulturni program. Dedek Mraz 
pa je učence za njihovo pri-
zadevnost obdaril s televizor-
jem, episkopom, zračno puško 
1er bogato zbirko knjig. Te-
levizor, ki je last učencev, je 
prvi javni televizor v Dobju, 
ki bo sedaj služil vsem lju-
dem. 

Zinka Trupej 

Za večji izvoz 
»VOLNA« LAŠKO IZVAŽA V KOO PERACIJI S 

KONFEKCIJSKO INDUSTRIJO 

V Laškem smo obiskali tudi 
industrijo volnenih izdelkov 
»VOLNA«. V tovarni so nam-
reč že 18. decembra izpolnili 
letni plan, ki je znašal 1 mili-
jardo 480 milijonov dinarjev. 

»VOLNA« se je v zadnjem 
času specializirala na določe-
no število artiklov, za katere 
je na tržišču največje povpra-
ševanje. To so predvsem razni 
kamgarni, tweedi, boucleji in 
nov proizvod helanca. To je 
elastično blago, ki se uporab-
lja v glavnem za smučarske 
hlače in je za razliko od obi-
čajnega »lasteksa« iz čiste 
volne, tkane in predelane po 
določenem postopku. To blago 
nameravajo v tem letu tudi iz-
važati v Zahodno Nemčijo. 

Pri tem bi omenil, da bodo 
izvažali v kooperaciji s kon-
fekcijsko industrijo in gotove 
izdelke. 

Imajo pa pri izdelavi »he-
lance« precejšnje težave s su-
rovinami, ki jih morajo uva-
žati iz Italije. 

Zelo veliko povpraševanje 
je tudi po laških kamgarnih. 
To predvsem zato, ker se je v 
zadnjem času (odkar so naba-
vili nove stroje) zelo izboljša-
la njihova kvaliteta. 

Zaradi velikega povpraše-
vanja po večini njenih izdel-
kov, so v tovarni uvedli delo 
v treh izmenah, tako da lahko 
krijejo povpraševanje. 

Prejšnja leta je bil velik 
problem tudi notranji trans-
port med spodnjim in zgor-
njim obratom. Tega so sedaj 
rešili tako, da je v zgornjem 
obratu predilnica, v spodnjem 
pa tkalnica. Tako to sedaj ne 
predstavlja več ozkega grla in 
proizvodnjo lahko povečujejo. 

L. S. 

OBISK V LASKI KOMUNI — OBISK V LAŠKI KOMUNI — OBISK V LAŠKI KOMUN 

S SEJE SKUPŠČINE OBČINE ŽALEC 

Zavod za socialno 
delo v Žalcu 

Odborniki skupščine občine Žalec so na zadnji seji raz-
pravljali o občinski dokladi na dohodke od kmetijstva, 
obrti samostojnih poklicev in premoženja. Zaradi bistvenih 
sprememb v gospodarskem razvoju je bilo nujno spreme-
niti stopnjo občinske doklade, da bi lahko zajemala prese-
žek narodnega dohodka in to predvsem od dohodkov kme-
tijstva v nižinskem predelu. Vedno bolj se je javljala težnja 
po uravnovesitvi sorazmerja obdavčitve nižinskih predelov 
s srednje nižinskim, srednje višinskim in višinskim. Tako 
bo nov razrez proporcialno stopnjeval od 10 odstotkov za 
višinski predel, 25 odstotkov za srednjevišinski, 70 odstotkov 
za srednje nižinski in do 100 odstotkov za nižinski predel. 

Posebnost zadnje seje skupščine občine Žalec pa je 
ustanovitev samostojnega zavoda za socialno delo, kar je 
spričo izrednega dinamičnega razvoja in hitrega spreminja-
nja strukture prebivalstva, vedno širšega vključevanja 
žensk v družbene procese ter spremembe v družinskih raz-
merjih osnovna nujnost. Zavod bo e proučevanjem in pre-
ventivnimi ukrepi ter raznovrstnimi oblikami varstva nudil 
pomoč posameznikom ter družinam. Na ta način bodo v 
žalski občini z načrtno dejavnostjo na področju socialne 
politike, кат je spričo dokajšnjih problemov predvsem v 
vrstah kmečkih proizvajalcev v srednje višinskih in višin-( 
skih predelih zelo važno. 

V razpravi o dopolnilnem proračunskem prispevku so 
bili odborniki mnenja, da 8 odstotna stopnja ustreza in tako 
so obdržali lanskoletno mero. 

SREČNO IN ZDRAVO 

NOVO LETO 1964 

želi frizer 

Riko Grobelnik 
Celje 

in se priporoča s svojimi naj-
sodobnejšimi uslugami v frizi-

ranju, barvanju in negi las. 

Obrtni center 

»Zarja« Žalec 
obvešča vse cenjene stranke, 
da od 1. januarja 1964 posluje 
čevljarska delavnica v Žalcu za 
stranke samo vsak torek in so-
boto od 7. do iS. ure. Izven 
tega časa sprejema popravila 
čevljarska delavnica v Petrov-
čah. 

Sedaj še avtoservis 
Z novim letom j e tudi Ve len je 

lahko postreglo tu j im in domačim 
kor is tn ikom motornih vozil s povi-
šano ceno goriva, k a j t i s l edn j i č se 
j e dolgoletna že l j a uresnič i la v 
moderno z g r a j e n i bencinski č rpa lk i 
na Šaleški cesti . Črpa lko j e zgra-
dilo p o d j e t j e »Petrol« iz L j u b l j a n e 
s pomočjo skupščine občine Vele-
n j e . 

Nova č rpa lka j e iz redno po-
membna za r azvo j tur izma, s a j j e 
edina med Ce l jem in S lovenjgrad-
cem. Tako domačini ko't t u j c i , ki 
so se ustavil i v Ve len ju , so ob 

ODSLEJ SAMO — KRŠKO 

Na predlog občanov in de-
lovnih organizacij, je skup-
ščina sprejela sklep o od-
pravi dvoimenskega naslova 
mesta Krško. Dosedanja le-
va stran mesta se je namreč 
imenovala "\Ndem. Ime je na-
stalo v času razmejitve dveh 
pokrajin, »Štajerske« in 
»Kranjske«, ki ju razmejuje 
Sava. Delovni l judje in or-
ganizacije v občini zahteva-
jo, da se na j celotno mesto 
imenuje Krško. 

»PARTIZAN« v Vojniku 
uspešno dela 

Na rednem letnem občnem 
zboru telovadnega društva 
»Partizan« v Vojniku, ki je 
bil tik pred zaključkom 
preteklega leta, so pregledali 
uspehe svojega dela v pre-
teklem obdobju. Ugotovili so 
ugodne rezultáte. Razen te-
lovadbe, odbojke in smuča-
nja je še zlasti popularna 
zvrst nogomet. In zanimivo 
— tu so dosegli prav lepe 
uspehe. 

Pred zaključkom občnega 
zbora so izvolili še nov od-
bor, za predsednika pa po-
novno Frančka Kune j a. 

p o m a n j k a n j u gorivu morali dos le j 
v 6 km odda l jen i Šoš tan j . 

Bržčas pa ne bo napak, če bodo 
kmalu začeli p remiš l j eva t i o av-
toservisu v Velen ju , s a j število 
motornih vozil v samem Velenju 
gre nad 500. 

- ik . 

NAOLJENE KRPE SO 
SE VNELE 

Na novo leto je prišlo v 
tovarni »Volna« Laško do 
manjšega požara, ko so se 
vnele naoljene krpe, s kate-
rimi so prejšnj i dan čistili 
stroje. Pri tem je nastala 
škoda za približno 150 tisoč 
dinàrjev. Škoda pa je bila še 
večja če upoštevamo, da je 
v obratu apreture izpadla 
proizvodnja za tri dni. 
tb. 

Zimski motiv iz Brežic 



Madeži 
V novo leto smo stopili tako re-

koč čisti z izjemo morebitnih Sil-
vestrovih madežev, ki pa jih ni vi-
deti toliko na znotraj, kolikor se 
kažejo morda na zunaj, na oble-
kah. Toda dandanes, ko imamo 
celo vrsto najrazličnejših čistilnih 
sredstev, nam »materialni« madeži 
pač ne delajo kakšnih večjih pre-
glavic. Dosti težje, če sploh, lahko 
očistimo »duhovne« madeže. 

V celjski kulturi se je v pretek-
lem letu pojavil tak madež zlasti 
pri mnogih prireditvah, označeva-
la pa ga je praznina, ki je sicer 
sama na sebi čista in »brezmadež-
na«, a pomeni za kulturne Celjane 
vendarle najbolj trdovratni madež. 
Namreč madež v smislu določene 
kulturne sramote. Če si s te strani 
ogledamo samo oba ljterarna ve-
čera v decembru (večer črnogor-
skih in večer slovenskih književ-
nikov), imamo dovolj tehtni razlog 
za trditev, da smo malce daleč od 
kulturnosti. (Šolska mladina je pri 
tem izvzeta, ker ta vselej in pov-
sod popravlja porazen vtis in maši 
vrzeli!). Kakšnih 60 poslušalcev, 
kolikor sta jih privabila oba ve-
čera skupaj, je namreč res nekaj 
Več kot nič, toda še vedno samo 
toliko, da ne moremo reči nič. To 
seveda še ne pomeni, da ne zaha-
jamo tudi v gledališče in na kon-
certe in tako dvigamo kvišku pra-
por kulture in kulturnosti, ampak 
kolikšen je ta odstotek naših pre-
bivalcev? .(Da bi mogli z njim kar-
koli opravičevati). 

Povsem drugačno podobo nudi 
vrsta tistih prireditev, ki so tudi 
same daleč od kulture. Tam ob-
činstva nikoli ne primanjkuje. 
Najsi gre za gostovanje še tako 
bednega zabavno popevkarskega 
ansambla ali za nastop le kakih 
treh »mandeljcev« (beri: jodlarjev) 
— dvorana bo vedno polna. A to 
je navsezadnje tudi razumljivo. 
Vsakdanjost nas utruja telesno, za-
kaj bi nas kultura utrujala še du-
ševno? Tako sicer resda ne misli-
mo, a bi bilo dobro, če bi, kajti 
prišli bi do spoznanja, da po takšni 
poti ne pridemo daleč. 

dhr 

Drama naših odnosov 
(Ob gostovanju Mestnega gledališča ljubljanskega v petek, 10. januar ja) 

Tokratno gostovanje Mestnega gle-
dališča ljubljanskega nam prinaša 
redko zanimivost: filmsko zgodbo, 
preneseno na oder. Na lanskem film-
skem festivalu v Puli si je prvo mesto 
priboril film Branka Bauerja po scena-
riju Bogdana Jovanoviča Iz oči v oči. 
Scenarij je dramaturško za oder pre-
delal Miloš Mikeln, tako da so v Ljub-
ljani imeli hkrati kar dve premieri 
tako rekoč istega dela — odrsko in 
filmsko. 

Kaj je tisto, kar obema realizacija-
ma daje pečat izredno angažiranega, 
razgibanega in odzivnega dela? Brez 
dvoma neposredno prikazovanje na-
šega trenutnega družbenega stanja, 
vsa nasprotja v njem, želja po oseb-
nem uveljavljanju, komolcarstvo, 
pravicoljubnost, brezbrižnost, razdeja-
ni osebni, ljubezenski odnosi, na tej 
osnovi pa iskanje rešnih poti za iz-
boljšanje nevzdržnih situacij. Sprva bi 
si kdo mislil, da odprt partijski sesta-
nek nikakor ne more biti dramaturško 
ugoden okvir za umetniško odkriva-
nje resnice. Toda le bežen ekskurz v 
zgodovino dramaturgije nam pove, da 
so preiskave krivde lahko odrsko zelo 

prepričljive in napete, in to se dogaja 
tudi v primeru tovariša Koprivice, ka-
kor je naslovljena Mikelnova drama-
tizacija. Ce si odmislimo ta tehnično 
dramaturški postopek, je treba iskati 
bistvene vrednote zlasti v konfronti-
ranju zgodbe na odru in usod njenih 
akterjev z vsakomur, ki sedi v dvo-
rani. Po tej plati je »Primer tovariša 
Koprivice« izredno sugestiven in ka-
tarzičen prav v smislu temeljnih last-
nosti dramatike. Gledati bi ga ne 
smeli samo kot ljubitelji gledališke 
umetnosti, marveč tudi kot člani druž-
be, ki je v njej treba postaviti še 
marsikaj na svoje mesto. V »Primeru 
tovariša Koprivice« je samovolja, če-
prav porojena iz iskrenega prepriča-
nja, a zaslepljena, premagana. Prema-
ga jo prepričanje o pravičnosti in ko-
lektivnosti. Zato bi to delo morali vi-
deti vsi tisti, ki se iz dneva v dan 
srečujejo z izravnavanji družbenih 
odnosov v kolektivih. 

Delo je zrežiral Igor Pretnar, znani 
filmski režiser, v vodilnih vlogah pa 
nastopata Vladimir Skrbinšek in Fran-
ci Presetnik. 
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R A D E Č E I M A J O 
N O V O Š O L O ; 

(RAZGOVOR Z RAVNATELJEM) 
Obiskali smo ravnatelja pred nedavnim 

otvorjene šole v Radečah tov. VIKTORJA 
PERGARJA in mu postavili nekaj vprašanj, 
ki zanimajo naše bralce: 

— Tovariš ravnatelj, pred nedavnim je 
bila končno otvoritev nove šole. Ali so s 
tem rešeni največji problemi šolstva v Ra-
dečah? 

»Vsekakor. Stari šolski prostori, ki so bili 
grajeni pred več kot pol stoletja, nikakor 
niso mogli zadovoljiti vse večjih potreb po 
učni prostorih s sodobnim načinom vzgoje. 
"Stara osemletna šola je imela le 6 učilnic za 
591 otrok že leta 1955. Dotok mladine je bil 
iz leta v leto večji . Vzporedno z njim so 
rasli tudi problemi. Zato smo že takrat za-
čeli opozarjati vse odgovorne činitelje, da 
šolska reforma in sodobna učna vzgoja ni-
sta odvisni samo od vzgojnih kadrov, ki 
jih pri nas imamo, temveč in predvsem od 
prostorov.« 

— Torej pri vas ne primanjkuje dobrih 
učnih kadrov? 

»Pomanjkanje vzgojnih kadrov j e pojav, 
s katerim se prosveta vsak dan srečuje. 
Tudi "pri nas ni idealno, vendar — gre! Na 
šoli imamo 23 učnih moči, od katerih ima 
5 visoko, 4 višjo in l i srednjo strokovno 
izobrazbo. S takšnim kadrom se ob razu-
mevanju in dobri organizaciji dela da de-
lati včasih celo »čudeže«!« 

— Ali s tem izrazom mislite na uspehe, 
ki ste jih dosegli v nenormalnih delovnih 
pogojih? 

»Tako je! V tem izrazu je vse samozata-
jevanje in poslanstvo našega poklica. V 
njem vidim delo v treh izmenah, voljo in 
skrb tovarišev in mogoče celo našo mladino, 
ki uspešno nadaljuje študij na višjih in vi-
sokih šolah.« 

— Vaša šola spada po arhitekturi in no-
tranji ureditvi med najsodobnejše šole v 
okraju. Se strinjate s tem? 

»Ponosni smo nanjo. Ponosni tembolj, ker 
združuje v sebi osem let dolge poti od fo-
rumov do forumov, od zborov volivcev do 
pomoči gospodarskih organizacij, osem let 
sestankov od Hrastnika, Laškega do Ljub-
ljane . . . Osem let sestankov zaradi sestan-
kov . . . Ko so pred nedavnim šli prvi otro-
ci v nove šolske prostore, smo bili verjetno 
najsrečnejši mi . . . Da, ponosni smo nanjo. 

V resnici pa je najidealnejša rešitev, ker 
funkcionalno vključuje tudi prostore stare 
šole, ki so letos z majhnimi adaptacijskim! 
deli zopet priključeni k novim prostorom, 
tako da smo z njimi dobili tudi prepotrebne 
klubske prostore. Danes obsega naša šola 
namesto prejšnjih šestih učilnic 15 moder-
nih, od tega posebne učilnice za petje, ri-
sanje, tehnični pouk, fiziko, kemijo. Štiri 
kabinete, zbornico, knjižnične prostore, gar-
derobi za učence in predavatelje, centralno 
kurjavo in sanitarije.« 

— Za gradnjo šole ste imeli na razpolago 
sorazmerno malo sredstev. Ali so pomagala 
pri izgradnji šole tudi podjetja? 

»Največjo pomoč nam je nudil delovni ko-
lektiv tovarne dokumentnega in kartnega 
papirja iz RadečV Veliko sredstev so prispe-
vali tudi državljani z lesom in prostovolj-
nim delom.« 

— Z boljšimi pogoji naraščajo tudi zahte-
ve, ali ne? 

»Osnovnim pogojem za uspešno delo na 
vzgojnem področju in šolanju našega mla-
dega rodu je v veliki meri zadoščeno. Skrb 
naših pedagoških delavcev in družbe pa naj 
bo ta, da bo šola pridobivala v pogledu ple-
menite vsebine njenega dela, ki ga nareku-
je naša stvarnost.« 

J. Sever 
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Na vidiku - četrta izmena 
NEMOGOČE RAZMERE V ZAVODU »IVANKE URANJEKOVE« 
V CELJU. KAKO DOLGO SE? 

Ne bo odveč, če povemo, da mislimo pod tem imenom 
Posebno šolo V Celju, dom na Golovcu in Dobrni, kjer se šola 
in usposablja za življenje 300 duševno prizadetih otrok z ob-
močja našega okraja. Ta ustanova danes gostuje v prostorih 
I, osnovne šole in ima na razpolago le 6 učilnic in eno impro-
vizirano učilnico v bivši vratarnici. Kabinetov in drugih prosto-
rov ni, le v kleti ima neprimeren prostor ža delavnico z zelo 
skromno oprèmo. Zakon o posebnem šolstvu, zakon o invalidni 
mladini in uredba o kategorizaciji vseh telesno in duševno pri-
zadetih oseb, so povzročili večjo skrb za duševno prizadeto mla-
dino in seveda kot nujno posledico večji dotok te mladine v 
posebne šole. Računamo, da je danes v celjski komuni okrog 
400 otrok, ki bi morali obiskovati posebno šolo, na ostalem 
področju celjskega okraja pa je še okrog 1500 otrok. Razen 
zelo utesnjene šole v Celju obstaja le še šola v Laškem in 
Velenju in oddelek v Rogaški Slatini ter Šoštanju. Te kapaci-
tete bi iahko nudile izobrazbo in vzgojo le 400 učencem, za 
druge trenutno ni prostora. Šola v Celju dela sedaj v 3 izme-
nah, pripravlja pa se na uvedbo 4. izmene, pouk bo skrčen in 
vložena sredstva bodo dala le malo koristi. 

Upamo, da je tudi ta problem pred rešitvijo. Lokacija je 
določena, prepričani smo, da ne bo sprememb, saj so resno 
začeli razmišljati o programu in načrtih. 

Več političnih in javnih delavcev posveča dokajšno skrb 
rešitvi tega problema in predsedstvo občinske skupščine z ve-
likim razumevanjem skuša premakniti stvar z mrtve točke. 
Problem namreč ni samo moralnega, humanističnega značaja, 
a,mpak je tudi ekonomski in bi brez rešitve predstavljal ogrom-
no breme za našo skupnost. 

Javnost in tovariše v občinski ter okrajni skupščini, javne 
in politične delavce bomo s temi problemi še seznanili v našem 
časopisju in upamo, da bo informiranost o tem problemu pospe-
šila njegovo reševanje, kajti čas nas že prehiteva. 

R. B. 

Kajuhova proslava 
Ob koncu pre jšn jega meseca so 

dijaki cel jske gimnazije priredil i v 
gledališču proslavo, posvečeno 41-
letnici rojstva našega pesnika Karla 
.Destovnika-Kajuha. Proslava je 'bi-
la vzorno pripravl jena, obsegala pa 
je recitacije in pe t j e pesnikovih 
pesmi. Pela sta Zlata Zoharjeva in 
Jože Kores. J. B. 

BOJAN ADAMIČ BO - PREDAVAL 

Tokrat se Bojan Adamič ne bo 
predstavil Celjanom kot vodja velike-
ga zabavnega in plesnega orkestra 
RTV Ljubljana, temveč kot predava-
telj na VIIL »JAVNI TRIBUNI« De-
lavske univerze, kjer bo v torek, 14. 
januarja ob 19. uri govoril o plesni in 
zabavni glasbi in predvajal niz lepih 
melodij, ki so bile za to predavanje 
posebej posnete na magnetofonski 
trak. Opozarjamo Celjane, da je šte-
vilo mest v dvorani omejeno in se naj 
zato zbero dovolj zgodaj vsi, ki žele 
slišati predavanje. 

RADEŠKO MLADINO STA OBISKALA 

Dedek Mraz in Vilinček 
z lune 

DPD Svoboda iz Radeč je s pravljično igro »VILINČEK Z LUNE« uspeš-
no zaključila delo v preteklem letu. 

Najuspešnejša je bila dramska sekcija, ki je naštudirala pod vod-
stvom prof. Janeza Pe'šca vrsto iger in zabavnih programov. Med največje 
prireditve spada vsekakor program za proslavo Dneva republike, uprizo-
ritev Odkritosrčne lažnivke, večerna akademija z naslovom »Ne vrag, le 
sosed bo mejak« in za praznovanje dedka Mraza pravljično igrico za mla-
dino »Vilinček z lune«. - ' 

Na programu imajo še »Mišolovko«, ki bo na programu v začetku tega 
leta. Radeško društvo DPD Svoboda spada s svojim delom med najbolj de-
lovna društva okraja. 

KOMUNALNA BANKA CELJE 

r a z p i s u j e 

za ekspozituro v Žalcu 2 delovni mesti 

referentov bančnih poslov 
/ • • 

Pogoji: popolna srednješolska izobrazba. 

Prošnje z dokazili o strokovni kvalifikacij i in praksi je po-

slati na Komunalno banko Cel je v roku 15 dni po objavi oglasa. 

F E L J T O N — FELJTON — FELJTON — FELJTON — F E L J T O N — F E L J T O N 

Slavko Belak: Celjski filmski spored 
v preteklem letu 

CELJSKA FILMSKA PUBLIKA 
NESMISELNO bi bilo zapirati oči pred 

dejstvom, da vsi našteti problemi močno 
vplivajo na obisk kinopredstav pri nas. 
Številne lepe besede, sklepi in poskusi, da 
bi tudi v Celju razgibali filmsko publiko in 
njen okus, so propadli. Propadel je lanski 

ftoskus s filmskim gledališčem. Grobarjev te 
epe zamisli je bilo več in ni da bi jih spo-

minjali. Letos so — tiho in skoro neopazno 
— odprli fi lmsko gledališče na IV. osnovni 
šoli. To je že v začetku doživelo vrsto uspe-
hov, ki jamčijo, da se bo filmsko gledališče 
naprej razvijalo pri tistih, ki bodo jutri 
sestavljali f i lmsko publiko, pri mladini. 
Morda bodo kaj podobnega začele tudi dru-
ge šole, saj bo to edini način, da filmsko 
vzgojo, o kateri v zadnjem času toliko go-
vorimo, premaknemo z mrtve točke. Pov-
prečnemu kinoobiskovalcu pa bodo še na-
prej na voljo filmi, ki nosijo dobiček distri-
buterjem in kinopodjetjem. Tak je ekonom-
ski zakon! Mar je res tako krut? 

NADVSE pomemben je bil poskus s tremi 
filmi iz KINOTEKE. Zal pa so bili vsi trije 
filmi predvajani v letnem kinu, brez poseb-
nega obvestila, ki bi gledalcem vnaprej po-
vedalo, za kaj gre, brez opozorila, da gre 
za filme, ki sodijo med klasična dela, brez 
opozorila, kaj kinoteka sploh je in čemu 
služi. Tako je nov poskus, ki naj bi pri-
speval k spremembi filmskega okusa v Ce-
lju, dosegel sicer nekaj manj kot 2.300 gle-
dalcev, ki pa so bili — bolj ali manj — ra-
zočarani. Tudi ta spodleteli poskus nas je 
lahka aars ićesa avačiL 

V LUČI zagate, v katero je priplavala 
slovenska kinoinatografija v zadnjih mese-
cih in ob izboru večinoma tretjerazrednih 
filmov, ki so jih distributerji nudili kino-
podjetjem, se ne moremo čuditi, če so daleč 
najbolj obiskane filmske limonade. Teh je 
bilo v tekočem letu na sporedu cela vrsta. 
Zato nas ne sme čuditi, da je film KRSTA 
RAKOC videlo vsega 1.000 gledalčev, nekaj 
več slovenski film NAS AVTO, da v Benet-
kah nagrajena NEVARNA POT ni našla 
v Celju več kot 747 gledalcev, RADOPOLJE 
komaj nekaj manj kot N00. Ce lahko pri 
prvih dveh omenjenih filmih, KRST RAKOC 
in NAŠ AVTO, govorimo o slabi kvaliteti, 
potem pri drugih dveh lahko govorimo o 
kvaliteti. Torej je nekaj drugega, kar na-
šega gledalca odvrača od domačih filmov. 
Morda repertoarna politika? Morda pre-
majhna skrb in preskromno mesto, ki ga 
naši filmi zavzemajo v filmskem repertoar-
ju? 

TODA — če je naš kinoobiskovalec ne-
naklonjen jugoslovanskim filmom, odkod 
potem tako visok obisk filine KOZARA, ki 
je v šestih dneh predvajanja dosegel sko-
ro 11.000 obiskovalcev in prav toliko film 
DESANT NA DRVAR? Mar ta dva podatka 
ne razbijata tolikokrat pregrevanih misli, 
da so naši l judje siti vojnih filmov? Ce 
smo lani ugotavljali, da je najbolj obisk&n 
domači filin dosegel dvanajsto mesto, bil 
je to slovenski film TISTEGA LEPEGA 
DNE, in smo šteli to za rekord, kaj naj re-
čemo o KOZARI in DESANTU NA DRVAR, 
ki zavzemata četrto i s tretje mesto? Mar 

ni značilna ugotovitev, da sta oba omenjena 
filma v vsega enajstih dneh predvajanja 
dosegla enako število obiskovalcev kot 13 
dni predvajani španski film MATI, POSLU-
SAJ MOJO PESEM? Kdo ve koliko obisko-
valcev bi imela oba filma, če bi tako hitro 
ne izginila s sporeda. 

SPREGOVORIMO nekaj besed o letošnjih 
rekordih. Na prvem mestu po obisku je 
španski film, MATI, POSLUŠAJ MOJO PE-
SEM z 22.810 gledalci, temu sledi spet špan-
ski film GREII LJUBEZNI, ki je imel 18.000 
obiskovalcev, peti je spet španski film AN-
GEL JE PRIŠEL z nekaj mani kot 9.000 
obiskovalci. Sledijo ameriški filmi APRIL-
SKA LJUBEZEN, RIO BRAVO, ZADNJI SO-
MRAK. ŠEPET NA BLAZINI, tem sledijo 
psevdozgodovinski filmski spektakli tipa 
DRAKUT MAŠCEVALEC, MARATONSKA 
BITKA, SALAMBOO, pa .solzavi EREDY 
POD TUJIMI ZVEZDAMI in seveda ZA-
KLAD V SREBRNEM JEZERU. Med rekor-
derji bomo zaman iskali filme,, ki niso 
španski, ameriški, italijanski ali vsaj fran-
coski. 

V VRSTI plaže, ki smo jo imeli v tem 
letu na sporedu, so se skoro popolnoma iz-
gubila redna kvalitetna dela kot so, na pri-
mer: jugoslovanska filma DVOJE NOCI V 
ENEM DNEVU in IZ OCI V OCI, edina res-
nejša nemška filma Wolfganga Staudteja 
DEZERTER in MORILCI SO MED NAMI, 
ameriški film SENCE in APARTMAN, fran-
coski film Roberta Hosseina NOC VOHU-
NOV ter vrsta sovjetskih filmov: HIŠA NA 
SEDEM VETROV, IVANOVO OTROŠTVO, 
BITKA NAŠIH DNI. Našteti filmi štejejo 
med najmanj obiskane. Pri tem je zanimi-
vo, da kolikçr toliko kvaliteten film redko 
preseže 3.000 obiskovalcev. To nam dokazu-
jejo filmi: IZ OCI V OCI, z 2.092 obiskoval-
ci, VRNITEV V MESTECE PAYTON z 2.635, 
C U DO DEL K A s 3.853, DVOJE NOCI V 
ENEM DNEVU 2 2.027 obiskovalci. 

(Nadaijevaajc prihodnjič) 



Deset let strogega zapora za uboj 
Pretekli teden je senat petorice na 

okrožnem sodišču v Celju, ki ga je 
vodil sodnik Oskar Dobovišek, obrav-
naval naklepni uboj Ivane Cverlln iz 
Bukovja pri Šentjurju. Ivano Cverlin, 
mater 6 otrok, je v noči od 14. na 15. 
november 1963 okrog tretje Ure zjutraj 
z rokami umoril njen mož — Jože 
Cverlin. 

Lani, 14. novembra, je bil obtoženi 
Jože Cverlin po nekakšnih opravkih 
v Slivnici pri Šentjurju. Domov se je 
vrnil šele zvečer. Po vrnitvi sta se z 
ženo začela prepirati. Bližnji sosedje 
so dolgo v noč poslušali kreganje in 
zmerjanje. Nato sta odšla spat. Okrog 
t re t je ure zjutraj, ko je Cverlinova 
vstala, sta se z možem začela znova 
prepirati. Obtoženi Jože Cverlin je ta-
krat pograbil ženo zà vrat in jo začel 
daviti. 

Obdolženi Jože Cverlin je leta 1946 
poročil pod pritiskom svojega očeta 
16 let starejšo vd'ovo, mater šestih 
otrok. V začetku zakona sta se zakon-
ca nekako razumela, navzlic ženine 
nagnjenosti do pi jančevanja. Vendar 
so se njuni odnosi iz leta v leto slab-
šali, ker je začel pijančevati tudi ob-
toženi Jože Cverlin. Začeli so se vsa-

kodnevni prepiri in pretepi, povod za 
njih pa je v večini primerov bil razen 
pijanosti tudi neprepisan del posestva, 
ki bi ga naj po poroki dobil obtoženi. 
Ker sta se zakonca začela vdajati pre-
komernemu pijančevanju, sta zane-
marjala posestvo, ki je iz leta v leto 
vse bolj propadalo. Zaradi vedno več-
jih dolgov je začela Ivana Cverlin 
prodajati najlepše dele posestva. Ob-
toženi se je čutil zapostavljenega in 
prikrajšanega, ker je pokojna v večini 
primerov sama ravnala z denarjem. 

Obdolženec je opisal v priznanju, da 
se žena ni upirala, temveč le stresla 
in umirila. Ko je prižgal luč, je videl, 
da zavija oči. Stekel je k bližnjim so-
sedom, jih zbudil in trdil, da je nje-
gova žena nenadoma umrla. Otroci in 
sosedje so začeli sumničiti , da že-

na ni umrla naravne smrti, ker je 
obtoženi že večkrat javno pretil svoji 
ženi, da jo bo zadavil. Mrliški ogled-
nik ni ugotovil vzrok nenadne smrti, 
zato so otroci o svojem sumničenju 
obvestili organe Ljudske milice. Le-ti 
so poklicali sodno medicinske izve-
dence, ki so ugotovili nasilno smrt. 

Obtoženi je dolgo časa svojo krivdo 
zanikal, vse dokler ni pod težo doka-
zov moral priznati. V svojem zagovo-
ru je navajal, da se je zgodilo po ne-
sreči, ker je mislil preprečiti le kre-
ganje. Senat petorice je obtoženca 
spoznal za krivega in ga obsodil na 
visoko kazen desetih let strogega za-
pora. Za olajševalno okoliščino so 
upoštevali dejstva, da je obtoženi Jo-
že Cverlin že kot otrok živel v težkih 
življenjskih pogojih. Janez Sever 

Sožalna brzojavka 
Ob smrti Mileta Iršiča smo prejeli več sožalnih pisem 

in brzojavk, med njimi tudi brzojavko glavnega urednika 
Dela. Ta dobesedno pravi: 

»Sprejmite izraze mojega iskrenega sožalja ob smrti 
tovariša Mileta Iršiča, ki pomeni težek udarec za vaš kolek-
tiv in tudi za celotno naše novinarstvo. 

Jože Smole, glavni urednik Dela 
in predsednik Zveze novinarjev Jugoslavije* 

Na tem mestu se vsem, ki so nam izrekli sožalje, iskreno 
zahvaljujemo. 

Dvakrat verižna trčenja 
TRČENJE INA LJUBLJANSKI 
CESTI 

V petek pred novim letom dopol-
dne se je pripetila na Ljubljanski 
cesti v Celju težja prometna nesre-
ča, pri kateri je bilo udeleženih več 
vozil. Proti Celju je vozil tovorni 
avto LJ-249-43 voznik Jože/ Kočevar. 
Naložene je imel plinske cevi. Med 
vožnjo se mu je ena izmuznila, se 
zapletla in drsela po cesti za njim. 
Mopedist Marjan Korun, ki je vozil 
za njim, ga je prehitel in ga opo-
zoril na napako pri tovoru. Koče-
var je avto na skrajni desni usta-
vil, da bi popravil napako na to-
voru. Takrat pa je pripeljal za njim 
tovorni avto s prikolico ČE-50-09, ki 
ga je vozil Dušan Tržan in začel 
prehitevati. Iz nasprotne smeri pa 
je tedaj pripeljal kombi CE-43-26, 
voznik Ivan Kotnik. Tovornjak je 
s prikolico zadel v sprednji del 
kombija, ga zrinil na skrajni desni 
del ceste in se ustavil nekaj metrov 
naprej, na desni strani ceste. Iz 
smeri Žalca pa je tedaj pripeljal še 
tovornjak cisterna s prikolico. Ko je 
zaviral, ga je zaradi poledenele ce-
ste zaneslo v tovornjak, na katerem 
je voznik Kočevar popravljal cevi. 
Pri trčenju je porinil tovornjak s 
ceste in pri tem j e / t a prevrnil še 
dva mopeda, ki sta ibila ustavljena 
pred njim. Pri tej vejižni nesreči 
sta bila laže telesno poškodovana 

voznik kombija Ivan Kotnik in nje-
gov sopotnik Boris Miler. Škode na 
vozilih pa je bilo ,za približno 200 
tisoč dinarjev. 

VERIŽNO TRČENJE NA CESTI 
PROTI LAŠKEMU 

Zadnjo soboto v lanskem letu se 
je dopoldne na cesti proti Laškemu 
pripetila še ena verižna nesreča. V 
smeri proti Celju je peljav avtobus 
CE-il-58. voznik Ludvik Križnik. Iz 
nasprotne smeri pa je pripeljal to-
vorni avto LJ-41-06 voznik Mihael 
Lah. Bila je gosta megla in voznika 
sta se opazila šele zadnji trenutek. 
Zaradi zaviranja na poledeneli cesti 
je zaneslo tovornjak v prednji del 
avtobusa, ki je zaradi sunka trčil 
še v železobetonsko ograjo ob cesti. 
Pri tem je bil poškodovan od drob-
cev stekla pešec Jožef Miklenič, ki 
se je ravno tedaj znašel tam. 

V času. ko sta ti vozili zapirali 
cesto je privozil iz Laškega osebni 
avtomobil CE-49-71 voznik Jože 
Bergovšek in pri zaviranju zape-
ljal v cestno ograjo. Za njim pa je 
pripeljal še vozniik osebnega avta 
CE-49-45 Stanislav Kramer, ki ga je 
pri zaviranju zaneslo v levi pod-
porni zid. Škode je bilo na vseh 
vozilih za približno 900 tisoč dinar-
jev. 

PROMETNA KRONIKA - PROMETNA KRONIKA 

PRVA SMRTNA NESREČA V LETOŠNJEM LETU 
Pretekli petek je prišlo na cesti III. reda Kostanjevica—Za-

meško do smrtne nesreče. Na cesti, ki je bila izplužena 3 metre na 
široko, je vozil s sanmi voznik Jože Miklavčič, star 6? let. Za 
njim je pripeljal tovornjak s prikolico LJ-l?4-33 voznik Jože Po-
žun. Ker ga je tovornjak opozarjal s signalom, je zavozil z sanmi 
na kup snega ob cesti. Tovornjak ga je prehiteval in pri tem je 
voznik sani òmahnil pod prednje kolo prikolice, ki mu je šla 
preko glave in j e bil na mestu mrtev. Šofer tovornjaka nesreče 
sploh ni opazil in j e nadaljeval vožnjo proti Ljubljani. 

DVA OSEBNA AVTOMOBILA V 
TOVORNJAK 

V nedeljo pred novim letom se je 
pripetila na cesti Celje—Ljubljana 
prometna nesreča, ki je na srečo 
ostala brez telesnih poškodb. To-
vornjak CE-19-10, ki ga je vozil 
šofer Franc Pasarič je posipal cesto 
pro.ti Žalcu. Ker se mu je zamašil 
lijak, je ustavil vozilo na skrajni 
desni strani ceste, da bi napako po-
pravil. Ravno takrat pa je pripeljal 
za njim osebni avto LJ-212-45 Boži-
dar Perovšek. Ko je zaviral, ga je 
zaneslo v zadnji del tovornjaka. 
Voznik je izstopil iz avta. Za njim 
pa je tedaj pripeljal s precejšnjo 
iiitrostio osebni avío KP-43-11 voz-
nik Milan Jermanis. Zaletel se je v 
zadnji del fiča. katerega je skoraj 
popolnima uničil. Skupna šikoda je 
bila večja od milijon dinarjev. 

NESREČA NA TEHARSKI CESTI 
Pretekli ponedeljek sta trčila na 

Teharski cesti v Celju z osebnima 
avtomobiloma nemški državljan 

Avdin Seitl in Ivan Puncer iz Celja. 
Nemec je vozil v smeri Celja in ga 
je zaradi neprimerne hitrosti zane-
slo na levo stran ceste, kjer je trčil 
v nasproti vozeči avtomobil Puncer-
ja. Pri tem sta se lažje telesno po-
škodovala oba voznika in njuna so-
potnika. Škode na obeh vozilih je 
za 600 tisoč dinarjev. 

PEŠEC POD AVTOMOBIL 
Na silvestrovo popoldne se je pri-

petila na Mariborski cesti težja pro-
metna nesreča. Pešec Miroslav Sta-
nisavljevič je prečkal cesto, ne da 
bi se prej prepričal, če je prosta. 
Iz Celja pa je ravno tedaj pripeljal 
z osebnim avtomobilom CE-63-83 
Miloš Kovač. Ta trčenja ni mogel 
preprečiti in je s sprednjim delom 
avtomobila zbil pešca po cesti. Pri 
lem je dobil pešec težje telesne po-
škodbe in sicer prelom lobanje ter 
je bil odpeljan v cel jsko bolnišnico. 

TRČILA STA ZARADI NEPRIMER-
NE HITROSTI 

Ob istem času na silvestrovo, kot 
v Celju, je prišlo do prometne ne-
sreče tudi na cesti Brestanica—Kr-
ško v vasi Soteljsko. Zaradi nepri-
merne hitrosti na poledeneli cesti 
sta trčila osebni avto CE-61-40, >ki 
ga je vozil šofer Riko Kužnik in to-
vorni avto NM-34-83 voznik Viktor 
Račič. Škode na vozilih je 'bilo za 
približno 300 tisoč dinarjev. 

Mraz edini redni 
obiskovalec 

Tako zapuščena in samotna 
je te dni celjska tržnica, da je 
tudi za ta čas kar nenavadno. 
Ali pa tudi ne! Le kdo bo ob 
takem vremenu postajal na be-
tonskih tleh, pa še zaman mor-
da, saj večina Celjanov zdaj 
rajši kupuje v samopostrežbah 
in zelenjavnih trgovinah?! Ne-
kako »zmarznjen« je bil tokrat 
tudi moj razgovor s tržnim nad-
zornikom tovarišem Murkom. 
Nič posebnega si nisva imela 
povedati. 

»Kar dolgčas mi je,8 mi je 
potožil tovariš Murko. »Od vse-
ga, kar imamo na tržnici, v 
glavnem prodamo samo nekaj 
fižola, pa kisle repe in kislega 
zelja. Solato kupuje jo le redki 
kupci, padlo pa je tudi povpra-
ševanje po mleku in .mlačn ih , 
izdelkih, ki je bilo skoräj vse 
leto izredno veliko.« 

Cene? Tisto, kar lahko kupi-
mo, niti ni tako drago. Seveda 
pa to ne velja za jajca, ki s6 po 
37 do 45 dinarjev in tudi ne za 
perutnino, ki jo prodaja jo po 
600, pa tudi po 1500 dinarjev. 
Sicer pa je s cenami takole: 
krompir je po 40 do 50 dinar-
jev, glavnato zelje po 30 do 
100, kislo zelje pa po 70 do 100 
dinarjev kilogram. Kisla repa je 
po 80, ohrovt po 100 do 120, ko-
renjček po 100 do 200, solato 
pa prodaja jo po 150 do 250 di-
narjev. Precej dražji je seveda 
radič, saj je treba zá kilogram 
odšteti kar štiri ali celo pet sto-
takov. Razmeroma drag je tudi 
fižol v zrnju. Stane namreč 250 
do 300 dinarjev kilogram. Na 
trgu je dovolj čebule in česna, 
manj pa je seveda sadja, od 
katerega lahko kupimo le ne-
kaj jabolk po 80 do 120 dinar-
jev ter pomaranč in mandarin, 
ki so po 350 dinarjev kilogram. 

Sicer pa — čemu bi bili slabe 
volje, saj tudi zima ne traja 
večno. ' -ca 

ZAHVALA 
Ob prerani in nenadni izgu-

bi mojega moža in očeta, na-
šega brata in nečaka 

MILETA IRSlCA 
se najiskreneje zahvaljujem 
vsem, ki so ga tako mnogošte-
vilno spremili na zadnji poti 
in nam kakorkoli izrazili so-
žalje. Posebno pa se zahvalju-
jemo kolektivu Časopisnega 
podjetja Celjski tisk za njego-
vo nesebično pomoč in skrb, ki 
nam jo je izkazal v tistih tež-
kih trenutkih. 

Žalujoča žena Dora s 
sinom Alešem, sestra 
Branka z družino in 
ostalo sorodstvo. 

Celje, 6. januarja 1964 

K R O N I K A NESREČ 

Zima je običajno radodarna s padci, ki 
terjajo zlom ali težje poškodbe. Tako tudi 
v uvodu v novo leto ni prizanesla. 

Ta teden so si s padcem nakopali zlom 
noge MARITA MEDVED iz Zadobrove, MA-
RTH KLEP iz /agrada in MIROSLAV PAN-
GERL iz Zaćreta. IVAN JUDEC iz Zabukov-
ce in MATO OVČAR ter'DANIJEL ZUPANC 
iz Velike Pirešice. 

ANA Kl EMENC iz Vitanja si je pri pad-
cu pretresla možeane. — V Zalogu pri Pet-
rovčah se je petletni BRANKO METLKAR 
opekel z vročim mlekom. — NEVENKA 
PECKO s Ceste na Dobrovo si je z vročo 
vodo onekla obe nogi. — IVAN NAJDENIK 
iz Velfke Pirešice se je skupaj z traktor-
jem znašel v jarku in si zlomil roko. — 
GENÖVEFA MASTNAK iz Lipe pri Frnnko-
lovem je padla in si zlomila roko. — IVAN 
JUIÍART iz Bukovžlaka je pri padcu skupil 
zlom reber. — V Bobovem pri Ponikvi si je 
MARIJA MASTNAK pri padcu zlomila ključ-
nico. - ALOJZ KAPITLER iz Gotovelj je 
padel s kolegom in si poškodoval glavo in 
oko. - LEOPOLDINO MIKLAVC iz Zabu-
kovce je nekdo pretepel in ji poškodoval 
glavo. — IVAN ORESNIK iz Liboj pa je v 
pretepu skupil pretres možganov. 

C. 

OBRATNA NESREČA V RUDNIKU 
SENOVO 

i 
V petek pred novim letom je pri-

šlo v rudniku Senovo do obratne 
nesreče, pri kateri je bil težje te-
lesno poškodovan rudar Alojz Mirt. 
Rudar je med vožnjo skočil z va-
gončka rudniške železnice in se pri 
tem zaletel v steno rova. Od tu pa 
ga je vrglo spet nazaj pod vagon-
ček. Dobil je težje telesne poškod-
be in bil odpeljan v novomeško bol-
nišnico. 
UTOPILA SE JE V VODNJAKU 

V soboto, okrog 20. ure, je v Do-
bravi pni Slovenskih Konjicah od-
šla 22-letna Antonija Korošec po vo-
do k vodnjaku. Ker se precej časa 
ni vrnila, so domači odšli pogledat, 
kaj se je zgodilo. Našli so jo že 
mrtvo v vodnjaku. Verjetno je 
omahnila in padla y vodnjak. 

RAZPISNA KOMISIJA PRI KOMUNALNEM ZAVODU 
ZA SOCIALNO ZAVAROVANJE V CELJU 

R A Z P I S U J E 

delovno mesto 

VODJE PISARNE 
PRI PODRUŽNICI ZAVODA V VIDEM-KRŠKEM 

Pogoj: višja administrativna šola. 

Prošnje z življenjepisom in prepisom zadnjega šolskega spriče-
vala je vložiti do 15. januar ja 1964. leta. 

UPRAVNI ODBOR POHIŠTVENE INDUSTRIJE »GARANT« 
POLZELA 

r a z p i s u j e 

prosto delovno mesto 

l 

računovodje podjetja 
Pogoj: Kandidat mora imeti srednješolsko izobrazbo in 3-letno 

prakso na delovnem mestu računovodje. ' J 

Razpis velja do zasedbe delovnega mesta. 

Komisija za medsebojna delovna razmerja pri GOZDNEM GO-
SPODARSTVU CELJE razpisuje novo ustanovljeni delovni mesti 
in sicer za: 

1. šefa pravne službe 
2. tajnico direktorja 

Zahtevek: za delovno mesto pod 1) dokončana pravna fa-
kulteta z ustrezno prakso. 

Za delovno mesto pod 2) dokončana višja administrativna 
šola, oz. dokončana srednja administrativna šola z ustrezno prak-
so; z znanjem strojepisja in stenografije. 

Prošnje z neustrezno strokovnostjo se ne bodo upoštevale. 
Prošnje se bodo sprejemale do zasedbe delovnih mest. 

Zveza inženirjev in tehnikov SR Slovenije pri založniški enoti »Nova 
proizvodnja« sprejme takoj v honorarno delovno razmerje 

AKVIZITERJE in POVERJENIKE za področje S loven i je 
(za okraje, občine in večja mesta) 

Nudimo možnost dobrega zaslužka! 
Ponudbe naj interesenti pošljejo na naslov: Zveza inženirjev in 

tehnikov SRS, Ljubljana, Erjavčeva 15. 



OBJAVE IN OGLASI... 

S KOMPASOM V CELOVEC! 
DRSALNA REVIJA CELOVEC: (od 5. do 

1?. 2. 1964) 
Kot vsako leto je tudi letos prevzel or-
ganizacijo prevoza na ogled znane duna j -
ske drsalne rev i je Kompas. 
Cena 3.800 din, posebej vstopnica. 
Zakl juček pr i j av 10 t . 1964. Vse informa-
ci je v poslovalnici Kompas — Cel je , tel. 
23-50. 

TRST — BENETKE! stalni dvodnevni avto-
busni izlet za kolektive! 

INNSBRUCK - večdnevni izlet na ZIMSKE 
OLIMPIJSKE IGRE; p r i j ave do 31. decem-
bra . 

DÜSSELDORF — V času od 21. 2. do 28. 2. 
1964 mednarodna gostinska razstava »Gost 
in gostinstvo«. Zakl juček pr i j av 10. janu-
ar 1964. 
P r e d v s a k i m iz l e tom ob išč i t e t u r i s t i č n o 

p o d j e t j e K o m p a s — Ce l j e . O r g a n i z i r a m o 
k o l e k t i v n a p o t o v a n j a in iz le te po J u g o -
s l av i j i in v i n o z e m s t v o z m o d e r n i m i t u -
r i s t i č n i m i a v t o b u s i , z r e d n i m i in p o s e b -
n i m i v lak i , l a d j a m i o b a l n e in r e č n e p lov -
be in. p o s e b n i m i le ta l i . K o m p a s — C e l j e 
p o s r e d u j e p r o d a j o v s e h v r s t vozovn ic za 
že lezn išk i , p o m o r s k i in l e t a l sk i p r o m e t . 
K o m p a s p o s r e d u j e v n a j k r a j š e m času n a -
b a v o p o t n i h l i s tov , v i z u m o v t e r m e n j a 
t u j a p l a č i l n a s r e d s t v a in s p r e j e m a d e p o -
zite . 

K o m p a s C e l j e d a j e b r e z p l a č n o vse p r o -
m e t n e in t u r i s t i č n e i n f o r m a c i j e , p r o d a j a 
r a z g l e d n i c e , z e m l j e v i d e , s p o m i n k e , f i l a -
t e l i s t i čne z n a m k e i td . P r e d v s a k i m po to -
v a n j e m se p o s v e t u j t e v pos lova ln ic i . 

Se p r i p o r o č a : K o m p a s — C e l j e 
T o m š i č e v t r g l — tel . 23-50 

• G L E D A L I Š Č E 
SLOVENSKO LJUDSKO GLEDALIŠČE 

CELJE 

Petek. 10. j a n u a r j a 1964 ob 19.30: B. Jova-
novič - M. Mikeln: PRIMER TOVARIŠA 
KOPRI VICE. Gostovanje Mestnega gleda-
lišča l jub l j anskega . P redproda ja vstopnic 
dan pred predstavo od 1?. do 18. ure, na 
dan predstave od 17.30 ure da l j e . 

Nedelja , 12. j a n u a r j a 1964 ob 10. uri: Juro 
Kisi inger: IZLET. II. nedel jski dopoldan-
ski abonma. Stojišča so še na razpolago. 

Torek, 14. j a n u a r j a 1964 ob 10.30: Juro Ki-
slinger: IZLET. Zaključenu predstava za 
osnovni » l i Petrovce in Liboje. 

Sreda, 15. j a n u a r j a 1964 ob 15.30: Juro Ki-
slinger: IZLET. II. šolski abonma. Stojišča 
so Sé na razpolago. 

Četr tek, 16. j a n u a r j a 1964 ob 19. uri: Juro 
Kislinger: IZLET. III. šolski večerni abon-
ma. Stojišča so še na razpolago. 

Petek. 17. j a n u a r j a 1964 ob 15.30: Juro Ki-
slinger: IZLET. L šolski abonma. Stojišča 
so se na , razpolago. 

Sobota, 18. j a n u a r j a 1964 ob 10.30: Juro Ki-
slinger: IZLET. Zaključena predstava za 
osnovno šolo Žalec. 

Sobota. 18. j a n u a r j a 1964 ob 19. uri: O'Neill : 
STRAST POD BRESTI. Abonma za delov-
ne organizacije. Vstopnice so še na razpo-
lago. Preprodaja dan pred predstavo od 
17. do IH. ure, na dan predstave od .17. 
u re da l je . 

• K I N O 

KINO SVOBODA ŠEMPETER V SAV. 
DOLINI 

Oil 11. 12. 1. 1%4 — i ta l i janski Csc film 
»Ugrabitev Sabink« 

13 1. — ameriški film »Na divji zahod» 
16. 1. 1964 — mehiški barvni »V službi Pan-

ca Ville« 
17. 1. 1964 — slovenski barvni »Srečno Ke-

kec« 

KINO SEVNICA 
Od 11. — 12. 1. 1964 — i ta l i janski »V zna-

menju Zoro-a< 
1?. 1. 1964 — jugoslovanski »Nadštevilna« 

• P R O D A M 

MOTORNO KOLO »prima« III in jazz tru-
bo ugodno prodam. Vprašati pri Finonie-
haniki Cel je , Kocbekova ulicu. 

BELO SAMSKO spalnico in razne dele po-
hištva zaradi selitve prodam. Naslov v 
upravi lista. 

ŽREBETA starega 20 mesecev, težkega 
490 kg prodam. Arnšek Martin, P r e k o r j e 
6, Škof j a vas. 

NEMŠKI boksar z rodovnikom, dve in pol 
leti star, naproda j . Naslov v upravi lista. 

• K U P I M 
KUPIM dobro tfhranieno motorno kolo, pla-

čam takoj. Ponudbe pošljite na upravo 
lista pod šifro »DO 200.000«. 

KUPIM 800 — 1.000 kg škopa za kritje stre-
he. Rupreht Miha, Vinska gora, Velenje. 

KUPIM RABLJENO kuhinjsko kredenco. 
Naslov v upravi lista. 

• S T A N O V A N J A 

ODDAM SOBO molki osebi. Plačilo za ne-
kaj mesecev naprej. Naslov v upravi 
lista. 

USLUŽBENKA išče v Cel ju prazno sobo. 
Pismene ponudbe v 'upravo lista pod 
»NUJNO«. 

ODDAM OPREMLJENO sobo. Zaželjen 
mlajš i moški. Naslov v upravi lista. 

• R A Z P I S I 
VOJNA POŠTA 1963 CELJE 

r a z p i s u j e 
USTMENO JAVNO LICITACIJO 

1. Za prodajo ostankov hrane, odpadne 
moke in hlevskega gnoja. 

2. Za zakup kantine v vojašnici »Jožeta 
Meniha« na Mariborski cesti. 

LICITACIJI BOSTA dne 25. 1. 1964 ob 9. 
uri 

1. V Domu JNA — Celje, Teharska cesta 
(Zeleni travnik). 

2. V vojašnici »Jožeta Meniha« — Celje, 
Mariborska cesta. 

Pod je t j e v Zasavju nu jno rabi samostoj-
nega, lahko tudi honorarnega knj igovodjo 
z večletno prakso. 

Nastop č imprej . Plača po dogovoru. 
Ponudbe pošl j i te na oglasni oddelek Cel j -

ski tednik pod »Praksa«. 
ŠOLSKI ODBOR II. osnovne šole v Ce l ju 

razpisuje prosto mesto snažilke. Plača po 
pravilniku osebnih dohodkov. P rošn je 
spre jema do 20. 1. 1964. 

Reševalna postaja Celje razpisuje slede-
ča delovna mesta: 

PISARNIŠKA USLUŽBENKA 
Pogoji: srednja ali nižja šolska izobrazba, 

končana ekonomska šola, ali 2-letna praksa 
v finan, knjigovodstvu. 

DVA ŠOFERJA 
Pogoji: str. izpit D kategorije, veselje do 

reševalne službe in stanovanje v Celju, ali 
neposredni bližini Celja. 

SPREMLJEVALCA-BOLNICARJA 
Pogoji: strokovni izpit za bolničarja ali 

strokovni izpit iz prve pomoči, končana 
osemletke in stanovanje v Celju, ali nepo-
sredni bližini Celja. 

Gornji razpis velja do zasedbe delovnih 
mest.. Nastop službe pisarniške uslužbenke 
in šoferjev je mogoč takoj ali po dogovoru; 
bolničarja pa od t. februarja dalje. 

Osebne prejemke določa Pravilnik o OD 
iu delitvi CD zavoda. 

• T U R I Z E M 
OI,EPSEVAI,NO IN TURISTIČNO 

DRUŠTVO CELJE 

TURISTIČNA PREDAVANJA 
Olepševalno in turistično društvb Celje 

sporoča, da bo naslednje predavanje v če-
trtek. dne 16. januarja ob 19.30 v veliki 
dvorani Narodnega doma. Predavatelj Joško 
Dolničar iz Ljubljane nam bo pod naslovom 
REPUBLIKA AVSTRIJA prikazal okoli 200 
lepih barvnih diapozitivov ter povedal mar-
sikaj zanimivega o tej naši sosednji državi. 
Vstopnice so v predprodaji v Turističnem 
informacijskem uradu v Stanetovi ulici po-
leg kina Metropol. 
SNEŽNE RAZMERE 

Celjska turistična zveza sporoča, da so na 
vseh zimsko-športnih postojankah odlične 
snežne razmere za smučanje. Cene pensio-
nov so zelo ugodne. Za zimski dopust iu 
smučanje priporočamo: Andrejev dom na 
Slemenu, pension 1000 din. Celjska koča. 
pension 1100 din. Dom na Svetini, pension 
1400 din. Logarska dolina, pension 1400 din. 
Mozirskn koča, pension 1200 din, Gornji 
grad. pension 1200 din, Ljubno, pension 
1200 din. 

ZIMSKA SEZONA V ZDRAVILIŠČIH 
Celjska turistična zveza obvešča vse in-

teresente, da veljajo meseca januarja in 
februarja v vsfeh zdraviliščih našega pod-
ročja ugodne znižane cene. Rezervacije in 
informacije: Rogaskq Slatina — Zdraviliško-
gostinsko podjetje, Dobrna — Zdravilišče 
Dobrna, Laško — Hotel »Savinja«. 

• O B J A V E 
DRUŠTVO GLASBENIH PEDAGOGOV 

V CELJU 
v a b i 

svoje člane na redni občili zbor, ki bo v 
nedeljo, 19. janunrja ob 11. uri v Glasbeni 
šoli v Celju, Slomškov trg 10/11 

Upravni odbor 

• R A Z N O 

ZAHVALA 

Toplo se zahvaljujem vsem zdravnikom 
Ginekološkega oddelka Splošne bolnišnice 
v Celju, za pomoč v moji težki bolezni 
(operaciji). Zahvaljujem se tudi vsemu 
strežnemu osebju za trud in požrtvovalnost. 

Hvaležna pacientka NE2IKA Vebrova. 

Dne 1. januarja, _sem v jutranjem vlaku, 
med pos ta jama Lašlco—Poljčane izgubil tem-
na očala s temnim okvi r jem. Poštenega 
na jd i t e l j a prosim n a j j ih odda na železniš-
ki postaj i Ce l je — Informaci je . 
IZGUBILA SEM usnjeno rokavico, od Kla-

d ivar ja do Veleži tar ja . Na jd i te l j a prosim, 
da jo odda proti nagradi pri Sajovic Kers-
nikova 6. 

Tenorist opere (35) let želi spoznati učite-
ljico ali prosvetnico. Ponudbe pošl j i te 
pod šifro »SAMO RESNO«. 

TAKOJ spre jmemo žensko srednj ih let za 
dopoldansko kuho od 8-14, ure. Naslov v 
upravi lista. 

MLAJŠO upokojenko iščem k tričlanski d ru-
žini. Naslov v upravi lista. 

VLJUDNO prosim osebo, ki bi imela de-
narnico z dokumenti na ime Belak Martin, 
n a j vrne vsa j dokumente na kakršen koli 
način. 

SPREJMEM krojaškega vajenea-ko. Naslov 
v upravi lista. 

MLAJŠO upokojenko ali žensko s rednj ih 
lot spre jmemo k tričlanski družini v Ve-
lenju ali gospodinjsko pomočnico. Ponud-
be pod šifro »Poštena in zdrava«. 

DNE 31. 12. 63 popoldne jo bila v Kers-
nikovi ulici v Cel ju izgubljena aktovka, 
v n j e j j e bila medicinska tehtnica. Na-
slov v upravi lista. 

IŠČEM SLUŽBO gospodinjske pomočnice. 
Nastop službe t ako j . Naslov v upravi lista. 

JZGUBIL se je č rno-r jav i lovski psiček TERI-
ER. Sliši na ime »JAKI«. Na jd i t e l j a pro-
sim, da ga proti nagradi vrne Kran jc Da-
nilu, Žalec 60. 

GOSPODINJSKO pomočnico k enoletnemu 
otroku iščem. Lahko je upokojenka. Ing. 
Plahutar Cel je , Drobničeva. 

P O Z I V 
k vložitvi davčnih prijav za odmero dohod-
nine in prometnega davka za leto 1963, 
pavšalno odmero dohodnine in prometnega 
davka za leto 1964, odmero dohodnine od 
stavb za let 19(64, odmero davka od osebne-
ga dohodka za leto 1963 in odmero taks za 
leto 1964. 
ROK ZA VLOŽITEV DAVČNIH PRIJAV JE 
DO 31. 1. 1964. 

I. DOHODNINA IN PROMETNI DAVEK 
Davčni zavezanci zasebnega sektorja in 

zasebno pravne osebe, ki so v letu 1963 
opravljali kakršnekoli gospodarsko dejav-
nost ali so izvrševali samostojni poklic z 
namenom pridobivanja dohodkov, ali imeli 
dohodke od premoženja in premoženjskih 
pravic (razen dohodkov od stavb), morajo 
zaradi odmere dohodnine vložiti davčne 
prijave na predpisanem obrazcu v zgoraj 
določenem roku. 

II. PAVŠALNA ODMERA 
Obrtniki in gostilničarji, katerim se bo 

na podlagi člena 55 Uredbe o dohodnini od-
meril davek pavšalno za davčno leto vna-
prej, morajo prav tako vložiti davčne pri-
jave v zgoraj predpisanem roku. V davčnih 
prijavah morajo navesti kosmati dohodek, 
ki gn bodo predvidoma dosegli v letu 1964 
ter stroške, ki bodo potrebni za dosego teh 
dohodkov. 

III. DOHODNINA OD STAVB 
Davčni zavezanci za dohodnino od stavb 

so lastniki in uživalci stavb, oziroma de-
lov stavb v državljanski lastnini. Od do-

4hodkov. ki jih bodo posamezni davčni zave-
zanci iincli od stavb v letu 1964, morajo v 
zgoraj določenem roku vložiti davčne prija-
ve le tisti davčni zavezanci, pri katerih so 
nastale spremembe v najemni vrednosti. Za 
dohodke od stavb se računa tudi najemna 
vrednost lastnih stanovanj. 

Davčnih prijav ni potrebno vlagati za 
stavbe po vaseh in izven okoliša mest, top-
lic, kopališč ter klimatskih in turističnih 
krajev, lei izpolnjujejo minimalne gradbene 
pogoje in minimalne higienske pogoje za 
stanovanje ter kot take podlegajo obdavčit-
vi. vendar niso oddane v uporabo ali v na-
jem. Za tako stavbe bodo finančni organi 
odmerjali dohodnino na podlagi drugih 
zbranih podatkov. 

Davčne prijave je treba vložiti pri finanč-
nem organu občine, kjer ima davčni zave-
zanec svoje stalno prebivališče oziroma ob-
čine, v kateri je stavba. 

IV. DAVEK OD OSEBNEGA DOHODKA 
Prijave od osebnega dohodka morajo vlo-

žiti vse osebe, ki so po zakonu o davku od 
osebnega dohodka (Uradni list FLRJ, št. 
24/60) zavezane plačilu tega davka. 

V. PRIJAVE TAKSAM PODVRŽENIH 
PREDMETOV 

Po zakonu o upravnih taksah (Uradni 
list FLRJ. št. 28/59) in odloku o pristobinah 
za vprezna vozila (Uradni list FLRJ. št. 
31/61) morajo vsi lastniki vprežnih vozil, 
delovne živine, žganjarskih kotlov, mlatil-
nie, potočnih mlinov, mlinov na strojni po-
gon, hibridne trte in psov, vložiti davčno 
napoved za odmero takse. 

VI. PRORAČUNSKI PRISPEVEK 
Po odredbi o mesečnih pavšalnih prispev-

kih iz osebnega dohodka hišnikov in gospo-
dinjskih pomočnic (Uradni list FLRJ, št. 
25/62) so dolžni zasebni delodajalci zaradi 
odmere proračunskega prispevka od gospo-
dinjskih pomočnic prijaviti zneske mesečnih 
prejemkov in čask zaposlitve le-teh v letu 
1963. 

Kdor np vloži davčne prijave v. določenem 
roku, plača kazen v višini 3 •/• od predpisa-
nega davka, če pa prijave ne vloži niti na 
pismen poziv, pa 6 •/• predpisanega davka. 

Kdor dosežene dohodke utaji oziroma pri-
javi neresnične ali nepopolne podatke z na-
menom, da bi se izognil plačilu davkov, 
bo kaznovan z denarno kaznijo, ki je do-
ločena za davčno utajo. 

Davčne zavezance opozarjamo, da rok za 
vlaganje davčnih prijav ne bo podaljšan. 

Ustrezne informacije glede davčnih prijav 
daje uprava za dohodke Občinske skupščine 
Celje. Gregorčičeva ulica 6. II. nadstropje 
levo ob nradnih dnevih (ponedeljkih, sre-
dah in sobotah). 

OBČINSKA SKUPŠČINA 
Oddelek za finance 
Uprava га dohodke 
C i L JE 

ŽIVINOZDRAVNIŠKA 
DEŽURNA SLUŽBA 

dežurni veter inar od 11. do 
18. j a n u a r j a 
BOJAN KOŽELJ 
Cel; e, Kocenova ulica 2/П 
(pri hotel Evropa telefon 
25-67).> 

Stanovanjski sklad Žalec razpisale na 
podlagi 19., 18. in 21. člena pravil Stano-
vanjskega sklada 2alec in na podlagi 43. 

Z A H V A L A 

Vsem sosedom in sorodnikom, ki so spre-
mili našo drago nepozabno mamo 

MARIJO POLIR 

na njeni zadnji poti — iskrena hvala. Ob* 
enem se zahvaljujem tudi čč. duhovščini za 
poslovilne besede ob odprtem grobu. 

Zalnjoči otroci: Angela, Tinka, 
Rozika, Lizika, Jakob, Franci in 
Ivan. vsi vnuki in pravnnki. 

člena Zakona o financiranja stanovanjske 
izgradnje (Uradni list FLRJ, št. 16/59). 

nateča j 
za posojila graditeljem zasebnikom za 
gradnjo vrstnih hiš, dvojčkov in individual-
nih hišic v letu 1964. 

a) na urejenih zemljiščih zazidalnih enot 
— sosesk v okviru moderne urbanizacije na-
selij: Žalec, Prebold, Polzela. 

h) za dokončanje stanovanjskih hiš. 
Ad a) Stanovanjski sklad bo podelil po 
možnosti vsakemu graditelju, ki bo prido-
bil zemljišče za gradnjo na podlagi licita-
cije ali, ki bo pridobil rednim potom grad-
beno dokumentacijo v Žalcu na soseski 
Ložnicn, Prebold center, Polzela Struga. 
Parižlje (v obsegu predlagane nacionalizaci-
je) po 500.000 din posojila. Ta sredstva bo 
mogel graditelj črpati po vložitvi potrebne 
dokumentacije ter po dograditvi objekta s 
podkletitvijo do plošče in brez podkletitve 
do plošče nad etažo. Vendar pa bo moral 
graditelj sprejeti obvezo, da bo gradnjo 
dokončal v času 2 let, četudi mu sklad za-
radi eventuelno spremenjenih predpisov ne 
bi mogel zagotoviti nadaljnjih posojil ali 
kakšnih drugih razlogov. 

Ad. b) Dograditev objektov, samo novo-
gradenj, kjer imajo prednostno pravico gra-
ditelji, ki grade v zazidalnih okoliših. Za 
dokončanje takih objektov bo sklad odo-
braval le največ do 500.000 din posojila. 
Za delovne invalide težje stopnje, invalide 
NOV in borce NOV pa bo sklad odobraval 
v nujnih primerih tudi do 800.000 din, ozi-
roma bo prošnje borcev NOV obravnaval po 
posebnem postopku. 

Ad. a) Stanovanjski sklad ima za nove 
objekte določeno skupno vsoto 20,000.000 
din. , 

Ad. b) Stanovanjski sklad ima za dokon-
čanje objektov določenih 10,000.000 din. 

V kolikor bi število vlog presegalo dolo-
čene kvote sme upravni odbor Stanovanj-
skega sklada Žalec pod Ad. a) znižali pov-
prečno višino posojila, oziroma jo zvišati 
pri manjšem številu vlog. 

Zaradi zapoznele izdelave urbanističnih 
zazidalnih načrtov sme komisija Stanovanj-
skega sklada oceniti vrednost pripravljene-
ga materiala pri gradnji pod a) in jo šteti 
kot udeležbo za I fazo. 

Stanovanjski sklad načelno za popravila 
v 1. 1964 ne bo dajal posojil. 

Potrebna dokumentacija k prošnji za po-
sojilo se priloži, vendar šele po odobritvi 
posojila in sicer: 

— gradbeno dovoljenje in gradbeni načrt 
(predračun) 

— izjavo o vinkulaciji zavarovanja v ko-
rist banke 

— odstopna izjava na osebne dohodke 
— potrdilo o višini mesečnih osebnih do-

hodkov 
— zemljiško-knjižni izpisek 
— bančni obrazci, ki se izpolnijo po even-

tuelni odobritvi posojila. 
Ad. b) Posojila za dokončanje se bodo 

obravnavala na podlagi vloge prosilca in 
predloga komisije, ki bo prošnjo in objekt 
pregledala in predlagala višino posojila. 
Prednost imajo prosilci, ki posojila še niso 
dobili, oziroma v manjšem zrtesku. 

Vsa posojila se bodo nudila po 2 •/» ob-
restni meri z dobo vračanja: 
od 0 do 100.000 din na 3 leta 
od 100 do 150.000 din na 9 let 
od 150.000 do 200.000 din na 7 let 
od 200.000 £o 250.000 din na 9 let 
od 250.000 do 300.000 na 11 let 
od 300.000 do 350.000 din na 13 let 
od 350.000 do 400.000 din na 15 let 
nad 400.000 din na 18 do 25 let. 

Vloge za posojilo naj interesenti oddajo 
osebno v pisarni Stanovanjskega sklada 
Žalec, ali priporočeno po pošti na naslov 
Stanovanjski sklad Žalec, najkasneje do 
29. 2. 1964. 

Interesenti bodo pismeno obveščeni o re-
šitvi vlog in izidu natečaja najkasneje do 
25. 3. 1964 

KOMISIJA ZA VOLITVE IN IMENOVANJA OBČINSKE SKUPŠČINE 
CELJE PONOVNO RAZPISUJE 

mesto direktorja 
podjetja »Ključavničar« v Celju 

Pogoji: 1. strojni tehnik s 5-letno prakso na vodilnih delovnih 
mestih v gospodarstvu ali 

2. obrtni mojster kovinske stroke z 10-letno prakso na 
vodilnih mescih v gospodarstvu. 

Kandidati naj vlagajo ponudbe na Komisijo za volitve in imeno-
vanja občinske skupščine Celje do 25. januarja 1964. K ponudbam 
naj prilože točen opis dosedanjih delovnih mest ter življenjepis. Po-
leg potrdila, da niso v kazenskem oziroma disciplinskem postopku, 
naj kandidati prilože tudi prepis spričevala o strokovni izobrazbi. 

Delavski svet »Elektroinštalacije«, Celje Zidanškova ulica 7 
razpisuje naslednja prosta delovna mesta: 

1. Računovodje podjetja 
2. Tehničnega vodje elektroinštalaterske stroke 
3. Administratorja-ko — fakturista-tko 
4. Trgovskega pomočnika (ali radiomehanika) za sprejem in 

izdajo radio-televizijskih aparatov 
5. Elektromonterjev KV 
6. Elektromonterjev VK 
Pogoji: 
Pod št. 1. popolna srednja izobrazba — 5 let računovodske 

prakse 
Pod št. 2. elektrotehnik: z odsluženim vojaškim rokom — 2—3 

leta prakse , 
Pod št. 3. nepopolna srednja izobrazba — vsaj dve leti prakse 
Pod št. 4. trgovskega jx>močnika ali radio-mehanika z odslu-

ženim vojaškim rokom — 2 leti prakse 
Pod št. 5. elektroinštalaterji KV z odsluženim kadrovskim 

rokom — dve leti prakse 
Pod št. 6. elektroinštalaterji VK z odsluženim kadrovskim ro-

kom — dve leti prakse 
Osebni dohodki po pravilniku o delitvi osebnih dohodkov. 
Nastop sluz.be takoj ali po dogovoru. 
Pismene ponud'be poslati na gornji naslov. 

Upravni odbor Občinskega centra za socialno delo Celje 
razpisuje naslednja delovna mesta: 

1. 1 PSIHOLOGA 
2. 2 SOCIALNA DELAVCA 
3. 1 VODJO ADMINISTRACIJE 

Pogoji: pod 1. uspešno dokončana filozofska fakulteta, oddelek za 
psihologijo; pod 2. uspešno dokončana višja šola za socialne delavce; 
pod 3. uspešno dokončana ekonomska šola z znanjem strojepisja in 
najmanj dve leti prakse. 

Razpis velja do zasedbe delovnih mest. 

GASTRONOMSKI KOLEDAR št. 1/64 
od sobote 11. 1. do 17. 1. 1964 

Sobota, dne 11. 1. 1964 
Srna v divjačinski omaki s cmokom 250—400 
Svinjska zarebrnica na tržaški 

način 280—380 
Srbski pasul j s p reka jen im mesom 150—200 
Kremove rezine 80 

Nedelja, dne 12. 1. 1964 
P reka j eno s kislim zel jem 250—350 
Bržola na žaru 250—350 
Šta jersk i lonec 180—280 
Kremove rezine 80 

Ponedeljek, dne 15 1. 1964 
Ričet s p reka jen im svinjskim 

mesom lßO—280 
Telečj i parkel t s prilogo 150—250 
Gobja juha z a jdovimi žganci ' 150—250 
Jabolčni zavitek 80 

Torek, dne 14. 1. 1964 
Piščančeva rižota s parmezanom 180—280 
Kisli vampi s k rompi r j em 90—150 
Srbski pasulj z mesom 130—200 
Sirove palačinke SO—160 

Sreda, dne 15. 1. 1964 
Krvavice z ustrezno prilogo 250—350 
Pečenice z zel jem ali repo 250—350 
Kmečka pojedina 300—400 
Orehova potica 80 

Četrtek, dne 16. 1. 1964 
Tržaški vampi s parmezanom 120—180 
Matevž s p reka jeu im svinjskim 

mesom 180—280 
Salonska p f jučka s cmokom 130—200 
Doboš rezine 80 

Petek, dne 17. 1. 1964 
Bakalar na dalmatinski način 200—300 
Sočni goveji golaž s polento 150—200 
Sarma s slanino in smetano 200—300 
Čokoladna torta s smetano 100 

Cenjene goste obveščamo, da nudimo vsa-
ko soboto razen navedenih še ostale lovske 
specialitete in vsako sredo razne specialitete 
domačih kolin. 

V točilnici strežemo jedila in pijače brez 
postrežnine. Prepričajte se in zadovoljni 
boste! 

Kolektiv hotela Evropa 
Celj« 



Prvi otrok v novem letu 

Ko je v večini prostorov bila za hip 
ugasnjena luč, ko je v ozračju lebdelo 
milijone čestitk, se je v beli, močno 
razsvetljeni sobani stegnilo bolno, 
u t rujeno telo. V belo oblečeni l judje 
ki so stali naokrog, so se za hip spo-

gledali. Fantek. Prvorojeni v letoš-
njem letu. Pogled na uro: 0.02! Služ-
beno poročilo: 

V noči od 31. dec. 1963 na 1. jan. 
1964 se je normalno rodil v prostorih 
celjske bolnice ob prisotnosti babice 
in zdravniškega kolegija, ki ga je vo-
dil dr. Slavko Peterlin, 3380 gramov 
težak fantek, sin gospodinje Fanike 
Kolar iz Laškega. 

Na pol službeno poročilo: 
— Ali je to vaš prvi porod? 
»Ne. Rodila sem že punčko. Oba z 

možem sva želela imeti par. Sva 
presrečna.« 

Nasmejana mamica je nežno stiska-
la ob se nekaj več kot 3380 gramov 
težkega Srečka, ki se je kremžil v 
svetel, sončen novoletni dan. Mali 
Srečko, ki se je takoj ob prihodu na 
svet začel cmeriti, je bil zastavonoša 
enajstih fantkov in treh deklic, ki so 
se 1. januar ja 1964. leta rodili v Celj-
ski bolnišnici. Dedek Mraz je vseh 14 
obdaril s paketom za novorojenčke. 

J. S. 

ŠPORT - ŠPORT - ŠPORT - ŠPORT 

Za začetek - slalom 
Oseminpetdeset, devet inpetdeset . . . 

smuk. Tako se je začelo v nedeljo pri 
Celjski koči. Na vrsti je bilo občinsko 
prvenstvo Celja v slalomu, katerega 
se je udeležilo 60 tekmovalcev in tek-
movalk iz celjskega smučarskega 
kluba, nadalje iz gimnazije, Štor in 
Vojnika. Tekmovanje je bilo lepo pri-
pravljeno in izvedeno; seveda pa ni 
manjkalo niti presenečenj. Zmaga je 
pripadla izkušenejšeinu Petru Cetini, 
pa čeprav je imel v prvem teku šele 
tretji čas za Košičem, ki je bil v tej 
vožnji brezhiben in za Pavlom Catrom. 
Dominku Uršiču prvi start v letošnjem 
letu ni uspel. 

Zanimiva je ugotovitev, da so 
mlajši mladinci bolje vozili od starej-
ših ; Slabša pa je bila udeležba v obeh 
ženskih skupinah. Tu sta prvi mesti 
brez posebnih težav pobrali Rozma-
nova ter Belajeva. 

Rezultati: 
ČLANI (22): 1. Peter Cetina 109.0, 

2. Košič 109.5, 3. Nunčič 113,2, 4. Ko-
pinšek 119.6, 5. Trobiš 127.6, 6. Ivan-
šek (Store) 132.0, 7. Pavel Cater 132.7, 
7. Cesar 151.6 itd. 

PREMALO ZANIMANJA 
Okrajna zveza za telesno kulturo je v 

času zimskih počitnic razpisala več vaditelj-
skili t ečajev . Toda kot kužejo prijave, za-
nje ni prevel ikega zanimanja. Tako se j e 
zu vadi te l je odbojke prijavi lo vsega skupaj 
7 kandidatov, za vadite l je košarke prav 
toliko ter za vadite l je vseh oddelkov v 
orodni telovadbi 24. Medtem ko bo tečaj 
za vadi te l je košarke od 21. do 23. t. ni., 
se bodo kandidati za vadite l je orodne telo-
vadbe zbrali 27. januarja v Storah. 

l'ole«; tega je določen še tečaj za sodnike 
odbojke, ki bo 18. t. m. N'a njem se bo po 
sedanjih prijavah zbralo II kandidatov. 

STAREJŠI MLADINCI (12): 1. Dean 
Polovšek 140.3, 2. Svegl 161.0, 3. Mar-
kovič (gimn.) 164.5, 4. Krollič (Štore) 
177.3, 5. Ramšak (gimn.) 180.0 itd. 

MLAJŠI MLADINCI (10): 1. Marjan 
Rosina 128.1, 2. Zimšek 154.9, 3. Vreč-
ko 218.1, 4. Srebot 224.5 itd. 

PIONIRJI (13): 1. Brilej 42.8, 2. Kli-
nar (oba Štore) 50.9, 3. Janko Nunčič 
58.6, 4. Igor Nunčič 61.6, 5. Jurak 
(Vojnik) 64.0 itd. 

Zgoraj: Stari smučarski veteran Pe-
ter Cetina je videti zadovoljen. 
Levo: Tudi mladi naraščaj se uve-
ljavlja na belih strminah. 

CELJSKA 
FOTO 
KRONIKA 

ROTACIJA V EMAJLIRKI 
Zadnje dni pre j šnjega leta 

so v Tovarni Emajl irane po-
sode v Cel ju imeli interno 
s lavnost , ko je prevzel dolž-
nost novi generalni direktor 
ing. Lojze ILGO. Dosedanj i 
generalni direktor tovariš 
Vladimir VEBER | e odšel na 
novo s lužbeno dolžnost. Slav-
nosti se je udeleži l tudi član 
CK ZK J tovariš Franc Les-
košek-Luka. Obema direktor-
jema žel imo obilo uspehov! 

SLOVO ZA ENO LETO 
Ob novem letu so stanoval-

ci Guberju iineli pri ložnost 
videti lep sprevod Dedka 
Mraza, ki se je pe l ja l na sa-
neh. svoj nagovor pa je imel 
pred poslopjem TEI'. Zal 
tako razkošno opremljenega 
dedka niso videl i vsi Cel jani , 
ki že nekaj let, zlasti pa 
malčki , pogrešajo večjo in 
splošno novoletno prireditev. 

NISO JIH POZABILI 
Lepo je v naši domovini bi-

ti mlad. pravi pesem. Ni pa 
hudo biti tudi star. zlasti , 
če j e delo, ki ga je č lovek 
v ž iv l j enju opravil , cenjeno . 
Tako so v Einnjlirki ob no-
vem letu počasti l i in pogo-
stili vse, ki so se iz nj ihovega 
kolekt ivu v letu 1963 upoko-
ji l i . Lepo! 

DOBER ZADETEK! 
Na Golovcu so ob Dnevu 

JLA odprli novo strel išče za 
tekmovanje in va je v stre-
l janju iz malokal ibrske puš-
ke in pištole, seveda tudi iz 
zračne puške. Strel išče je so-
dobno urejeno, pokrito in 
varno. Kar prvi dan so 
se strelci pomeril i »iz vsega 
orožja«. Tudi v letu 1964 in 
v bodoče j im kl ičemo: Do-
ber strel! 

KONEC PRAZNIČNIH, DNI 
Praznično o m l j š a n o ¡^ M» 

svet l jeno Ce l j e j e daja lo 
dušku novoletnim praznikom. 
Zdaj se novoletna dekoraci-
ja že seli v skladišča za dva-
nnjst mesecev . Ods le j vo-
ščila ne ve l ja jo več — sa-
mo darila! Prvi teden nove-
ga leta je mimo, pruzniki tu-
di. Začnimo spet s tistim, kur 
smo si voščili — du MI imo 
uspešno. 

Pridni so smučarji iz Belih vod 
Mladi člani šolskega športnega 

društva Smrekovec v Belih vodah 
nad Šoš tanjem so se na zimsko se-
zono dobro pripravi l i . 2e oktobra 
so pričeli čistiti smučarsko progo 
Cim je zapadel prvi sneg, so že pri-
čeli s smučarskimi šolami. 

Društvo ima 74 č lanov, 'od tega v 
pretežni meri p ionir je in pionirke, 
sa j imajo na šoli v Belih vodah v§i 
učenci, razen prvega razreda, šolske 
smuči, ki so j im na razpolago vso 
z i m o . 

Zadn jo nedel jo s ta rega leta so iz-
vedli ' tradicionalno t ekmovan je v 
veleslalomu. Nastopilo je 45 tekmo-
valcev iz Belih vod, druge osnovne 
šole v Šoštanju, šoš tanjske Elekt re 
pa tudi l jubenskega Par t izana. Proga 
je bila dolga 900 metrov ter je imela 
pri 180 m višinske razlike 22 vratic. 

Rezultati: 
PIONIRJI: 1. Andre j Grmadnik . 

2. J a n k o Slemenšek, 3. Franci Atel-
šek (vsi SŠD Bele vode). 

P IONIRKE: 1. Jožica Kotnik, 2. 
Anka Goličnik, 3. Anica Goličnik 
(vse SŠD Bele vode). 

MLADINCI: 1. Andre j Hudobrez-
nik (Bele vode) 1:10.5, 2. Janez Ram-
šak (Elektra) 1:13.9, 3. Franc Golič-
nik (Bele vode) П6.6 . 

MLADINKE: 1. Ivanka Slemenšek 
1:17.4, 2. Fanika Lesjak 1:36.0, 3. Fa-
nika Vačun (vse Bele vode) 1:36.2. 

ČLANI: 1. F ranc Zakeršnik (Elek-
tra), 1:03.3, 2 Jože Melanšek (Bele 
vode) 1:10.5, 3. Janez Marovt (Ljub-
no 1:13.3. 

ČLANICE: 1. Mar i ja Melanšek 
1:18.9. 2. Sonja S v a m i k (obe Bele 
vode) 2:01.5. 

Zimska liga v odbojki 
V n e d e l j o , 12. t. m. bo na vrs i i p rv i del 

tuko i m e n o v a n e o k r a j n e z imske l ige v od-
b o j k i , k i bo i zvedena v t reh s k u p i n u h . V 
p r v i s k u p i n i bodo nas top i l i : Š e m p e t e r I in 
II, Metka te r Pa r t i z an C e l j e , v d r u g i Bras-
lovče, P a r t i z a n G a b e r j e , Merx in V r a n s k o , 
v t r e t j i p a moštva iz Leskovca , Sevnice in 
Brežic . i 

MecTtem ko se bodo moš tva p r v e s k u p i n e 
zbru la v n e d e l j o v t e lovadn ic i c e l j s k e g a 
P a r t i z a n a , se bodo v p o v r a t n i h s r e č a n j i h , 
2f>. j a n u a r j u ses ta la na Polzel i . E k i p e d r u g e 
s k u p i n e bodo v n e d e l j o i g r a l e v G a b e r j i h , 
čez š ' t i r inajs t dni pu v Bras lovčah . Vse tek-
me moštev t r e t j e s k u p i n e bodo v Sevnici 

ŽKK Celje - že četrtič 
Pred dnevi je bilo končano letošnje 

okrajno prvenstvo kegljaških moštev 
v disciplini 3 X 8 X 200 lučajev. Proti 
pričakovanju je zmagala ekipa 2KK 
Celja, ki je s tem že četrtič zapored 
osvojila prvenstvo. 

V kvalitetnem pogledu je bilo to 
tekmovanje slabše od lanskega, saj 
so skoraj vse ekipe dosegle slabše re-
zultate. Vidnejši napredek je poka-
zala le vrsta iz Štor, ki je bila lani 
zadnja, tokrat pa četrta. 

Končni vrstni red: 1. ŽKK Celje 
19.766 (povpreček 823.6), 2. Elektro 
19.394 (povpreček 808), 3. Ingrad 
19.337, 4. Partizan-Kovinar, Štore 
18.894, 5. Invalid 18.825, 6. »13. maj« 
18.798, 7. Kladivar 1¿.787, 8. Brežice 
18.711, 9. Olimp 18.648, 10. Rudar, Ve-
lenje 18.303, 11. Kovinotehna 18.233, 
12. Partizan, Šentjur 17.690, 13. Ra-
deče 16.625. 

Najboljši posamezniki pa so bili: 
1. Jože Lubej (Celje) 2.570, oziroma 

povpreček 856.6, 2. Mojko Druškovič 
(Elektro) 2.541, 3. Viki Vanovšek 
2.527, 4. Slavko Marinček 2.524, 5. 
Oskar Kohne (vsi Celje) 2.498, 6. 
Pavle Gerlj (Elektro) 2.490 itd. 

NOGOMETAŠI BODO ZBOROVALI 
V n e d e l j o , 12. t . m. ob 9. u r i d o p o l d n e bo 

v d v o r a n i DIT nu T i tovem t rgu v C e l j u 
(nasp ro t i kina Union) r e d n u l e tna k o n f e r e n -
ca k o m i s i j e zu nogomet pr i o k r a j n i zvezi 
za t e l e sno k u l t u r o . Nu zboru bodo vsako 
o r g a n i z a c i j o zas topa la po dva d e l e g a t a . 

NAŠ KOMENTAR 

SPORAZUM DOSE2EN 
Če sodimo po prestopih ne-

katerih igralcev iz ZNK Celja 
Kladivarju ter določenih igral-
cev Kladivarja 2NK Celju in 
Olimpu se zdi, da je problem 
sodelovanja treh celjskih nogo-
metnih klubov rešen. Določene 
spremembe in zamenjave so na-
stale tudi v upravnih odborih 
vseh treh klubov, kar kaže, da 
so klubaške strasti popustile in 
da smo po dolgem in mučnem 
obravnavanju problemov in 
problemčičev tudi v nogometu 
stopili na solidno pot, vsekakor 
pa solidnejšo od dosedanje. Pr-
vi znaki kažejo, da bo do zelo 
pristnega sodelovanja prišlo 
med Kladivarjem in Olimpom. 
Upajmo, da bodo temu zgledu 
sledili tudi železničarji. Pred-
stavniki Kladivarja in Olimpa 
so se namreč dogovorili celo za 
skupne seje upravnih oziroma 
izvršnih odborov itd. Vsekakor 
pobuda, ki jo kaže posnemati 
tudi na drugih področjih. 

Polemika okoli prehoda igral -
cev iz ene v drugo organizacijo 
je končana; prav tako so zdaj 
povsem jasna stališča o na-
daljnjem vodenju nogometne 
politike v Celju. Po zadnjih 
ukrepih lahko sodimo, da se bo 
Kladivar boril za prvo mesto v 
slovenski ligi in pozneje za naj-
boljši rezultat v kvalilikacijah 
za vstop v drugo zvezno ligo. 
Sicer pa, to ni toliko važno kot 
sklep o skupnem delu in skup-
nem reševanju Vseh nogomet-
nih vprašanj v Celju. 

Po podatkih komisije za no-
gomet pri okrajni zvezi za te-
lesno kulturo so bile doslej iz-
vedene naslednje spremembe. 
Iz ZNK Celja so Kladivarju pri-
stopili: Devčič, Ferme, Letner 
in Jager, iz Kladivarja ZNK 
Celju pa: Kompan, Arti, Brglez, 
Selinšek in Šuster. Razen tega 
sta dosedanja člana Kladivarja 
Cretnik in Tome podpisala iz-
javo za Olimpa. 

GLUHONEMI SO SILVESTROVALI 
V torek, 31. decembra, na zadnji 

dan leta, so se v gostilni »Pod Golov-
cem« zbrali člani organizacije Zveze 
gluhih v Celju in proslavili slovo od 
starega leta. V ta namen so pripravili 
pester novoletni program, srečolov, 
pogostitev in ples. 

R A D I O C E LJ E 
V t e d n u , ki ga z a k l j u č u j e m o , bo v c e l j -

s k e m rad iu še n e k a j zan imiv ih o d d a j . T u k o 
bo dunes , v p e t e k , v o d d u j i »V g a l e r i j i kul-
t u r n i h in zgodovinsk ih znači lnost i« s e s t avek 
»Ob s to le tn ic i p r v e g a s l o v a n s k e g a s teno-
g r u f s k e g u d ruš tva .« Na z u k l j u č k n n e d e l j s k e 
o d d u j e , 12. t. m., pu bodo še pesmi Mete 
K u i n e r j e v c i/. Zulcu »pesmi iz časa NOB«. 

V t e d n u od 13. do v k l j u č n o 19. t . m . bo 
c e l j s k u k r o n i k u ob de l avn ik ih v e n o m e r ob 
17.00, obves t i lu ob 17.10, p lošče po ž e l j a h 
ob 17. >5 t e r z a b a v n a g l a s b a in r ek lu ine ob 
17.45. Razen tega bo v p o n e d e l j e k , 13. ju-
n u u r j u še špo r tn i p r eg l ed . G l a s b e n e («Ide je 
pu se bodo z v r s t i l e t a k o l e : 

p o n e d e l j e k : Duo s K v a r n e r a ; 
torek: Vese l i godci, t r io Bardorler in 

k v i n t e t A v s e n i k ; 
sreda: G la sba G e o r g a G e r s h w i n » ; 
četrtek: Od p o p e v k e do p o p e v k e ; 
petek: Mladinski zbor i in t a m b u r a š k i o r -

ke s t r i ; 
sobo ta : Za p r i j e t e n k o n e c t e d n a . 
N e d e l j s k a o d d a j u se bo zače la ob 12.00 

s pogovorom s pos luša lc i , po obves t i l ih in 
p loščah po ž e l j a h bo še z a b a v n a o d d a j a na 
t e k o č e m I r a k u , ob z a k l j u č k u pa odlomek iz 
Terčakove knj ige »Zivi ¿id«. 

FRANCI VEKDEU: 

Pot „Bratstva in enotnosti" strelcev Celjskega okraja 
L E P SPREJEM V RADOJEVU 

(Nadaljevanje) 

Po ogledu Beogradu in' nakupu raznih spo-
minkov, se odpel jemo proti Zrenjuninu. 
Pavle raztegne svojo hurmofiiko, du bodri 
tiste, ki so že preveč utrujeni od dol-
¡regu potovanju. Vcličusten je pogled nu 
Donavo, po kateri p lovejo ludje. Pogled 
liani izginja daleč po nuši Panonski nižini, 
katero hočemo temelj i to spoznati . V avto-
busu se zbijujo šale. tu in tam kdo poskuša 
s pesmijo iu kiiiulu smo v Zrenjuninu, ki 
je dobil ime po narodnem heroju Žarku 
Zrenjuninu. Tu navežemo stike s predstav-
niki tamkajšnjega strelskega odbora, ki 
poznajo nekatere nuše strelce z držuvnih 
prvenstev. Prvotni načrt, du ostanemo v 
četrtek zvečer v Zren jaiiinu se spremeni . 
Iz Rudojeva. rojstnemu kraja našega Ivana 
Putnika, nam telefonirajo, du nas čakajo 
in da moramo takoj priti. 

Naš končni c i l j j e torej Radojevo, večja 
banatska vus v bližini romunske meje . Do 
Srbske Crnje še avtobus pelje , potem pa 
leze. Vsi občutimo pomanjkanje kumenju v 
Banatu. Pozneje nam je rekel neki kmet iz 
Rudojeva: »Zukaj nam niste pripeljal i iz 
S loveni je hrib kumenju?« Prvo srečanje s 
prebivalci Rudojeva j e bilo v Crnji . Sre-
čunje, ki j e v navadi le pri njih, nam da 
slutiti , da nas resnično in z vese l jem pri-
čakujejo . Pavle in Ivo nam pripovedujeta, 

kakšni so prebivalci Rudojeva. o njihovih 
navadah in podobno, u mi jima skoruj ne 
moremo verjet i . 

NoČ je že, džip iz vasi nam kuže pot. 
Čeprav ponoči, vidimo ob svitu luči tipično 
panonsko vas, ki nas bo spreje la zu nekaj 
dni. Vidimo š iroke ulice ter preproste kmeč-
ke hiše. Kmetije so ograjene z zidovi. Od 
duleč zugleduino množico vaščanov, ki j e 
zbrana pred sindikalnim domom. Zbrana je 
vsu vas. Vsaj takšen je bil moj občutek. 
Nismo mogli verjeti očem. Vse je bilo v 
zastavah. Pavle j e zaigral poskočno polko, 
ki pa jo je kiiiulu adusi la s lovenska pesem, 
ki se je po zvočnikih razlegulu po vasi. 
V s indikalnem domu je vse nared in sprej-
mejo nus predstavniki SZDL, sindikata, za-
druge, člani osnovne organizacije ZKJ, 
skratka vsi vaščuni. Nismo pričakovali ta-
kega sprejema. Topli stiski rok, objemi in 
ena sama beseda »dobrodošli« ter »zdravo 
drugovi«. Vzkliki bratstvu in enotnosti ter 
pozdravni govori nas prepričajo, da smo 
sprejet i z resničnim vese l jem. Srečujemo se 
s starejšimi kmeti , ki so v 16. divizij i sode-
lovali leta 194?. pri osvoboditvi mesta Celja . 
Mnogi njihovi tovariši so padli v Celju. 
Vsega se še natančno spominjajo; vedo ce lo 
povedati za katerim drevesom so ležali , ko 
>o s irel jal i nu Nemce v mestu. Živo nam 
prikažejo borbo za mesto Ce l je . Izražajo 
zel jo , da še pridejo v Ce l je , da ga vidijo 
svobodaega, to j e takšnega, kot smo ga 
¿cr&díli po osvoboditvi . V domu nas po-

zdravi sekretar osnovne organizacije in 
upravnik zadruge tovariš Miletu ter nuni 
zaželi prijetno bivanje v Rudojevu. Zalivali 
se mu predsednik občinskega sindikulnegq 
svetu v Celju tov. Cokan. 

Potem se odpravimo na domove. Vse je 
že vnaprej organizirano. Vsak si želi" gosta, 
suj pravijo v Rudojevu. če je gost v hiši, 
potem je tudi gospodurju dobro. Od dolge-
ga potovanja smo potrebni počitka, zato je 
četrtek namenjen počitku. V četrtek dopol-
dne nas pozdravi slubo vreme. Skoruj se ne 
upamo nit cesto, saj j e vse polno bluta. 
Zares, pravu panonska vas. Naenkrat za-
slišim ropotunje • bobnu ili neko vpitje . Kaj 
je to? Stečem nu ulico in vidiin kurirja kru-
jevnegu odbora, ki obvešča ljudi, da bo 
zvečer nkudemija v počastitev dnevu repub-
like. Nevsakdunje obveščanje , u zelo uspeš-
no. Stik z novo pokrajino ter prebivalci 
nam odpirajo vedno kaj novega. Kmečke 
hiše so na zunaj preproste. Na dvoriščih 
je polno perjadi, ki spi poleti in pozimi 
kar na drevju. Nu dvorišču j e tudi značilen 
vonj po polnih svinjakih, nad katerimi so 
ogromne shrambe koruze. Ob poslopjih so 
visoki kupi pšenične ill koruzne slume, ki 
služi predvsem za kurjavo. Kako bi kurile 
naše žene s slamo? Medtem ko so na zunaj 
hiše preproste, včasih skoraj revne, so v 
notranjosti bogato opremljene ill lepe. Vidi 
se pridnost tamkajšnj ih žena. 

(Nadal jevanje «ledi) 
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PRVO POGLAVJE 

Komaj sem povečerjal, je prišla signora Do-
na k moji mizi in izjavila, da je vreme obupno, 
prav takrat je pljusnil val dežja ob okno resta-
vracije Farnesina, kamor sem včasih ob večerih 
zahajal. 1 »j 

»Nocoj gotovo nikogar več ne bo«, je rekla. 
»Razen vas so samo še trije gosti. Včeraj in 
predvčerajšnjim sem imela vse mize zasedene.« 

Pogledal sem po sobi. Ob oknu je sedel moš-
ki, ki se mi ni zdel posebno privlačen. V obraz 
je bil bled in tudi njegove oči so bile nekako 
blede, vodene. 

»Tujec?« sem vprašal lastnico lokala. 
Signora Dona je prikimala: »Nemec. Že ne-

kaj časa zahaja sem.« 
Zunaj je zavijal veter in prijetna toplota 

majhnega lokala v londonskem predmestju, v 
Sohu, kjeç lahko v italijanskih restavracijah po-
ceni večerjaš, če nisi toliko snob, da bi se ti 
zdela pisana družba, ki vanje zahaja, premalo 
dostojna, ta prijetna toplota mi je branila, da 
bi bil šel domov. Mogoče bi bilo bolje, če bi šel. 

Naročil sem torej signori še porcijo zappag-
lionov in ko se je vrnila z jedjo, sem jo vpra-
šal, kdo je drugi gost, rdečelasi pritlikavec, ki 
sem ga medtem opazoval. Imel je ognjenordečo 
brado, prav tako rdeče lase in dolg, vijoličasto 
obarvan nos. Njegove oči so bile modre, mrzle, 
kakor je bilo vse ostalo na njem rdeče, toplo. 
Ko je opazil, da ga gledam, je pričel vame bulji-
ti, kakor da sem kaka zanimiva, redka žival. 

»Slikar«, mi je odgovorila signora. »Dela sli-
ke, saj razumete. Bil je, pravijo, zelo znan. Po-
tem se je zapi l . . .« 

»Zakaj neki?« 
»Ni dobival več naročil. Na vsem lepem ga 

je popadla čudna muha.« 
»Kakšna muha?« 
»Na te reči se ne spoznam, ampak pravijo, 

da njegove slike niso bile več lepe.« 
»Kako to?« 
»Kaj jaz vem — slikal je veste, bogate ljudi, 

ki so mu plačevali debele denarje, da so se po-
tem lahko obesili na steno. Celo bankirja Lieb-
steina je posnel, in to večkrat . . .« 

»V tem ne vidim nič grdega.« 
»Ja, saj tudi ni. Toda Liebsteinu se najbrž 

tista slika, ko ga je poslednjič namalal, ni zde-
la lepa. Pravijo, da mu je mesto oči naslikal 
dva kovanca in mesto kravate zanko, ki je med-
da preveč spominjala na konopec, kakršnega 
uporabljajo, da ljudem zapro sapo . . .« 

Domislica mi je bila všeč. Liebstein si je bil 
nabral premoženje z oderuštvom in goljufijo. 

»Ja, saj res, slišala sem tudi za tistega gene-
rala, kako mu je bilo že ime, Gold . . .« 

»Goldsmith? Tisti, ki je izgubil na Sommi 
dve diviziji?« 

»Da, da Goldsmith! Naslikal ga je nad veli-
kim krožnikom. Kosti, ki jih je obiral, so bile 
nekam preveč podobne človeškim.« 

»No, nič čudnega, če je izgubil naročila.« 
»Ampak, ima dobro glavo, pravijo. Škoda, da 

toliko pije . . .« 
Tedaj jo je prekinil tretji gost, ki je že ves 

čas zaman poskušal, da bi jo poklical. V pri-
meri z ostalima dvema se je zdel prijetno nor-
malen: bil je čokat majhen mož s povprečnim 
obrazom, kakršnega si težko zapomniš, ker ga 
srečaš za vsakim vogalom. 

Signora Dona mu je prinesla račun in se 
potem spet vrnila k moji mizi. 

»Ta pa je prvič pri nas,« je rekla. Njen ob-
raz se je nabral v hudomušne gube, ko je do-
dala: »Ampak jaz ga poznam.« 

»Kdo pa je?« sem vprašal. Zdel se mi je 
uradnik srednjih let, ki preživlja sebe in mogo-
če še družino s svojo borno plačo in si enkrat 
na mesec privošči razkošje, da večerja v itali-
janski restavraciji. Mogoče je imel celo kakšno 
zelenjadno trgovino. Lahko bi bil nemara tudi 
trgovski agent, vendar se mi je zdelo, da za ta 
posel nima dovolj domišljije, pa tudi ne prave-
ga nastopa. Karkoli je že bil, uspeha v življenju 
gotovo ni imel. Tisti njegov resignirani, potr-
pežljivi pQgled. . . 

»To je,« je rekla signora Dona in se mi sklo-
nila k ušesu, »to je signor Heppel od Scotland 
Yarda. . .« 

Majhen mož je prav takrat vstal, otresel 
s svoje modre, obnošene obleke nekaj drobtin 
in stopil k vratom. Pogledal je na cesto, toda 
zdelo se je, da ga je vreme preplašilo, ker se je 
spet vrnil, a ne k svoji mizi. Obstal je pred ve-
likim, bledim tujcem in ga nekaj časa molče 
gledal. 

»Kar mirno pojejte do konca, Maks,« je re-
kel čez čas. Njegov glas je bil blag in jasen ka-
kor glas dobrodelneža, ki je pravkar storil eno 
svojih lepih, nekoristnih dejanj. »Potem boste 
šli z mano.« 

Nemec je prebledel, če je bilo to sploh mo-
goče. 

»Kam pa?« je vprašal začudeno. 
»Oglasila se bova na Scotland Yardu,« je 

rekel Mr. Heppel, kakor da se opravičuje. 
Tujčevo čelo se je pokrilo z drobnimi kaplji-

cami potu. 

»Kar mirno pojejte do konca, Maks,... po-
tem boste šli z mano.« 

»Malce bi rad z vami pokramljal o umoru 
sira Arthur ja Baxter ja,« je počasi dodal de-
tektiv. 

Tujec se je oprijel mize. Zdelo se mi je, da 
se je zrak v lokalu mahoma ohladil. 

»Kaj je mrtev!?« 
Detektiv se je blago nasmehnil in prikimal. 
»Sem aretiran?« 
»Ne, še ne.« 
»Prisežem, da tega nisem storil!« 
»Pomirite se, Maks. Ste pojedli?« 
Maks je pospravil ostanke pudinga in počasi 

vstal. Detektiv mu je položil roko na ramo. Nje-
gov glas je bil sicer še vedno tako blago pre-
pričljiv kakor prej, toda videl sem, kako krep-
ko ga je zagrabil. 

Prišla sta do vrat. Rdečelasi slikar se je bil 
napol vzdignil, pa se je spet usedel nazaj in 
udaril s pestjo po mizi, da je posodo zažvenke-
tala. 

Heppel se je obrnil. 
»Norec!« je zavpil nekdanji slavni slikar. 

»Norec, da ne rečem česa drugega! Ta ni pravi.« 
Njegove besede so zvenele tako prepričljivo, 

da sem se začudeno vprašal, kaj ta propadli bo-
hem neki ve o umoru na gradu Lincot. 

Mr. Heppel si je najbrž mislil nekaj podob-
nega, ker je sicer mirno, vendar s senčico dvo-
ma v glasu rekel slikarju: »No, mislim da 
Scotland Yard že nekaj ve.« 

Hepplove oči so se pomilovalno ustavile na 
prazni steklenici ki jo je bil slikar ta večer po-
pil. Hotel je nekaj reči, toda rdečelasec ga je 
prekinil. 

»Nisem pijan, gospod pametnjakovič. Toliko 
sem pijan, kolikor je ta nemški štor morilec.« 

Zdelo se mi je, da Heppel ne najde besed. 
»Poženite ga čez mejo, če vam njegov obraz 

ni všeč, toda nikar mi ne pripoveduje, da je 
umoril starega Baxterja, vi diletant!« 

1 

»Bradny!« je zaklical slikar, ko sta Heppel 
in Maks odšla. 

»Steklenico kar pustite,« je rekel gostilni-
čarki, ko mu je natočila kozarec. Potem pa se 
je obrnil k meni: »Po pogovoru z'idiotom po-
stane človek strašno žejen.« 

»Angleška policija vendar slovi kot najbolj-
ša na svetu,« sem hotel skromno braniti sloves 
Scotland Yarda. Toda že naslednji trenutek sem 
svoje besede obžaloval. 

»Kaj ste rekli?« je rekel, prijel svojo stekle-
nico in prišel k moji mizi. 

»Pišem se Clay. Ga boste tudi vi kozarček?« 
Sedel je, krepko srknil in me vprašal: »Kaj 

ste rekli prejle o policiji?« 
Rad bi se ga bil otresel, zato mu nisem od-

govoril, a to ga očitno ni motilo. 
»Vi seveda verjamete v priljubljeno legendo 

vašega razreda. Policija je bistroumna, obzirna, 
nepodkupljiva in tako dalje.« 

»Mar ni?« 
»Ste kifeljcu že kdaj ponudili pol funta« je 

veselo vprašal. »Reveži o tem več vedo. Ali ve-
ste, kaj pravijo?« 

Odkimal sem. 
»Ne vstopi, če vidiš na obešalniku kifeljcov 

klobuk. Koristno pravilo.« 
Vprašal sem ga, če so po njegovem mnenju 

Maksa aretirali samo zato, ker ni ob pravem 
času podkupil policije. Odvrnil mi je, da pod-
kupljivost niti ni največji greh, ki je policija 
z njim obremenjena. Neumnost je večji. 

»Se vam zdi, da je Maks nedolžen?« 
»Morilec ni!« 
»Kako to veste?« 
Clay mi ni odgovoril. Vstal je izza mize, sto-

pil z negotovim korakom do vrat in pogledal 
na cesto. 

»Neznosno!« 
Potem se je vrnil. 
»Prava reč, če zapravim čas tu ali pa kje 

drugje.« 
Zahvalil sem se mu za ljubeznivost, vendar 

se mu ni zdelo vredno, da bi se opravičil. Nekaj 
časa je molčal in pil. Vse je kazalo, da žganje 
blažilno vpliva na njegovo sodbo o policiji. 

»O umoru,« je nenadoma spet spregovoril, 
»o umoru nimajo niti pojma. To je značilnost 
njihovega razreda.« (Se nadaljuje) 

Novoletno 
nakupovanje 

Kaj je lepšega od novoletnega 
nakupa? Trinajsta plača te 
ohrabri, hranilne knjižnice se 
tanjšajo, »črni fondi« usihajo, te-
limo si zadovoljnih, presrečnih 
obrazov, nasmejanih lic in polnih 
želodcev, želimo si kanec sreče. 

Toda prehitro smo obšli trgo-
vine. Moja pot je bila daljša. 
Družina je velika, zato je ustre-
zalo število triintridesetih trgo-
vin v šestih mestih, da sem lah-
ko osrečil domaČe. 

Dvanajsti in trinajsti plači se 
je moral pridružiti neskončni se-
znam skritih zelja, za tem poto-
vanje, ogledovanje, izbiranje, 
stanje na eni nogi v prostornih 
avtobusih in kolektivno ogreva-
nje toplotnih naprav v železniš-
kih vozovih s pravo človeško sa-
po (ki je pozimi v dokaz celo 
vidna). 

V teh dneh sem bil najsrečnej-
ši človek na svetu, saj so v sle-
herni trgovini čakali le še name 
(to se mi med letom ne zgodi). 
Ko sem zahteval električni briv-
ski aparat »Philips« za starejše-
ga sina, so imeli samo še enega 
in to ravnokar uvoženega. Ena-
ko se mi je zgodilo pri nakupu 
sesalca »Progres«, pri nakupu te-
levizorja RR — Avtomatik —2, 
pri smučeh »Pionir«, pri gramo-
fonu »Iskra«, pri likalniku »Elek-
tronic«; le kje niso imeli samo 
še zame. Mi torej verjamete, da 
sem bil rojen pod zvezdo sreče. 
V najbolj oddaljenih mestih so 
me tako dobro poznali, da so mi 
celo že rezervirane predmete od-
stopali. Bilo mi je kar nerodno, 
a si nisem mogel kaj, da ne bi 
sprejel. - • 

Kanec slabe volje mi je vlil 
le nosač, ki je godrnjaje pripom-
nil: »Hudiča, kaj se selite v tem 
vražjem mrazu?« 

Z ženo sva se na silvestrovo 
muzala, ko sva z vato dajala zad-
nje iluzije zime pod jelko. Ko 
sva ugasnila luči, da bi vsak svo-
je zavoje spravila pod jelko in 
sem začel dirkajočo pot dvain-
tridesetih stopnic do kleti nazaj, 
me je žena prijela za čelo in za-
skrbljeno dejala: »Ne vem, če 
ne bo kaj narobe, tako vroč si!« 

Hm, kako prav je imela! Kot 
vedno. 

Otroci so se vsuli in zlati trak-
ci so frčali kot konfeti; ob pre-
rivanju pa je televizor, ki je imel 
oznako »kolektivno darilo« dva-
krat čudno votlo zabrnel, da me 
je s preletelo. 

Slednjič se je družina umiri-
la in smeh se je počasi sprevr-
gel v neoprostljivo preklinjanje 
meni tako naklonjene trgovine. 

Ivan, ljubitelj popevk, je ugo-
tovil, da zvočnik pri gramofonu 
ne deluje. Franci je preizkusil 
»Philipsov« izum in malo je 
manjkalo, da bi imeli pogreb, 
žena je tiho ihtela nad zmolje-
no sklopko pri sesalniku, likal-
nik ni vžgal, pri smučeh so vi-
jaki pogledali skozi drsno plos-
kev, pomaranče so bile zmrznje-
ne, televizor pa se na splošno 
tuljenje cele družine ni hotel pri-
žgati. Rudi nas je sicer tolažil, 
da gre le za kontakt, toda ta je 
bil prekinjen že pri vsej družini. 

Obsedel sem v kotu in ko se je 
nadebudni del družine užaljeno 
porazgubil po sobanah, sva osta-
la z ženo sama kot v prvih letih 
zakona in njena delavna roka je 
bila moja edina tolažba poleg 
misli, da bi celo vrv, ki bi jo ku-
pil v teh dneh v eni izmed tri-
intridesetih trgovin bržčas ne 
ustrezala mojim končnim novo-
letnim željam. K. J. 

Povsem enostavno 
Znamenitega matematika, fizika 

in iznajditelja Alberta Einsteina je 
povabil neki ameriški farmar, da 
bi preživel dopust na njegovi kme-
tiji. Ko mu je razkazoval veliko po-
sestvo, sta prišla tudi do večje og-
rade, ki je bila tesno napolnjena 
z ovcami. »Ali uganete, koliko ovc 
je v tej ogradi?», se je pošalil kmet. 
Einstein je vzel svinčnik in papir, 
nekaj čečkal, nato pa povedal šte-
vilo: »524!« Kmet ga je začudeno 
vprašal, kako je to izračunal. »Saj 
je povsem enostavno,« se je odrezal 
Einstein, »samo število nog morate 
deliti s štiri!« 
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N A PRAGU NOVEGA LETA JE 
NAS REPORTER OBISKAL TISTE, 
KI SO N O V O LETO DOČAKALI 
V SLUŽBI. REDAKCIJA MU JE 
DALA NA POT STEKLENICE 
STARČKA, S KATERIMI JE OB-
DARIL »GARACE« IN TAKO NA-
STOPIL KOT DEDEK MRAZ. OB-
ISKAL JE LJUDI NA LOKOMOTI-
VI, MILIČNIKE IN ZDRAVSTVE-
NE DELAVCE. VOŠČIL JIM JE 
NOVO LETO, ONI SO VOŠČILI 
SRBCO NAM IN VAM VSEM! 

Naš reporter-DEDEK MRAZ 

B ila je megla. Megla v lokalih, me-
gla v glavah, megla' — vsepovsod. Že-
lezniška postaja se je dremavo nasla-
njala na državljana, ki je samotno 
premišljal o »rebuli« . . .Morje tovor-
nih vagonov je drdralo mimo nji ju. 
Meglo so parali samotni klici in žviž-g i-

»Striček, srečno novo leto,« smo za-
vpili med rumenkasto meglo in paro, 
ki je sikala iz drgeta joče utrube že-
lezniškega stroja. Za hip je zasijal 
pri jeten obraz vokvir jen v železničar-
sko kapo. Povzpeli smo se po štirih 
stopnicah in se ustavili pred rdečim, 
nenasitnim žrelom lokomotive. 

»Hvala, enako. Tona zapri pekel»« 
je dejal pr i jeten obraz kurjaču. 
»Obisk imava. Verjemite, da ste na ju 
presenetili. V 26 letih, odkar sem pri 
železnici, je to redko, vendar pri jetno 
presenečenje. Praznovanje? Praznuje-
va. Tona praznuje celo rojstni dan . . . 
Naj ino praznovanje je dolgo od Mari-
bora do Zagreba in nazaj, Tonetovo 
pa za nameček še težko 16 ton pre-
moga, ki ga zmeče v n jen g o b e c . . . « 
je dejal Karel Osvaldič, s t rojevodja 
lokomotive 06003, ki se je za nekaj 
trenutkov ustavila, da bi otopili za-
mrznjene cevi. 

»Jaz praznujem skromen jubilej. 
Pred dvajsetimi leti sem namreč med 

Crešnjevcem in Poljčanami s potezni-
nimi minami spuščal v zrak te iste 
utrujene grdobe . . .« je dejal stroje-
vodja in venomer s krpo brisal svetle 
dele »grdobe«. Da, to je bilo na Sil-
vestrov večer leta 1943 . . .« 

Nato je temo. presekal žvižg. Nekje 
v 'megli se je prikazala luč. Strojevod-
ja j e . premaknil ročico, stroj se je na-
pel, nato stresel kot utrujen dirkalni 
konj in potegnil. Poleg mene so se 
zopet ^odprla vratca , iz katerih je ža-
relo. Stop. Tako. Z neznanskim škri-
panjem in cviljenjem smo se ustavili. 

»Striček, ali lahko za čestitko in 
slovo zažvižgamo?« Dolg žvižg je pla-
ni l . iz sikajočih nozdrvi. Kakor krik 
posiljene ženske s.e je vzpel, zarezal 
v meglo, se odbil od hriba nekje nad 
Savinjo in umrl v krošnjah s t r e h . . . 

»Kličem 111! Kličem 111! Tukaj 111! 
Tukaj 111! Sprejem. Iz Samopostrež-
ne javljajo, da je potrebna naša inter-
vencija. Sprejeto. Jože Dragoš, vodja 
miličniške patrole se je spogledal z 
voznikom Dragotom. Plavo-beli kombi 
se je zagnal proti Samopostrežni. Uli-
ce so bile prazne. Iz lokalov je silila 
svetloba in sopara. Samopostrežna. 
Nekaj gostov je bilo spodaj okrog to-
čilne mize, nekaj osebja pa je bilo 
zbrano okrog »nekega državljana«. 

»Poslušajte, tovariš. Danes je novo 
leto, zakaj se ne bi umirili?« Vljudno 
prepričevanje. Nič. Nato smo se pe-
ljali nazaj v mesto. Sedaj se je naše 
število za enega povečalo. Pritisk na 
zvonec. Rožljanje. 

»Poslušajte, tovariš! Danes je novo 

leto . . .« Zopet nič. Nato smo vstopili. 
Spredaj je šel v družbi prvi obiskova-
lec v komaj rojenem letu za eno noč 
na zdravljenje v bolnišnico prenape-
tih. Nato smo vstopili še mi. 

»Tovariš, slecite se! Izpraznite že-
pe!« 

»Kaj pa mislite? Ali vi sploh veste, 
kdo je pred v a m i . . . Ne, ne bom! Vam 
je jasno?« 

»Poslušajte, bodite p a m e t n i . . . « 
»Ne bom, pa pika!« 
Nam so na uredništvo dali dar tudi 

za tak primer. Kolegica je mečkala 
tisti liter okusnega, polnomastnega 
pasterializiranega mleka in obenj pri-
pet lep, rdeč nagelj. Jaz osebno sem 
pozabil urednika opozoriti, da se s 
športom že nekaj let ne ukvar jam ak-
tivno, razen šaha, v tem trenutku sem 
čutil, da imam premalo razvite reflek-
se, zato. sem se ra je umaknil v avto. 
Nato so prišli še ostali in kolegica z 
mlekom. Tiho smo obsedeli. 

Dr. Roza Kovač je minuto po polno-
či preživela v dežurni sobi s sodelav-
ko, bolniško sestro Ivo. Pred nami so 
jo obiskale že stanovske tovarišice s 

katerimi smo jih zatekli v dežurni so-
bi ob pomenku. Po za hip pokvarjeni 
»atmosferi« ob našem prihodu, smo se 
pridružili skromnemu praznovanju. 

»Prazniki so tedaj kadar hočemo,« 
nam je dejala dr. Roza. »Zame je 
praznik dan ko uspem pomoči trpeče-
mu človeku. V resnici pa nas prazniki 
silijo, da mislimo o preteklih dogod-
kih, ali o ljudeh, ki jih ljubimo . . .* 

Brrrbrrrbr. Halo? Da? Na Maribor-
ski cesti? V katerem bloku? Takoj 
pridem. V hipu se je prelevila v čuje-
čega zdravnika. 

»Prazniki niso niti za en sam hip 
izmišljeni, ker ni potrebno izmišljati 
datumov, da bi bili srečni, da bi bili 
sami, ali, da bi se srečali s prijatelji.« 

Od prejšnje cankarjevsko-filozof-
ske krànjice z razpokanimi ustnicami 
in od gorečnosti plamenečimi očmi, ki 
so gorele izpod kljubovalno razmršče-
nih las je ostalo vse, razen za spozna-
n je zategnjenega obraza in črne torbe 
ki se ji je prilepila. 

»Ne, jaz za praznike ne berem ča-
sopisov, ne gledam slabih filmov, ne 
hodim t javendan po ulicah. Zame je 
praznik sedajle, praznik brez okvir-
jev . . .« 

Čutil sem, da bi ji moral stisniti ro-
ko, vendar je že odšla. Nekje na Ma-
riborski cesti je nekdo pojedel preveč 
t a b l e t . . . Janez Sever 

NE RAVNO O POLNOČI. MALO 
PRED NJO IN MALO PO NJEJ. 
NAŠ REPORTER JE V VRVEŽU 
NOVOLETNEGA VESELJA ISKAL 
SVOJE MOTIVE. TAKO SO SE 
ZABAVALI CELJANI, TAKO VE-
LEN JC ANI, SEVNICANI, LAŠCA-
N1 IN KONJICANI. TOREJ KAKO 
JE BILO TOČNO (OKOLI) POL-
NOČI! 

T w i s t , twis t . . . 
Ritem, ritem nog, rok, telesa . . . 
Ritem brez občutka za soplesalce. 

Kaj zato, če koga pohodiš. Na tak 
dan? Malenkost! 

Kar vrtimo se. Saj se z nami vrti 
ves svet. Vse se vrti. Uboga moja 
glava. No, pa saj se letos ne bo več. 

Tema. Srečno. Srečno Novo leto. 
Zapečateno s poljubom. ,Naj bi bilo.' 

Objemanje. Vse vprek. Ni važno če 
se poznava. Sedaj so prve minute no-
vega leta in je vse dovoljeno. 

Tlesk. Zvenket razbitega kozarca. 
Zakaj ga ne bi. Vsaj sedaj na j bom 
to, kar sem. Na j gre moja maska tja, 
kamor ta kozarec. Tlesk! 

In vmes twist, t w i s t . . . 

Veselje. Noč veselja in uživanja. 
Silvestrova noč. 

Tudi Celjani so praznovali. Dočaka-
li so novo leto: nekateri v domačem 
krogu, drugi v bližnjih turističnih toč-
kah, v celjskih lokalih in . . . 

Lokali so bili polni. Ne samo Celja-
nov. Še več je bilo gostov od drugod. 
Ze davno prej so bile razprodane re-
zervacije v večini gostinskih lokalov, 
ki so kar tekmovali v tem, kdo bo 
bolje pripravil s i lvestrovanje (in dal 
višjo ceno, seveda). 

No, pojdite prosim z mano, ta ve-
večer, po celjskih lokalih. 

Pričnimo z Evropo. Ta je najbližja. 
Ura je 22. V veliki dvorani se gostje 
nalagajo s silvestrovim menujem, 
medtem pa jim godba igra za dober 
tek. Tudi v restavraciji ni mize kamor 
bi lahko sedel. Tukaj goste zabavajo 
pri jetne melodije, ki pr ihaja jo — iz 
magnetofona, ki stoji kot novoletni 
okras na mizi. Sicer pa se razpolože-
n j e dviga. Alkohol ima že svojo be-
sedo. 

Pojdimo naprej. Restavracija »Po-
šta«. Polno. Prijetna domača melodija 
mi zveni v ušesih še potem, ko hitim 
proti »Celei« in mi mrzel zrak hladi 
razgreto lice. 

Celeia. Težave. Težave z vstopom 
v hotel. Vse je zaklenjeno. No, po 
mukah in težavah mi le uspe priti 
skozi vrata. Nisem se zaman trudil. 
Silvestrovanje je odlično pripravlje-
no. Celo spominke dobijo vsi gostje. 

Aha, to bo nekaj zame. Direktor ho-
tela Mirko Lešnik stoji pri mikrofonu 
in se pripravlja, da bo nekaj povedal. 

»V naši sredi imamo tovarišico Mil-
ko Nadelsberger, ki poleg novega le-
ta praznuje še svoj jubilej — rojstni 
dan. V imenu nas vseh, ji najprisrč-
neje čestitam in poklanjam majhno 
darilce.« 

To majhno darilce pa je velika ko-
šara zavita v celofan, iz katere gle-
dajo grla steklenic. 

Seveda sem takoj pri njej , da ji vo-
ščim in zastavim nekaj vprašanj. 

»Vaše ime sem že slišal. Ste doma 
iz Celja?« 

»Ne. Iz Ptuja. Moj mož Stanko je 
po službenih poslih večkrat gost Ce-
lja in zato sva si ga tudi izbrala za 
praznovanje.« 

»Kako vam tu ugaja?« 
»Zelo. Prijetno sva presenečena nad 

pozornostjo, ki sva je deležna.« 
»Vam je dedek Mraz ka j prinesel 

za dvojni praznik?« 
»Prinesel mi ni nič, pač pa pripeljal. 

Hladilnik.« 
»In vaše želje v novem letu?« 
»Toliko jih je, da ne vem ka j bi iz-

brala.« 
In odideta, da bi srečna, s plesom 

pričela novo leto. 
Prve ure leta so, ko hitim proti Sa-

mopostrežbi, da bi videl, kako ka j tam 
praznujejo. Verje tno bo precej vroče, 
ker je tam, kot kroži po mestu, »tek-
sas«. Pa ni tako. Ni niti gneče niti 
preveč pijancev. Gostje se prijetno 
zabavajo ob zvokih glasbe. Ob neka-
terih m'izah pa so tudi utrujeni pivci, 
ki jim glave žalostno slone na prsih. 

Pa tudi zame je že čas, da grem po-
gret posteljo, kaj t i oči mi lezejo sku-
pa j — kljub prazniku. Stipe 

Partizanska trdoživost 
Ob partizanskih srečanjih se ni-

zajo spomini. Tako je bilo tudi 
tokrat ob srečanju borcev XIV. di-
vizije ob proslavi 20. obletnice po-
hoda na Štajersko v Suhorju. 

Intendant 3. bataljona Tomšiče-
ve brigade Nace je pripovedoval: 

Poslal sem dva kurirja po hrano v 
bližnji zaselek v okolici Suhorja. Ko 
sta se vrnila, je enega hudo zvijalo. 
Kurirja sta mi povedala, da sta se 
pri neki hiši »navlekla« žganja, ki 
pa je bilo izredno hudo. 

Po dveh mesecih sta se kurirja 
spet oglasila pri tisti hiši. 

Gospodinja, drugače popolnoma 
naša ženska, je prebledela od stra-
hu. Gledala je, ko da vidi duhove. 
Potem je izjecljala: 

— Nikarte mi šteti za zlo. Po 
pomoti sem vzela stekleničko, v 
kateri je imel mož, ki je kovač, 
hudičevo vodo (solna kislina). 
Menda je bila že prazna, toda ves 
čas me je bilo strah, če bo po va-
ju ... — 

Partizana sta se veselo zasme-
jala rekoč: 

— Mamca, kar dajte nama še< 
take »kačje sline«. Tista zadnjič 
naju je grela vse tja do Delnic.— 

Od tistega časa je kurirja sprem-
ljal sloves, da sta neuničljiva, saj 
jima Še solna kislina ne gre do ži-
vega. — ček 

Moped bo morda vaš 
ZATO NE ODLAŠAJTE 

z NAROČILOM 

ALI STE SE ZE NAROČILI 
NA CELJSKI TEDNIK? 

Ce se še niste, je prav zdaj, 
po novem letu najprimer-
nejši čas, da naročite najcenej-
ši in najbolj bran tednik v celj-
skem okraju. 

S tem boste vsak teden spro-
ti seznanjeni z najaktualnejši-
mi domačimi dogodki in vest-
mi, hkrati pa boste sodelovali 
v velikem nagradnem žrebanju 
številnih praktičnih nagrad v 
vrednosti preko pol milijona 
dinarjev. 

Zato ne odlašajte več z na-
ročilom. Izkoristite to ugodno 
priliko, saj boste morda prav 
vi srečni dobitnik mopeda ali 
ene izmed številnih drugih 
praktičnih nagrad. 

— Prišel sem vprašati, kako dolgo 
bom še jedel jajca ia čaj? — 

Dogodki, o katerih bomo tu govorili, so 
se odigrali pred dvajsetimi leti. V prista-
nišče Bari y južni Italiji j e 3. oktobra 
19fc3 zaplula oborožena ladja jugoslovan-
ske partizanske mornarice »Bakar*. To je 
bilo prvikrat v ČASU naše borbe,' da so 
pripadniki NOB stopili na zavezniško 
ozemlje. Na ladji je bila manjša skupina 
častnikov, ki naj bi opravila nenavadno 
nalogo, povsem vojne narave. 

/nuno je, da so zavezniški oficirji že 
1943. leta vzpostavili zvezo z narodnoosvo-
bodilno borbo na našem ozemlju. Še pred 
kapitulacijo Italije je bila pri Vrhovnem 
štabu NOV in POJ zavezniška vojaška 
misija, ki jo j e vodil britanski general 
Fitzroy .Macleen. Toda ti stiki so bili eno-
stranski, ker z nnše strani ni bilo nikogar 
ki bi nas zastopal pri zavezniških obla-
steh. Takšno stunjc smo mogli tolerirati 
le začasno, predvsem zato, ker je pome-
nilo določen napredek glede na prejšnji 
dve leti. V teh dveh letih smo bili na-
mreč kljub vztrajnim prizadevanjem od-
rezani od zavezniških vlad, vojaških ko-
mand in mednarodne javnosti sploh. Sta-
ra jugoslovanska izdajalska vlada, ki so 
jo podpirali najbolj reakcionarni medna-
rodni krogi, je skušala z vsemi silami pre-
prečiti vsakršno napredno zvezo med na-
rodnoosvobodilnim gibanjem in zavezniki, 
da hi ohranila monopol lažnega informi-
ranja javnosti o položaju v Jugoslaviji in 
da bi hkrati klevetala NOB. Toda kljub 
takšnim prizadevanjem si je resnica o 
Jugoslaviji vztrajno utirala pot v svet. 
Hitro j e postalo jasno, da takšna nasilna 
izoliranost ne bo mogla trajati dolgo, ker 

ni bila logična in na ravna . Zato j e razum-
l j ivo , da so naši prv i častniki , ki so pri-
šli na «avezniško ozeml je z omenjen imi 
pooblast i l i in d o k a j skromnimi nalogumi, 
svojo funkc i jo preras l i ter k l j u b s k o r a j 
docela i legalnemu s ta tusu postala de fac-
to prv i p reds tavn ik i nove Jugos lav i je na 
t u j e m ozeml ju . Tako nam j e uspelo cela 
dva mesecu prej.^ p reden so nam zavezni-
ki dovolili odposluti na n j ihovo ozemlje 
prvo uradno misijo, vzpostavit i neposred-
no zvezo s svetom. Ta par t izansku akc i j a 
pomeni našo prvo vojno diplomatsko mi-
s i jo . 
NENAVADNA NALOGA 

Zaradi močnega pr i t i ska o k u p a t o r j a so 
bi le naše enote p r i s i l j ene 26. s ep tembra 

1943 zapustiti Split, ki je bil v naših ro-
kah od kapitulacije Italije 8. septembra. 
Glavne posle okrog evakuacije so uspešno 
opravile enote naše mornarice, ki so se 
potem umaknile na srednje dalmatinske 
otoke. 

Poveljnik Štaba obalnega poveljstva, 
kamor so spadale vse plovne enote in ob-
ramba otokov je bil tedaj Veljko Škor-
pi (padel 1943 v Livnu), vtem ko sem bil 
jaz komisar. Da bi se mogel ustrezno gi-
bati, je bil štab nameščen na M/B »Ivan«, 
ki smo jo v šali imenovali »admiralska 
ladja«. To je bila hitra ladja, dolga pri-
bližno 15 metrov, njen »salon« pa komaj 
tolikšen, da je mogel ves štab spati v 
njem v ležečem položajn. 

Nekega večera ob koncu sep tembra j e 
bila l a d j a »Ivan« pr ivezana v pr is tanišču 
Bol na Braču. Škorp ik j e bil v Supet ru 
pr i p reds tavniku Štaba IV. opera t ivne co-
ne, medtem ko so ostali člani š taba gla-
sovali na »Ivanu« o tem, k a j bi bilo t re-
ba ukreni t i , da bi oskrbel i naše plovne 
enote , kater ih položa j v tistem času ni 
bil niti n a j m a n j rožnat . Sredi naše raz-
p rave j e prišel ku r i r iz Supet ra z nu j -
nim sporočilom, da se t a k o j jav im na po-
ve l j s tvu mesta . 

T a k o j sem sedel na motor in pr ispel 
pozno ponoči v Supe ta r . V glavnem po-
ve l j s tvu mesta sta bila tovariša Ante Ma-
rnsović-Mirko. delegat Štaba IV. opera-
t ivne cone in ins t ruk to r pok ra j i n skega 
komi te ja KP zn Dalmaci jo , ter Škorpik . 
Brez kakšnega o v i n k a r j e n j a ini j e Mirko 
d e j a l pribl ižno tole: 

»Dobro veš, Makiedo, v kako težkem 
položaju j e naša mornar ica . Iz Splita smo 
odpel ja l i več je število lad i j , motornih 
j ad rn i c in drugih plovnih ob jek tov . Ves 
ta plovni pa rk pa t e r j a us t rezno p r e s k r b o 
z gorivom, mazivom idr . Kar j e še važnej -
še, moramo l ad je redno vzdrževat i in po-
p r a v l j a t i . Toda to vse lahko uspešno 
op rav l j amo le. če inmino us t rezno pomor-
sko bazo in lad jedeln ico . Z izgubo Splita 
smo izgubili oboje . Na otokih ni pogojev, 
da bi vzdrževali več je l a d j e . Tudi ni res-
ne perspekt ive , da bomo kmalu osvobodili 
Split ali kakšno d rugo mesto, ki ima lad-
jedelnico. Zaradi tega moramo iskat i d ru-
go reši tev. 

(Se n a d a l j u j e ) 



Se enkrat: hvala tovariš sprevodnik! 
V Celjskem tedniku 20. 12. je tov. 

Veber Anton iz Šentvida pri Grobel-
nem opisal dogodek glede pregleda 
vozovnic tako, da je vso zadevo pri-
kazal zelo ponesrečeno. 

Opisani dogodek ni od 19. t. m., 
marveč je bilo to že v mesecu no-
vembru. 

Kot službujoči sprevodnik sem kon-
troliral vozovnice na delavskem vlaku 
z odhodom iz Celja od 14.28. Ni res, 
da ne bi bil zahteval vozovnic tudi od 
ostalih potnikov. Ko sem zahteval 
karto od njega, je dejal: »Mesečna!« 
Pripomnil sem, da je tudi mesečne vo-
zovnice treba dati v pregled, nakar 

mi je odgovoril: Lahko greste. Odgo-
voril sem mu, da on zame ne pred-
stavlja šefa in naj le hitro pokaže vo-
zovnico. Pokazal jo je z odporom. 

Pisec trdi, da sem mu pri pregledu 
vozovnice odtrgal sliko. Tudi to je 
zlagano. Ko sem pregledoval izkaz-
nico, je bila slika očividno slabo pri-
lepljena, ter se je pri tem oddvojila, 
kar sem mu itak povedal. 

Ne razumem, kako ihore potnik pre-
iti na tako natolcevanje, saj mu to na 
noben način ne more koristiti. Sveto-
val bi mu, da naj bo v bodoče bolj 
kolegijalen, resnicoljuben in odkrit. 

Mikolič Drago, Rogatec 

MED NOVOLETNIMI PRAZNI-
KI SEM BILA V LJUBLJANI. TAM 
SE DEDEK MRAZ NI SRAMEŽLJI-
VO SKRIVAL V DVORANE IN 
DVORANICE. SPREVOD, KI GA 
PRIREJAJO VSAKO LETO, NI 
PAŠA ZA OCI SAMO ZA OTRO-
KE, TEMVEČ ZA VSAKEGA, KI 
IMA PRILOŽNOST PRITI V 
LJUBLJANO ALI PA BITI LJUB-
LJANČAN Z »DOMICILOM«. 

KAKO JE S TO RECJO V CE-
LJU. PRED LETI JE š E KAJ 
BILO. SMO ZARES TAKO REV-
NI ALI PA CELO ZASPANI, DA 
JE NAŠ CELJSKI DEDEK MRAZ 
VSAKO LETO BOLJ UBOŽEN? 

Vida B. Celje 
Dedek Mraz je pač povsod od-

visen od razmer. Te pa v Celju 
niso najbolj rožnate, ć e smo prav 
ujeli, je bilo ob koncu leta govo-
ra o tem, da lahko v Ljubljani da-
jo za družbeni standard enkrat 
več »cvenka« kot pri nas v Celju. 
Kaj lahko še povemo? Zadnjič 
smo objavili sestavek, v katerem 
je zapisano, da nameravajo poli-
tične organizacije, predvsem SZDL 
v Celju, obnoviti nekdanjo prak-
so, ko smo tudi v Celju imeli spre-
vod, praznovanja Novoletne jelke 
in podobno za vse Celjane. Če bo-
do »denarniki« slišali tudi na to 
uho, potem obljuba za leti 1964/65 
ne bo samo obljuba. Uredništvo 

Več vljudnosti! 
Morda je še kdo doživel tak slučaj, kot 

sein ga jaz, ko sem vprašal v žalskem 
kombinatu, kako je s štipendijo, za kate-
ro sem vložil prošnjo. 

Na odgovor na mojo prošnjo sem zaman 
čakal že dva meseca. Čudno se mi je zdelo, 
da bi v tem času na kombinatu še nihče ne 
razpravljal o štipendiranju bodočih strokov-
njakov, posebno še sedaj, ko je kombinat 
postal še večja kmetijska organizacija in se 
marsikje govori o velikih potrebah stro-
kovnega in ostalega kadra v kmetijstvu. 

No, odgovor sem dobil osebno, ko sein se 
javil v pisarni žalskega kombinata in vljud-
no vprašal, kako je z mojo prošnjo. 

Nemalo sem bil presenečen z odgovorom, 
katerega sem prejel: 

»Vaša prošnja je odklonjena, pojdite de-
lat, da vidimo kako se boste obnesli, potem 
Vas bomo dali pa izredno študirat«. 

Razumem to, tla se lahko vsaka prošnja 
zavrne. Venüar, če že ni pismena zavrnitev 
potem naj bo ustmena taka, da bo dostojna 
vsakega človeka, ne pa kot te besede, ki so 
že same po sebi zvenele tako grobo. 

Glede svoje prošnje za štipendijo bi pri-
pomnil, da sem bil ze zaposlen v kmetijski 
organizaciji, kar sem v prošnji navedel in 

bi lahko predložil še mnenje, kako sem se 
»obuesel«, kako pa sedaj študiram, lahko 
tudi pozitivno predložim. 

Pripomnil bi še to, da tovarišica. ki je 
na kombinatu iskala med ostalimi mojo 
prošnjo, le-te ni našla, pač pa je našla mo-
je ime samo nekje zabeleženo. 

Potem se ne čudim, da mi niso dostojno 
odgovorili, ampak, da so za razgovor z ma-
no izbrali način, ki verjetno tudi njim ni 
primeren. 

Vilijem Mastnak, 
Šempeter v S. d. štev. 60 

Je že res prepozno? 
Na silvestrovo predpoldne me je pot zanesla mimo 

gledališča in knjižnice in mimo »Ojstrice«, kjer sem doži-
vela neljub prizor svojih sovrstnikov. 

Na stopnicah lokala se je majala mlada druščina dveh 
fantov in treh deklet. Štirje so se zadrževali, ena od de-
klet pa je bila močno glasna. Nenadoma se je zleknila po 
pločniku. Njeni prijatelji so se ji nekaj časa smejali, za-
tem pa so jo dvignili, a ne za dolgo. Znova se je pogrnila 
na led in vsa prizadevanja fantov so bila zaman, kajti tudi 
sama nista bila trdna v kolenih. Dekle je začelo na glas 
kričati. Zahtevala je svojo torbo. Zbralo se je nekaj ljudi 
in fanta sta dekle pokarala. »Vstani! Ljudje te gledajo!« 

Poskušala je, a uspelo ji je samo poklekniti. Po brez-
uspešnem kriljenju, je začela vreščati. »Naj me gledajo! 
Hočem biti popularna, razumete!« 

Mimoidoči so se zmrdovali in marsikdo je pripom-
nil: »Celjska mladina je popolnoma pokvarjena!« 

Zabolelo me je in odšla sem, čeprav sem globoko pre-
pričana, da so v Celju tudi pošteni mladi ljudje, žal pa 
je res, da je takšnih skupinic vse več in da ljudje le po 
njih ocenjujejo nas, mlade ljudi. 

Prepričana pa sem, da bi večja skrb staršev in tudi 
drugih pristojnih forumov lahko karkoli ukrenila in za-
jezila takšne neprimerne izgrede mladih, ki so še otroci, 
pa se gredo starejše ljudi. 

Za slehernega, ki zaide na slabo pot, je čas, ko še ni 
prepozno — toda ali mu priskočimo pravi čas na pomoč? 

J. O. — celjsko učiteljišče 

Š E J E Č A S . . . 
da se naročite na Celjski tednik in se s tem uvrstite v naš nagradni 
razpis. Vsi naročniki našega lista bodo namreč sodelovali na velikem 
nagradnem žrebanju, ki bo v prvi polovici marca 1964. leta. 

Posebna komisija iz vrst naročnikov bo takrat potegnila srečne 
dobitnike. Razdelili bomo veliko število bogatih praktičnih nagrad. 
Njihova vrednost bo blizu milijon dinarjev, saj so že doslej številna 
podjetja v Celju in celjskem okraju prispevala v ta namen darila 
v vrednosti 454.000 din. Tem podjetjem pa se bo gotovo pridružilo 
še najmanj toliko podjetij, saj vsa podjetja, ki smo jih doslej v ta 
namen obiskali, z velikim razumevanjem podpirajo našo akcijo 
za razširitev lista. 

Doslej so prispevali naslednji delovni kolektivi: 

Pri žrebanju bomo upoštevali vse stare in nove naročnike, ki 
se še bodo naročili na naš tednik. 

Edini pogoj za udeležbo v tem velikem nagradnem žrebanju bo, 
da bodo naročniki poravnali tudi polletno naročnino. 

Pravico do nagradnega žrebanja bodo pridobili tudi vsi zbira-
telji novih naročnikov, ki bodo zbrali najmanj 30 naročnikov. 

Še je čas, da se vključite v naš nagradni razpis. Če še niste 
naročnik našega lista, ima naročilnico za vas vaš pismonoša, lahko 
pa jo tudi izrežete iz lista in odpošljete ali pa nam pišete na naslov: 
»Celjski tednik«, Celje, p. p. 152. 

Naročniki! Pokažite naš list sosedu in ga opozorite na ta na-
gradni razpis. Morda boste prav vi all on dobitnik ene izmed šte-
vilnih nagrad. 

Ka] je z našo avtobusno postajo ? 
Na članek, ki je bil objavl jen v na-

šem listu pod istim naslovom glede 
avtobusnih postaj v Žalcu pojasnju-
jemo, da je svoječasno Turistično 
olepševalno društvo zgradilo iz last-

nih sredstev omenjeni dve avtobusni 
čakalnici z namenom, da bi potniki 
lahko udobno pod streho in na var-
nem pred vetrom čakali na avtobus. 
Nikakor pa ni ločilo potnike za smer 
proti Ljubl jani od oniih za Maribor, 
ker so bile v obeh čakalnicah name-
ščene po tri klopi ustrezajoče po ve-
likosti čakalnice. 

Postopoma pa so v eni cakálnici 
potniki, predvsem čakajoča mladina, 
klopi dobesedno popolnoma polomili 
ter jih sedaj zato ni več. Kl jub dokaj 
rednemu čiščenju snaga res ni vzor-
na. Zato je nu jno potrebno, da odlo-
čilni forumi posežejo vmes ter 'po-
stopajo po občinskem odloku o redu 
in miru. 

Pripomniti je treba, da je društvo 
izdalo za ponovno pleskanje obeh 
čakalnic težke tisočake ter že v 14 
dneh skoraj ni bilo znakov o ponov-
nem pleskanju. 

5 novoletnih želja 

1 . 

Šmarski borci zlasti dobro pozna-
jo svojega sekre tar ja Franca Kav-
zarja-Harija, h kateremu se obra-
čajo v vseh svojih zadevah in nad -
logah. Tovariš Kari ¡pravi: »Moja 
želja je skromna, toda dragocena za-
me, ker sem se komaj vrnil iz bol-
nice: zdravje!« In ker so je letos po-
ročil š e . . . »Pa zadovoljstvo v dru-
žini!« se je hudomušno nasmejal . 
»Borcem, sodelavcem in vsem ob-
čanom iskreno srečno novo leto!« 

2. 
Čeprav je slika poletna, velja njen 

sproščen nasmeh še za zimo, ker je 
LIBNIKOVA MILICA, rogaška pro-
svetna delavka vedno nasmejana. 
»Menda ne bom jokala, zato je še 
dovolj časa! Žel i nt pa si, kaj pa? 
Šolo imamo končno urejeno! Živah-
nejšo Rogaško Slatino; da bi na ob-
čini tuđi prosvetne delavce dobro 
razumeli, mi pa njih posebno še ob 
Novem letu! Skritih želja? Eh, teh 
pa nimam, ki bi bile za vas! Seveda, 
srečno novo leto, to pa velja prav 
za vse!« 

3. 
»Seveda sem bil Imenčan, pa še 

na kmeti j i :po vrhu«, se je nasmeh-
nili Hohnječev Stanko«, toda odne-
slo me je ž vasi k železnici. So ¡pač 
novi časi, dosti boljši kot nekoč. Že-
lim si pa predvsem zdravje, da bi 
lahko čvrsto delal! Včasih sem rad 
igral pri amaterski družini v Podče-
tr tku, to so iše bili časi. Zda j je tega 
že doeti man j . toda želel bi še, da bi 

vsaj klubsko življenje imelo vsebi-
no in [pa t e l ev i z i j a . . . To je posre-
čena reč! K a j še: mir i n . . . ! « Toplo 
se je nasmehnil, kot bi hotel ohra-
niti nekaj čisito svojega, !ko se je ozrl 
po Rogaški Slatini. 
. J a H Ž S f t - t . t 4. 

»Moped je moj konjiček, da sva 
neločljiva prijatelja«, je povedal 
ŠIBANCEV PETER, ki ima oprav-
ka z elektriko. »Povsod po Šmar-
skem zanese pot, ker danes ni nih-
če rad brez toka. Šment, kako bi se 
ljudje nakuhali, če ga kakšen dan 
ne bi bilo več! Ni za misliti, zato 
si kar želim, da bi bilo čim manj 
kratkih stikov. Pa sploh, čim manj 
kratkih stikov tudi med državami 
in čimveč trajnega prijateljstva med 
ljudmi! To je velika želja, ne? Pa 
povsod še take ceste, kot smo jo le-
tos dobili skozi Šmarje! Srečno novo 
leto! 

5. 
Tovariš Jože Jelenko, 30-letni mi-

zar iz LIP v Slovenskih Konjicah, je 
referent za izobraževanje v podje t ju 
in sindikalni funkcionar. Ko smo ga 
vprašali o največj i želji, ki se n a j bi 
izpolnila v 1964. letu, si ni mogel kaj , 
da te želje ne bi delil na družbeno 
in na zasebno plat. Menil je, da bi v 
pr ihodnjem letu v Konjicah končno 
morali dobiti nove šolske prostore za 
mladino, ki je je vedno več, stavbe pa 
so iste, kot so bile pred vojno. Zase 
in za svojo družino, ima neka j mese-
cev staro hčerko, si želi stanovanje. 
Sploh pa pravi, da bi morali graditi 
več stanovanj, ker takih družin kot 
je njegova, je v Slovenskih Konjicah 
še več. V. k. 

Novoletni pozdravi 
naših vojakov 

V zadnjih številkah smo posvetili pismom 
naših fantov, ki služijo vojaški rok, kar 
dosti prostora, zato sporočamo vsem, da v 
nekaj naslednjih številk tega ne bo mogo-
če. 

Tokrat so se nam oglasili iz treh krajev. 

KRAGUJEVAC 
Oglašava se iz Kragujevca, kjer služiva 

vojaški rok. Vaš list je najin stalni sprem-
ljevalec. Zato posebej želiva, da objavite 
najino pisemce. Predvsem želiva tako Vam 
kot vsem najinimi prijateljem in prav po-
sebej s t a r š e i z Jerneja in Vitanja srečno 
in uspehov polno novo leto 1964! 

Franci Mazič in Ivan Lampret 
V. p. 8552/1 — Srbija 

STRUMICA 
Ker sva na odsluženju vojaškega roka da-

leč vstran od domačih, sva se odločila, da 
preko najinega najljubšega časopisa česti-
tava vsem bralcem Celjskega tednika ter 
svojim domačim srečno in uspehov polno 
novo leto 1964! 

Ludvik Tavčer in Tine Brecl 
V. P. 2724/53 — Makedonija 

TUZLA 
Slovenski fantje, ki služimo vojaški rok 

v daljni Bosni, sino se odločili, da v Vašem 
listu, ki nas veže z lepotami domačega kra-
ja, želimo vsem bralcem Vašega lista, po-
sebno pa sorodnikom ter fantom in dekle-
tom iz Savinjske doline srečno in uspeha 
polno novo leto 1964! 

Ludvik Dobovičnik, Toni Ver-
vega in Stane Umek 
V. p. 9740 - BIH 



Novoletni purani 
na pohodu 

Kaj si lahko rejen puran 
ali zaobljena gos želi? Vse-
kakor častno smrt. Zeli si 
lahko spremenitev aH učeno 
mutacijo. Spremeni se v mi-
steriozni vonj, ki ne izhaja 
od bogovskih lotosov temveč 
iz ponve. In kaj si želimo 
mi? Dober tek, pri praznič-
ni mizi. 

Na zgornjem posnetku so 
novoletni purani, ki so v mi-
nulih praznikih končali svo-
jo pot na mizah v angleških 
hišah. Purane je vzgojil ko-
lektiv Visoke šole za kme-
tijstvo v Mosonmagyarovar 
na Madžarskem. Ta kombi-
nat vzredi vsako leto dva-
najst tisoč puranov za izvoz. 

Na Madžarskem so se ne-
koč v čredah šopirili tudfi 
pavi. Takrat je veljal izrek, 
da je pav lepši od purana. 
Toda časi se menjajo. Pav 
ni nobena svetovna marka 
pač pa puran. 

Sovjetska zveza je brez dvoma država najstarejših 
živih ljudi na svetu. Do nedavna so menili, da je najsta-
rejši sovjetski državljan kozak Ivan Černišev, ki ima 
155 let. Toda odkrili so še starejšega. 

To je Širal Muslinov, ki je star 158 let in živi v Azer-
bejdžanu. V pismu, ki ga je Muslinov poslal nekemu in-
dijskemu strokovnjaku za gerontologijo (veda o starosti), 
pojasnjuje najvažnejši pogoj za dolgo življenje. V pismu 
meni, da je njegovo življenje tako fantastično podaljšalo 

Skrivnost dolgega življenja 
fizično delo. Od zgodnje mladosti je vedno mnogo delal. 
Tudi zdaj v tej mamutski starosti še vedno dela v svo-
jem vrtu. Važna je tudi hrana. Ko zjutraj opravi manjša 
hišna dela, se naje sira, mleka in sadja. Opoldne je gosto 
juho, sir in mleko. Koliko ljudi na svetu prav tako fi-
zično dela in se prav tako hrani, pa ne doživi niti sto let! 

Tri leta mlajši Ivan Černišev pojasnjuje svojo starost 
nekoliko drugače. Trdi, da mu je življenje podaljšala 
njegova zadnja žena, ki je kar 71 let mlajša od njega 
(in je še vedno stara 84 let!). 

A N E K D O T E 
Mlad igralec je prosil 

Shawa, naj mu napiše kakš-
no priporočilo in ta mu je 
takoj ustregel: 

»Najtopleje vam priporo-
čam gospoda R. Igra Ham-
leta, Cezarja, Shylocka, brid-
ge in biljard. Biljard igra 
najbolje.« 

xXx 

Sluga je pisatelju zaupal 
tole: 

»Gospod Walter, vaši ro-
mani imajo zame neprecen-
ljivo vrednost!« 

»Zelo sem vesel, da to 
slišim!« 

»Res, gospod, kadarkoli 
sem podnevi naporno de-
lal in prišel utrujen domov, 
sem vzel enega vaših roma-
nov — in takoj zaspal.« 

xXx 

Angleški pesnik Byron je 
bil rahlo šepav in ga je za-
radi tega ze vsako namigo-
vanje razzalostilo. Vsako-
mur pa je skušal vrniti milo 
za drago. 

»Kako kaj gre?« ga je z 
zlobnim poudarkom vpraša-
la nekoliko škilava dama. 

»Kakor pač vidite!« je za-
sikal občutljivi pesnik. 

SHAW IN ŽENSKA 
V neki družbi je mlada pi-

sateljica dalj časa vpraše-
vala Bernarda Shawa, kakš-
ne možnosti ima mlada žen-
ska, da se poroči, in nazad-
nje rekla: 

»No, kaj pravite, kakšne 
so moje možnosti za poro-
ko?« 

»Draga moja, na to raje 
ne mislite,« jo je miril Irec. 

»Zakaj pa ne?« je hotela 
vedeti mlada dama. 

»Zato, ker vas imam za 
preveč inteligentno, da bi bi-
li zadovoljni z možem, ki 
bi bil tako neumen, da bi 
vas vzel za ženo...« 

BERUMSKI PRAZNIKI 

Po avgustu leta 1961 je Vzhodna Nemčija zaprla meje 
proti zahodu in v Berlinu postavila famozni berlinski zid. Vzro-
kov za tak ukrep je bilo več, med njimi tudi ta, da je vsako 
leto odhajalo na zahod na desettisoče vzhodnih Nemcev, ki so 
se izobrazili na vzhodu. Najvažnejši pa je bil verjetno vzrok, 
da so na tej meji cveteli incidenti in špijonstvo. Po dveh letih 
in pol so v vzhodnem Berlinu sklenili za 14 dni odpreti mejo 
in dovoliti zahodnim Berlinčanom vstop v vzhodni del mesta. 
2e teden dni pred božičnimi prazniki so začeli na mejnih pre-
hodih izdajati dovoljenja. Zahodni Berlinčani pa so dobesedno 
navalili, saj je dovolilnice iskalo okoli 800.000 prosilcevv Na 
naši sliki vidimo eno izmed dolgih kolon pred uradom za izda-
janje dovolilnic ob novoletnih praznikih. 

OPIČJI 
TEST 

2ivali so mnogo inteligent-
nejše, kot jim včasih prizna-
mo. V nekem zoološkem vrtu 
so preizkusili inteligentnost 
štiriletne šimpanze. To so 
preizkusili na način, ki je bil 
za žival najbolj vabljiv. Pod 
strop so obesili šop banan. 
Opica jih je poželjivo gledala, 
vendar jih s tal ni mogla do-
seči. Potem je v sobi našla za-
boj in si ga podstavila. Tudi 
tokrat ni šlo. Ni dosti pomiš-
ljala in je privlekla še en za-
boj in nato še tretjega dokler 
ni bil stolp iz zabojev tako 
visok, da je dosegla sladke 
sadeže. Pri njenem početju 
šimpanze ni nihče spodbujal. 
Bila je popolnoma sama v so-
bi, opazovali pa so jo skozi 
linico od koder so posneli tu-
di naše posnetke. 

PLAVE 
VRTNICE 

S križanjem so dosegli že naj-
različnejše barve cvetic, le plave 
vrtnice doslej še ni uspelo vzgoji-
ti, kljub temu, da so si mnogi 
prizadevali in je bilo razpisanih 
več natečajev in nagrad. Toda 
končno je uspelo tudi to. Iz Romu-
nije sporočajo, da je na obali Čr-
nega morja prvikrat vzcvetela pla-
ла vrtnica. To je rezultat večlet-
nih in raznovrstnih križanj. 

Liz „Hollywoodske" 

Elizabeta Taylor, ki se je 
nazadnje proslavila s filmom 
Kleopatra, in honorarjem, ki 
ga je za to dobila, pač ne mo-
re poznati tistega znamenitega 
stavka, ki pravi: Zvestoba do 
groba. 

Če bi sestavili rodbinsko 
drevo za Elizabeto »Hollywo-
odsko«, bi bilo precej težav. 
No pa vendar poizkusimo. 

Prvi Elizabetin mož je bil 
Nicky Hilton. Bil je sin Con-
rada Hiltona, katerega druga 
žena Zsa Zsa Gabor je bila po-
ročena z Georgom Sandersom, 
katerega tretja žena je bila 
Benita Hume, vdova po Ro-
naldu Colmanu. 

Drugi Elizabetin mož je bil 
Michael Wilding, njegova pr-
va žena je bila Kay Young, ki 
pa se je po drugi ločitvi poro-
čila z Douglass Montgomery-
jem. 

družinsko drevo 
Tretji Elizabetin mož Mike 

Todd, je bil najprej poročen 
z Joan Blondell, katere drugi 
mož je bil Dick Powell, ki pa 
se je pozneje poročil z June 
Allyson. 

Četrti mož Elizabete Taylor 
je Eddie Fisher, njegova prva 
žena je bila Debbie Reynolds 
pozneje poročena z Harryjem 
Karlom, katerega bivše žene 
so: Marie Me Donald in Joan 
Cohn. Zadnja je vdova Har-
rya Cohna znanega Holly-
woodskega milijonarja. 

Kar lepa družina mar ne? 
To še zlasti ker še vedno ni 
zanesljivo, da se Elizabeta ne 
bo odločila za Richarda Burto-
na kot petega moža, ki pa 
prav gotovo ne bo šel prvič 
»pred oltar«. -ček 

Miniaturno mesto 
V bližini Düsseldorfa nasta-

ja največje miniaturno mesto 
na svetu. Odprli ga bodo le-
tos spomladi na 120.000 kva-
dratnih metrih površine. V 
njem bodo poleg 6 metrov vi-
soke reprodukcije kölnske ka-

tedrale še mnoge druge nem-
ške arhitektonske značilnosti. 
Med drugim tudi vsa najvaž-
nejša nemška* pristanišča z 
modeli vseh največjih ladij na 
svetu. V mestu bodo tudi vsi 
važnejši kulturni spomeniki. 

Elektronski zakon 
V Švici je mogoče stopiti v elei 

tronsko zvezo. Pri Ziirichu so n« 
mestili Selektron international, I 
odgovarja na vprašanja, se pra-
na vprašalnike, na katerih so v 
mogoči podatki o zakonskih kai 
didatih. Interesenti lahko predlo 
žijo vrsto zakonskih partnerk ali 
purtnerjev. Elektronski možgani 
izbirajo najustreznejše pare. Pri 
tem upoštevajo celo ljubezen kot 
tako. 

— Izgleda, da je klical urad 
za vremenske prognoze. Vpra-
šali so, če je tukaj zrak čist. — 

HM, HM? AHA! 
KRIŽANKA 

VODORAVNO: 1. najpo-
pularnejši sodobni ameriški 
pisatelj, ki je z romanom 
»Ljudje in miši« zaslovel po 
vsem svetu, 9. velika trop-
ska mravlja, 10. medmet, 11. 
zli duh v Shakespearovem 
»Viharju«, 12. prestolnica ob 
Tiberi, 13. določena časovna 
mera, 14. živalske noge, 19. 
oranje. 16. mesto v Nigeriji , 
največje črnsko mesto Afri-
ke, 18. zver iz rodu mačk, 
20. skrb, 21. stran neba, 23. 
počelo budizma, 24. karta 
pri taroku, 23. konec ladje, 
26. termin, 28. enoeelična ži-
val, 30. naslov abesinskih 
knezov, 32. starogrška bogi-
nja pravice, 34. začetnici na-
šega svetovnoznanega izumi-
telja, 35. državni proračun, 36. 
ime špijonke Hari38^ šivalna 
potrebščina, 39. električni je-
konier, 40. vzklik, 41. stra-
nice pravokotnega trikotni-
ka, 42. član politične svobo-
domiselne stranke v veliki 
francoski revoluciji. 

NAVPIČNO: 1. mirujoči del 
elektromotorja, 2. steklena 
omara za gojenje živali in 
rastlin, 3. moško ime, 4. po-
sedovati, 3. velika afriška 
reka, 6. začetnici psevdonima 
nemškoameriškega pisatelja z 
močno socialno noto (Mr-
tvaška ladja«), 7. glavno me-
sto severnoameriške države 
Ulionis. drugo po velikosti v 
ZDA, 8. muza pesništva, 12. pri-
prava za ogrevanje prostorov s 
toplo vodo ali paro, 14. grško ba-
jeslovno ime za podzemlje, 1?. za-
četnici najpopularnejše mlade fr. 
filmske igralke, 19. vrhovna ob-
last, 22. vrsta šahovska otvoritve, 
25. kmečko posestvo, 27. obširnej-

še umetne pesmi, 28. Atenino sve-
tišče, 31. prileten mož, 33. znana 
italijanska rodbina izdelovalcev vi-
olin iz Cremone, 37. britansko 
oporišče na jugu Arabskega polo-
toka, 39. otok v Jadranu, 41. ča-
sovni veznik. 

SILVESTROVANJE V VELENJU — SILVESTROVANJE V VELENJU — SILVESTROVANJE V VELE NJU — SILVE SEVERNI SIJAJ 
CReportaža) 

Imam vtis, da je letos marsikje 
prevladovala manija familijarnega 
silvestrovanja, saj so mi vsi znanci 
dejali: »Kar doma bomo. Pridita 
kaj naokrog!« Pridružil bi se jim, 
če me ne bi bil kolega zadnji dan 
pozval, da skupaj preveseljačimo 
ostanke starega leta in napijemo 
novemu. 

Vprašanje je bilo le, kje? Po pre-
misleku nas je rešil telefon. Telefo-
nirala sva že v štirinajst dni zase-
den hotel »Pako« v Velenju, kjer 
se je nama nasmehnila sreča v »si-
vem salonu«. 

Znašli smo se za pisanem omizji^ 
Viktor in Aleksej, dva ruska inže-
nirja, sta potiho kramljala ob na-
šem prihodu. Kmalu smo bili sre-
di prijetnega razgovora na relaciji 
Velenje—Moskva in Donjec. Rebu-
la se je umaknila Venerinemu mle-
ku, ki smo ga začinili z aperitivi. 
Naša polomljena ruščina pa nas je 
vodila k vsesplošno razumljivi 
»vodki«. Viktor je. okrog desete ure 
postal zamišljen iti naše ženć so 
morale sprostiti radovednost. Od-
maknjeno je dejal, da bodo v Mosk-
vi vsak čas napili »novom godu« 

5 »severnim sijajem«; takoj nas je 
zamikalo in že smo mešali »severni 
sijaj« (vodko s šampanjcem), \se 
muzali pekočo šumečemu napitku 
in prisluhnili čestitkam, ki jih je 
jazz ansambel zaželel Viktorju in 
Alekseju. Stiski rok, objemi in vod-
ka je zaplala v krvi. 

Žena je povprašala mladega Vik-
torja, kako se zabavajo v Moskvi. 
Viktor pa je salamonsko odvrnil: 
»Ste gledali film »Novoletno slav-
je?« in po premolku dodal: »Nu 
— tak!« 

Od moskovske do velenjske pol-
noči je bil en sam kratek predah 
plesa »severnega sija« in slovensko-
ruskega klepetanja. Obzorja so se 
zbližtda, kavkaške oči Alekseja so 
zagorele, Viktor pa se je navduše-
val nad bližnjo sosedo Nemko ter 
jo neprenehoma vrtel po plesišču. 
Vojna in ideje so utonile — bili 
smo drobni in veliki, široki in mo-
gočni, polni smeha in pozabe — bi-
li smo veliki otroci dobrega in na-
ša misel je bila svetal jutrišnji dan. 

Aleksej se je malo pred polnočjo 
brez besçd umaknil. Za hip nas je 
prizadelo. Oddahnili pa smo si, ko 
se je vrnil s konzervami jesetra, 

da nas počasti z rusko jedjo. Luč 
je ugasnila; poljubi, vzkliki in smeh 
so dišali po jesetru, ki je bil za 
nas novost. Najtopleje smo se znaš-
li v novem letu v pesmi od donskih 
step do naših planin. 

Novoletno jutro je s sivim hla-
dom trkalo na okna, ples pa nas 
je še vedno vrtel. Edino Aleksej ni 
niti enkrat plesal. In žene ne bi bi-
le žene, če ga ne bi povprašale. 

Smeje je odvrnil, da se je samo 
enkrat sprostil, pa je sledila loči-
tev in zato ne mara, da bi moral 
to v drugič preživljati. Bržčas vljud-
no opravičilo, čeprav bi kot žena ne 
zaupal preveč ogljeno žarečim očem 
Donječana. 

Jutro nas je naplavilo na domo-
ve kot brodolomce sreče na valo-
vih čudovitega večera, ki nam ga 
je nudil hotel »Paka«. 

Silvestrovo je za nami in moje 
predstave o Rusiji, Nemčiji, Angli-
ji in drugih so ostale ustaljene, to-
da spoznal sem Alekseja iz Donje-
ca, Viktorja iz Moskve, Inge iz Ber-
lina, Johna iz Seveanoksa v Kentu 
in jih vzljubil; in še srečnejši sem, 
če so tudi sami ponesli le-te občut-
ke s seboj. K. J. 


